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فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: توانمندی های راداری ما در حدی است که نقطه کور راداری در کشور وجود ندارد و تا کیلومترها خارج از مرز هم 
رصد می شــود. امیر علیرضا صباحی فرد، فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با حضور در گروه پدافند هوایی واکنش ســریع شهید ستاری، ضمن بازدید از 
قسمت های مختلف این یگان از جمله ســایت مرصاد، گردان اس ۳۰۰ و سامانه های راداری با حضور در جمع کارکنان گفت: توانمندی های راداری و دیده بانی 
پدافند هوایی کشورمان درخصوص کشف و رهگیری انواع هواپیماهای رادارگریز بسیار چشمگیر است و در این زمینه توانمندی های راداری ما در حدی است 
که نقطه کور راداری در کشور وجود ندارد و تا کیلومترها خارج از مرز هم رصد می شود. پدافند هوایی ستون فقرات تأمین امنیت آسمان کشور است. اساساً 
هر کشــوری که خواهان حفاظت از قلمرو هوافضای خود باشــد، نیاز به شبکه یکپارچه دفاع هوایی دارد و هر کشوری متناسب با سطح توان نظامی خود از این 
امکانات برخوردار است.فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، همچنین با حضور در سایت ها و گردان های موشکی، توان عملیاتی سامانه ها و نیروی انسانی این 

یگان پدافند هوایی را مورد ارزیابی قرار داد و از میزان آمادگی نیروها و سامانه ها ابراز رضایت کرد. / مهر 

فرمانده نیروی دریایی ارتش کشورمان با بیان 
اینکه حضور ناوگروه ایران در اقیانوس اطلس 
بزرگ ترین دریانوردی تاریخ ایران است، گفت: 
معتقدم مرکز ثقل سازه قدرت دریایی جهانی به 
نفع قدرت های منطقه ای درحال جابجا شدن 
است و این خیزش تمدنی اسلامی ایرانی است که 
به ســمت دریا برداشته شــده است و قطعاً 
فرصت های بســیار بزرگی را برای ایران ایجاد 

می کند.  امیر دریادار حسین خانزادی در گفتگو با 
سایت شورای راهبردی روابط خارجی، سابقه 
دریانــوردی و حضور ایران در دریاها را دیرینه 
توصیف کرد و گفت: پیش از اینکه بســیاری از 
کشــورها مانند آمریکا که امروز دریانوردی 
می کنند و به نوعی به عنوان قدرت دریایی مطرح 
می شوند، تاسیس شده باشند، ایران کشوری 
دریانورد بوده است. زمانی که ما در اقیانوس ها 

دریانوردی می کردیم، این کشورها وجود خارجی 
نداشتند. وی ضمن برشمردن پیام های حضور 
ناوهای ایران در اقیانوس اطلس، تصریح کرد: ما 
را تحریم کردند و از فشار حداکثری سخن گفتند، 
اما باوجوداین فشارها، ناوشکن ها و شناورهای 
جنگی ایرانی ساخته شد، همان طور که در روزهای 
گذشته شاهد رونمایی »دنا« بودیم. ناوشکن 
»سهند« که اکنون وارد اقیانوس اطلس شمالی 

شده، ســال 97 به ناوگان نیروی دریایی ملحق 
شــد. از آن زمان این ناوگان 4۰۰ روز دریانوردی 
داشــته و درواقع نیمی از این زمان را در دریاها 
بوده است. این دستاوردها، توانایی ایران را نشان 
می دهد که هیچ وابســتگی به خــارج ندارد و 
تحریم ها بر آن بی اثر است. امروز ما در تولید توان 
دفاعی بومی استقلال کامل داریم. این دستاورد 
ارزشمندی اســت که ثمره اش را در اقیانوس 

اطلس می بینیم.او برخی مواضع کشورهای غربی 
در خصوص حضور ناو ایران در اقیانوس اطلس را 
ناشی از دستپاچگی و نگرانی آن ها عنوان کرد و 
گفت: درواقع در میان کشورهای منطقه اقیانوس 
اطلس و دریای کارائیب هیچ کشــوری وجود 
ندارد که توانایی دریانوردی اقیانوسی داشته 
باشد و این امر برای آمریکا به عنوان یک قدرت 

معنا پیدا کند./ ایسنا

نقطهکورراداری
نداریمکیلومترها
خارجازمرزرارصد
میکنیم

رهبر معظم انقلاب اسلامی دُز اول واکسن کوو ایران برکت را دریافت کردند؛

منتظر واکسن ایرانی ماندم برای پاسداشت افتخار ملی و تشکر از محققان جوان و پر تلاش
حضرت آیت الله خامنه ای صبح امروز )جمعه( دُز اول 
واکسن کوو ایران برکت را دریافت کردند. این واکسن که 
محصول تلاش محققان و دانشمندان جوان ایرانی است 
بــه تازگــی مجوز مصرف را با اتکا به دانش بومی دریافت 
کرد و ایران به یکی از ۶ کشور تولیدکننده واکسن کرونا 

در جهان تبدیل شد.
رهبر انقلاب اسلامی پس از تزریق واکسن، با تشکر از 
همه دست اندرکارانی که با دانش، تجربه و کوشش علمی 
و عملی خود کشور را از این افتخار ملی و کار آبروبخش 
برخــوردار کردند، گفتند: از وزیر محترم و همه مجموعه 
بهداشــتی و درمانی کشــور، از آقای مخبر و همکارانشان 
که در این قضیه نیز همچون مســائل دیگر با دلســوزی، 
علاقه مندی، ابتکار و توانایی ظاهر شدند، و از آقایان دکتر 
مرندی و دکتر ســجادی به دلیل مراقبت های همیشگی 

از وضع سلامتی بنده، صمیمانه تشکر می کنم.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به اصرارهایی که از 
چند ماه قبل برای تزریق واکسن به ایشان وجود داشت، 
خاطرنشــان کردند: من اولاً مایل نبودم از واکســن غیر 
ایرانی اســتفاده کنم بنابراین گفتم منتظر واکسن ایرانی 
می مانــم چــرا که باید این افتخار ملی را پاس بداریم و تا 
وقتی امکان پیشگیری و علاج در داخل وجود دارد، چرا 
از آن اســتفاده نکنیم؟ ایشــان افزودند: البته وقتی نیاز 
باشــد، استفاده از واکسن خارجی در کنار واکسن ایرانی 

نیز ایرادی ندارد اما باید به واکسن ایرانی احترام بگذاریم 
و از همه دانشمندان جوان، پر تلاش و فعال در تولید این 
واکسن و سایر مراکزی که در کشور مشغول تولید واکسن 

هستند، تشکر کنیم.
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: علاوه بر اصرار به استفاده 
از واکســن ایرانی، تأکید داشــتم که دریافت واکسن در 
نوبــت طبیعی خود انجام شــود که امروز بحمدالله افراد 
بالای ۸۰ ســال و هم ســن بنده، اغلب واکسن را دریافت 

کرده اند.
ایشان همچنین بر ضرورت ثبت اسناد علمی و انتشار 
مقالات مربوط به واکسن تأکید کردند و افزودند: در کنار 
تولید قوی، سریع و بهنگام واکسن، اسناد و مقالات علمی 
 آن را نیــز بــرای آگاهــی دنیا از کار بــزرگ خود آماده و 

منتشر کنید. 
در ادامــه آقــای دکتر نمکی وزیر بهداشــت درمان و 
آموزش پزشکی، با تشکر از حمایت های رهبر انقلاب، به 
مدیریت خوب پیک چهارم کرونا در کشور در مقایسه با 
کشــورهای دیگر و ثبت مدل درمان ایرانی اشــاره کرد و 
گفت: در خصوص واکسن، از ابتدا برای خرید و همچنین 
انتقال دانش فنی اقدامات خوبی انجام شد و ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام نیز علاوه بر واکسن در تأمین ماسک 
و دستگاه اکسیژن ساز همکاری بسیار مناسبی انجام داد.

دکتر نمکی با اشاره به رسوا شدن آمریکایی ها در ادعای 

نبود محدودیت در انتقال تجهیزات و دارو به ایران گفت: 
پس از آنکه ما مجوز واکسن را صادر کردیم، رئیس جمهور 
آمریکا اعلام کرد امکان انتقال واکسن به ایران وجود دارد 

که نشان داد حرف های قبلی آنها دروغ بوده است.
وزیــر بهداشــت گفــت: تــا پایان مــرداد گروههای 
آســیب پذیر، بیماران صعب العلاج و افراد بالای ۶۰ سال 
واکسن دریافت خواهند کرد و پس از آن دانش آموزان و 

عوامل مدارس در نوبت تزریق قرار می گیرند.

دکتــر نمکی همچنین از فعالیت یک گروه ویژه برای 
ثبت مستندات علمی واکسن های مختلفی که در کشور 
در حال تولید هستند و ارائه این مستندات به سازمانهای 
جهانی خبر داد. دکتر نمکی درباره رعایت های لازم پس 
از تزریق واکسن نیز گفت: همچنان باید از ماسک استفاده 
شــود، چرا که واکســن احتمال بیماری سخت را پایین 
مــی آورد اما همچنان احتمال ابتلا وجود دارد. همچنین 
آقای مخبر رئیس ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 

نیز تزریق واکسن ایرانی به رهبر انقلاب اسلامی را اتفاقی 
منحصر بفرد و ترجمه عملی اعتماد بنفس داخلی و اتکاء 
بــه جوانــان و تلاش های بیش از ۲۰۰ جوان متخصص با 

میانگین سنّی زیر ۳۰ سال دانست.
آقای مخبر با اشــاره به تلاشهای محققان شرکت های 
دانش بنیــان در تولید انبــوه ونتیلاتور و داروهایی مانند 
رمدسیویر، گفت: تا پایان شهریور بخش عمده ای از نیاز 

کشور به واکسن تأمین خواهد شد.

رهبــر معظــم انقلاب اســلامی صبح امروز 
)دوشنبه( در سالروز شهادت آیت الله بهشتی و 
روز قوه قضائیه، در دیدار رئیس و مسئولان این 
قوه، ادامه مسیر اعتمادافزا و امیدبخش دو سال 
اخیر و اســتمرار اجرای ســند تحول را در فصل 
جدید دستگاه قضا ضروری خواندند و با تجلیل 
از حماســه واقعی مردم در انتخابات ۲۸ خرداد 
گفتند: مردم در شرایط کرونایی و دشواری های 
اقتصــادی و برخی مســائل دیگر، برنامه ریزی 
چنــد ماهه دنیای اســتکبار را بر هم زدند و به 
عنــوان برنــدگان اصلی انتخابات، شکســت و 
ناکامی را نصیب دشمنان ایران و عناصر وابسته 

به آنان کردند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای در این دیدار، 
شــهید آیــت الله بهشــتی را عالمــی متفکر و 
نظریه پــرداز، شــخصیتی برجســته و حقیقتاً 
انقلابی، مؤمن، متشــرع و بسیار مؤثر خواندند 
و افزودند: شهید بهشتی با پایه گذاری کار دشوار 
و بزرگ ایجاد دادگستری اسلامی و نقش آفرینی 
در تدوین قانون اساســی حق بزرگی بر گردن 
 کشــور و ملــت دارد و این حق باید شــناخته 

و ادا شود.
رهبــر انقــلاب با اشــاره بــه جنایت فجیع 
منافقین در به شهادت رساندن آیت الله بهشتی 
و حــدود ۷۰ نفــر از شــخصیت ها گفتند: این 
قاتل هــا صراحتاً به ایــن جنایت بزرگ اعتراف 
کرده انــد امــا امروز با حمایت فرانســه و دیگر 
کشــورهای مدعی حقوق بشــر آزادانه فعالیت 
می کننــد کــه انســان از وقاحــت غربی ها در 
ادعاهای حقوق بشری و دادن تریبون و حمایت 

از این تروریست ها حیرت می کند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای با تشــکر از 
فعالیت هــای مســئولان و همــه عناصر فعال 
دســتگاه قضایی در سراسر کشور، حرکت آقای 

رئیســی در دوران تصــدی را مصــداق حرکت 
جهادی خواندند و با تشــکر از آقای رییســی 
افزودند: این تلاش شــبانه روزی و پرانگیزه به 
 فضــل الهی بــه آثار و نتایج خوبــی نیز منجر

 شده است.
ایشــان، زنده شــدن امید و افزایش اعتماد 
مردم به دســتگاه قضــا را مهم ترین اثر حرکت 
جهادی دو سال اخیر در قوه قضائیه برشمردند 
و افزودند: این امید و اعتماد ســرمایه گرانقدر 
اجتماعی اســت که هیچ چیــزی با آن برابری 

نمی کند.
رهبر انقلاب با اشاره به تغییر و تحول طبیعی 
در قــوه قضائیــه بعد از انتخاب آقای رئیســی 
به عنوان رئیس جمهور منتخب ملت، چند نکته 
 را در ترســیم مســیر آینــده دســتگاه قضــا 

بیان کردند.
ایشــان، ادامه رویکرد تحولی در قوه قضاییه 
را بسیار مهم و کاملًا ضروری خواندند و افزودند: 
این مسیر باید با شدت و حتی پرشتاب تر ادامه 
یابد و سند خوب، متقن، عملیاتی، غیرنمایشی، 
غیرشعاری و زمان بندی شده تحول در دستگاه 

قضا، همچنان ملاک حرکت تحولی باشــد.
حضرت آیت الله خامنه ای، اطلاع و درک همه 
نیروهای قوه قضاییه از ســند تحول را ضروری 
دانستند و افزودند: دستگاه قضا در رفع خلأهای 
مقرراتی برای اجرای ســند تحول فعال شــود و 
بدنه قوه را برای اجرای درست، کامل و پیگیرانه 
مختلــف شــکل های  بــه  ســند   ایــن 

 تشویق کند.
رهبر انقلاب با ابراز رضایت از ورود دســتگاه 
قضا به بحث احیای حقوق عامه گفتند: این کارِ 
بســیار لازم و پر ارزش، جزو وظایف حتمی قوه 
قضائیه اســت و دایره عمل به آن باید از احیای 
واحدهای تولیدی و رفع تصرف منابع طبیعی، 

بــه عرصه هایــی همچون ســلامت، آموزش، 
محیط زیســت و امر به معروف و نهی از منکر 

گسترش یابد.
ایشــان با ابراز تأســف از جاری نبودن امر به 
معروف و نهی از منکر در جامعه گفتند: کسانی 
کــه به طور حقیقی و نــه برای هیاهو یا مقاصد 
دیگــر به این واجب الهی عمــل می کنند باید 

مورد حمایت قرار گیرند.
رهبر انقلاب، دستگاه قضا را به رفع خلأهای 
قانونــی در بحــث حقوق عامه فــرا خواندند و 
افزودنــد: بایــد مشــخص شــود کــه حکم 
ضایع کنندگان حقوق عامه چیســت تا از صدور 

احکام سلیقه ای جلوگیری شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با ابراز خرسندی 
از مبارزه با فساد در درون قوه قضائیه، این کار 
را دارای اولویــت کامل و جزو واجب ترین امور 
خواندنــد و افزودند: البته اکثریت عظیم قضات 
و کارکنــان دســتگاه قضا، »مؤمن، شــریف، 
پاکدامن و مسئولیت پذیر« هستند و گاهی نیز 
دربــاره میزان فســاد در قوه افــراط و جنجال 
می شــود اما باید با تعداد کمِ عناصر فاســد هم 

به شــدت و قاطعانه برخورد شود.
ایشــان، برخورد سریع و فعال با گزارش های 
مردمــی درباره وجود برخی عناصر فاســد در 
دستگاه قضا را ضروری خواندند و گفتند: البته 
ممکن است این گزارش ها واقعیت نداشته باشد 
امــا بایــد آنها را مغتنم شــمرد و بــا پرهیز از 
برخوردهای خوشــبینانه، بلافاصله بازرســی 
آشــکار یا پنهان و ناشــناخته را فعال کرد و در 
 صــورت اثبــات، بــا عناصــر فاســد حقیقتا

ً برخورد کرد.
رهبر انقلاب حضور در میان مردم را از جمله 
نقاط قوت آقای رئیسی خواندند و تأکید کردند: 
مســئولان بعدی دســتگاه قضا نیز باید این کار 
بسیار خوب و ضروری و پر برکت را ادامه دهند.

حضرت آیت الله خامنه ای ارتباط مســئولان 
به خصوص رئیس دســتگاه قضــا با گروههای 
فعال جامعه نظیر فعالان دانشــگاهی، حوزوی، 
اقتصادی، کارگری، تولیدی و بخش های مربوط 
به زنان را در چارچوب حضور مردمی برشمردند 
و گفتنــد: در ارتباط بــا گروههای فعال جامعه 
حرف های آنان را بشــنوید و سیاســت ها را به 
درســتی برای آنان تبیین کنید که گاهی دلیل 
برخــی اعتراض ها بی اطلاعی از سیاســت ها و 

واقعیات است.

حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این 
بخش از سخنانشــان ابراز امیدواری کردند قوه 
قضائیــه در فصل جدید خود، همان مســیر دو 
سال اخیر را با قدرت ادامه دهد و با فعالیت های 
بیشتر، نتایج بهتری را نصیب کشور و ملت کند.

رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان 
به حماســه آفرینی ملت در انتخابات ۲۸ خرداد 
اشــاره کردند و با بیهوده خواندن برخی تلاشها 
در فضــای مجازی و رســانه ای بــرای انکار کار 
بزرگ مردم، گفتند: این انتخابات حقاً و انصافاً 
یــک حماســه بود و تحلیلگرانی که چشــم به 
انتخابــات ایران داشــتند، فهمیدند چه اتفاق 

مهمی رقم خورد.
ایشــان فعالیت هزاران دستگاه تبلیغاتی از 
جمله رســانه های آمریکایی، انگلیسی و برخی 
کشــورهای مرتجــع و روســیاه و بکارگیری 
تعــدادی از عناصر خائــن ایرانی برای منصرف 
کــردن مردم از حضــور در انتخابات را در دنیا 
بی ســابقه دانســتند و افزودنــد: آنها به برخی 
بهانه هــا مانند مشــکلات معیشــتی یا بعضی 
حوادثــی که بعــداً رخ داد مانند بحث احراز یا 

عدم احراز صلاحیتها نیز امید بســته بودند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: 
البته بنده ممکن است با بعضی از نظرات شورای 
محتــرم نگهبــان مثلًا در بــاره یکی دو مورد یا 
کمتر و بیشــتر موافق نباشــم اما اعضاء محترم 
این شــورا را افراد متشــرع، پرهیزگار و مقید به 
وظیفه دینی می دانم که بر طبق قانون و وظیفه 

دینی عمل می کنند.
ایشان افزودند: امید بیگانگان این بود که بر 
اثر این بهانه ها مشــارکت در انتخابات به ۲۰ تا 

۲۵ درصد برســد که این امید محقق نشد.
رهبر انقلاب، مسئله کرونا و تأثیر حدود ۱۰ 
درصدی آن بر مشــارکت بر اســاس محاسبات 
کارشناســان را نیز یادآور شــدند و افزودند: با 
وجود همه این مســائل، مردم با صفوف پر شور 
و اظهارات پر انگیزه خود از ســاعات اول صبح، 
حماسه عظیم و واقعی آفریدند و مشت محکمی 
بر سینه تحریم کنندگان و مخالفان و معارضان 

انتخابات زدند.
ایشــان در تبییــن برنــدگان و بازنــدگان 
انتخابــات ۲۸ خرداد گفتنــد: برنده انتخابات، 
ملت ایران و همه کســانی هســتند که به شور و 
هیجــان انتخابــات کمــک کردنــد بنابراین 
نامزدهایــی هم که رأی نیاوردند جزو برندگان 

هســتند و در مقابل، بازنده انتخابات کســانی 
هســتند که همه تلاش خود را کردند که مردم 
را از صنــدوق رأی دور کننــد اما مردم با حضور 
خود، آنها را طرد و امید و طمع شــان به نتیجه 
انتخابــات را نــاکام کردند. حضــرت آیت الله 
خامنه ای به برخی تحلیل های غلط درباره آراء 
باطله نیز اشــاره کردند و گفتند: این آراء، ابداً 
بــه معنای جدایی آنها از نظام نیســت، بلکه بر 
عکس اســت، زیرا کســی که پای صندوق رأی 
آمــده و فرد مقبول خود را در لیســت نامزدها 
ندیده ولی اســم شخص مورد نظرش را نوشته 
یا رأی سفید داده، در واقع علاقه مندی خود را 
به صندوق رأی و نظام نشان داده است. ایشان 
برخی حوادث در جریان انتخابات را مایه تجربه 
و عبرت دانســتند و گفتند: در مناظره ها تنوع 
ســلایق مشــاهده شــد، در عین حــال همه 
نامزدهای محترم بر خلاف القاء دشمن در این 
مســئله هم نظر بودند که مشــکلات اقتصادی 
کشور راه حل دارد و بن بستی وجود ندارد البته 
یکی می گفت راه حل من درست است و دیگری 

می گفت راه حل من.
رهبر انقــلاب افزودند: در مناظره ها، بعضی 
کاندیداها از مواضع انقلاب دفاع کردند و با ادب 
و رعایتهــای لازم شــرعی ســخن گفتند ولی 
 برخــی، بداخلاقی هایــی کردنــد کــه مایــه 

تأسف است.
ایشــان با یادآوری رقابتهــای انتخاباتی در 
آمریکا و فحاشی نامزدها علیه یکدیگر، افزودند: 
آمریکایی هــا سرمشــق های خوبی نیســتند 
بنابراین در مســائل سیاسی باید با رعایت ادب 
و جهات اخلاقی و شرعی و بدون اهانت و تهمت، 
ســخن گفت نه اینکه از شــیوه های فحاشی و 
اهانــت آمریکایی ها و ترامپ و بایدن اســتفاده 

کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به سخنان 
یک مقام آمریکایی درباره انتخابات کشورمان، 
گفتنــد: انتخابــات آمریکا در چشــم همه دنیا 
مفتضح شــد حالا همان مفتضحین بعد از چند 
مــاه زبــان درآورده و از انتخابــات ایران ایراد 
می گیرنــد در حالی که آنها با آن افتضاح، دیگر 
نبایــد یک کلمه راجع به انتخابات حرف بزنند.

رهبــر انقــلاب بــا تقدیر از برخــورد خوب 
مســئولان و دیگــر نامزدهــای انتخابــات با 
رئیس جمهــور منتخب گفتند: بعد از انتخابات 
و پیــروزی نامزد مقبول مــردم با رأی خوب و 

درصد بالای آراء، مســئولان تراز اول و ســایر 
نامزدها بســیار خوب برخورد کردند و با دیدار 
بــا رییــس جمهور منتخب، تبــادل نظر و پیام 
تبریک، طمأنینه و آرامش روحی لازم در کشور 

را نشان دادند.
ایشــان بــا مقایســه ایــن رفتــار متین با 
درگیری هــای پس از انتخابات آمریکا، خداوند 
را بــه دلیل وجود این نعمت در کشــور شــکر 
 گذاشــتند و افزایــش ایــن جهت گیریهــا را 

خواستار شدند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در پایان ابراز 
امیــدواری کردند نتیجــه انتخابات بر مردم و 
رئیس جمهور منتخب مبارک باشد و مسئولان 
بتواننــد وظایفــی را که برعهده دارند به خوبی 
انجــام دهنــد. پیش از ســخنان رهبر انقلاب 
اســلامی، حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در 
چهار محورِ »اجرای سند تحول در قوه قضائیه«، 
»مبــارزه با فســاد«، »احیاء حقــوق عامه« و 
»مردمی شــدن« قوه قضائیه، به بیان گزارش 
یکســاله از عملکرد خود و همکارانش پرداخت.

رئیس قوه قضائیه ابلاغ و آغاز اجرای ســند 
تحول قضایی را از جمله مطالبات محقق شــده 
رهبر انقلاب برشــمرد که موجب تســهیل کار 
قضات، تســریع دادرسی ها و کاهش ۲۰ روز از 
متوســط زمان رســیدگی به پرونده ها در این 

دستگاه شده است. 
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، مبارزه با 
فســاد را گفتمانی ملی برشــمرد و با اشــاره به 
کاهــش آمــار تخلفات درون قــوه قضائیه، به 
بازگردانــدن بیش از ۹۰ هزار میلیارد تومان به 
خزانه کشــور و قطعی شــدن احکام مجرمان 

پرونده های کلان اقتصادی اشاره کرد.
آقای رئیســی با اشــاره به نظام یافته شدن 
حقوق مالکیت و رفع تصرف از هزاران هکتار از 
اراضی ملی در ســال گذشــته، توجه به مسائل 
محیط زیستی و اجرای طرح کاداستر را از دیگر 
اقدامــات این دســتگاه در جهت احیای حقوق 
عامه برشــمرد. رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه 
پشــتوانه مردمی این دستگاه به واسطه تقویت 
ارتباطات مردمی بیش از گذشته شده است، از 
رســیدگی ویژه به پرونده های کثیرالشــاکی و 
مؤسســات مالی و اعتبــاری و همچنین صدور 
از  حمایــت  جهــت  در  بخشــنامه هایی 
تولیدکننــدگان و ممانعــت از تصمیمــات 

خلق الســاعه بانک ها در این حوزه خبر داد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

برنده انتخابات مردم و کسانی هستند که انتخابات را پر شور کردند

رویکرددریایی
ایرانجلوگیریاز
شکلگیری
کانونهای
ناامنیاست
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اقدام رهبری تشویق فوق العاده ای 
برای دانشمندان

رییس جمهور گفت: ما هم در حال خرید واکسن و هم در 
حال تولید آن هســتیم. قیمت واکســن خارجی هم مختلف 
است و کمتر یا بیشتر از ۱۰ دلار است. قیمت واکسن داخلی 
را هم وزارت بهداشت بر اساس هزینه ها و سود آن محاسبه 
می کند. جای خیلی دعوا و نزاع هم نیست که قیمت واکسن 

چقدر باشد. هنوز قیمت دقیقی مشخص نشده است.
 حســن روحانی در جلســه ســتاد ملی مقابله با کرونا در 
خصوص ســاخت واکســن اظهار کرد: ساخت واکسن ساده 
نیست، اما ما از روز اول برای ساخت واکسن وارد عمل شدیم. 
در ماه های اول شیوع کرونا تصمیم ما این بود که از شرکت ها 
و نهادهایی که قصد ســاخت واکســن دارند، حمایت کنیم و 
وزارت بهداشت هم نظارت داشته باشد و هر وقت این شرکت ها 
به نتیجه رسیدند، مجوز تولید داده شود. این تصمیم درستی 
بود که ما گرفتیم. وی  با بیان اینکه پلتفرم واکسن های داخلی 
مثل برکت با پاســتور متفاوت اســت، اما هر دو واکسن مجوز 
دریافــت کرده اند، بیان کرد: ممکن اســت هفته های آینده 
واکسن هایی مثل اسپوتنیک داخلی به بازار بیاید یا واکسن 
رازی و فخرا ممکن است هفته ها یا ماه های آینده به تدریج 
به بازار بیاید. ۱۶/۸ میلیون دوز واکسن از کواکس خریدیم، 
از چین ۱۰ میلیون دوز و از روسیه هم خرید کردیم، اما کشور 
به ده ها میلیون دوز واکسن نیاز دارد. اگر ۶۰ میلیون دوز از 
جمعیت کشــور به واکســن نیاز داشته باشند، ۱۲۰ میلیون 
دوز نیاز داریم و اگر دوز سوم هم نیاز باشد، به ۱۸۰ میلیون 
دوز نیاز خواهیم داشت؛ بنابراین ما هم در حال خرید واکسن 
و هم در حال تولید آن هســتیم. قیمت واکســن خارجی هم 
مختلف است و کمتر یا بیشتر از ۱۰ دلار است. قیمت واکسن 
داخلی را هم وزارت بهداشــت بر اســاس هزینه ها و سود آن 
محاسبه می کند. جای خیلی دعوا و نزاع هم نیست که قیمت 
واکسن چقدر باشد. هنوز قیمت دقیقی مشخص نشده است، 
امــا بنــای ما برای تعیین قیمت ریال اســت، نه ارز. دوگانه 
بیخــودی در ایــن زمینه به وجود آمده که برخی به آن دامن 
می زنند. ما باید به واکســن داخلی افتخار کنیم. دانشمندان 
و شرکت های دانش بنیان ما به میدان آمدند و در مدت کوتاهی 
راه طولانی طی کرده و واکسنی تولید کردند که قابل قبول 
است. او با اشاره به تزریق واکسن داخلی به رهبر انقلاب گفت: 
ماه ها پیش با ایشان در این زمینه بحث داشتیم و ایشان در 
حالی که می توانســتند واکســن خارجی تزریق کنند، بیان 
کردند که واکسن داخلی را ترجیح می دهند و صبر هم کردند 
تا زمانی که واکسن در اختیار تمام افراد سن خاص یعنی ۷۵ 
سال به بالا وجود داشته باشد و سپس واکسن داخلی را تزریق 
کردنــد که این اقدام ایشــان تشــویق فوق العــاده ای برای 
دانشــمندان ما بود.  خیلی امیدواریم که تا پایان این دولت 
بتوانیم واکسیناسیون افراد سن بالا را انجام دهیم و در زمان 
تحویل این دولت، چهار، پنج واکسن داخلی در بازار باشد تا 

با واکسیناسیون مردم، آنها آرامش پیدا کنند. / ایسنا 

 مصطفی نخعی سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: در نشست این کمیسیون مقرر شد وزارت نفت ۱۵۰ هزار میلیارد ریال برای اختصاص قیر رایگان تامین 
اعتبار کند. وی در تشریح نشست  کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: در این نشست طرح استفساریه تعدادی از نمایندگان درخصوص بند )ز( تبصره یک قانون بودجه 
۱4۰۰ بررسی شد که طبق این بند وزارت نفت مکلف است تا ۱۵۰ هزار میلیارد ریال برای اختصاص قیر رایگان تامین اعتبار کند که محل تامین اعتبار نیز از محل مازاد درآمدهای حاصل 
از جزء بند )ب( تبصره یک است. دستور کار بعدی این کمیسیون،  درخواست تعدادی از نمایندگان درباره اعمال ماده ۲۳4 آیین نامه داخلی مجلس درباره عملکرد شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی و هلدینگ خلیج فارس بود که نماینده درخواست کنندگان موضوعاتی در این نشست مطرح کرد و بهزاد محمدی،  مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی و 
جعفر ربیعی،  مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس نیز توضیحاتی را ارائه کردند که سرانجام مقرر شد کمیته ای متشکل از اعضای کمیسیون برای بررسی دقیق تر ابعاد موضوع تشکیل 
شود و این کمیته ۱۰ روز کاری فرصت دارد ابعاد مختلف موضوع را بررسی و گزارش را به کمیسیون برای تصمیم گیری بعدی ارائه کند. طبق ماده ۲۳4 آیین نامه داخلی مجلس 
شورای اسلامی،  هرگاه حداقل ۱۰ نفر از نمایندگان یا هر کدام از کمیسیون ها،  رعایت نکردن شئونات و نقض یا استنکاف از اجرای قانون یا اجرای ناقص قانون توسط رئیس جمهوری،  

یا وزیر یا مسوولان دستگاه های زیرمجموعه آنها را اعلام کند،  موضوع بلافاصله از طریق هیات رئیسه جهت رسیدگی به کمیسیون ذی ربط ارجاع می شود. /خانه ملت 

وزارتنفت
مکلفبهتامین

اعتباربرایاختصاص
قیررایگان

هفته نامه اقتصادی ایران

انتصاب حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به ریاست قوه قضائیه با حکم رهبر انقلاب اسلامی؛خبر

تأکید بر اهتمام به مأموریتهای دستگاه قضا در قانون اساسی و اجرای سند تحول موجود

ثبت برد ۷000 کیلومتری برای پهپادهای سپاه پاسداران

رهبر معظم انقلاب اســلامی در حکمی 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 

را به ریاست قوه قضائیه منصوب کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای در این حکم 
با تأکیــد بر اهتمام جدی به مأموریتهای 
دســتگاه قضا در قانون اساسی و همچنین 
ادامه رویکرد تحولی و اجرای ســند تحول 
موجــود، »گســترش فناوریهای نوین در 
دســتگاه قضایی«، »گمــاردن نیروهای 
کارآمد و جهادی در مســئولیتها«، »ارج 
نهادن به خدمات قضات پاکدامن و در عین 
حال برخورد قاطع با تخلفات« و »ارتباط 
با متن مردم« را از جمله انتظارات خود از 

رئیس جدید قوه قضائیه بیان کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای 
حاج شــیخ غلامحســین محسنی اژه ای 

دامت تأییداته
اکنون که جناب آقای رئیســی با رأی 

ملت ایران توفیق خدمت در جایگاه ریاست 
جمهوری اسلامی ایران یافته اند، با تشکر 
فراوان از خدمات ارزنده ی ایشان در مدت 
مسئولیت قضائی و کارنامه ی افتخارآمیزی 
که در پایه گذاریِ اقدامات ماندگار از خود 
به جای گذاشته اند، جناب عالی را که علاوه 
بــر صلاحیتهــای قانونی، برخــوردار از 
تجربــه ی گرانبهــا و شــناخت عمیق و 
سابقه ی درخشان در امر قضا میباشید، بر 

اســاس اصــل یکصد و پنجــاه و هفت، به 
ریاست قوه ی قضائیه منصوب میکنم.

انتظــار اینجانب، اولاً: اهتمام جدّی به 
مأموریتهای اساســی دســتگاه قضاء در 
قانون اساسی است؛ یعنی گسترش عدالت، 
و احیــاء حقوق عامّــه، و تأمین آزادیهای 
مشروع، و نظارت بر حسن اجرای قوانین، 
و پیشــگیری از وقوع جرم، و نیز مبارزه ی 

قاطع با فساد،

و ثانیاً: ادامه ی رویکرد تحوّلی و اجرای 
سند تحول موجود با اهتمام ویژه،

و ثالثــاً: گســترش فناوریهای نوین و 
تضمین دســتیابی آسان و رایگان مردم به 

خدمات قضائی،
و رابعــاً: گماردن نیروهــای کارآمد و 
جهادی و فاضل و صالح در مســئولیتها، و 
تربیت مدیران شایسته برای سطوح عالی 

و میانی قضائی و اداری،
و خامســاً: ارج نهادن به خدمات قضات 
پاکدامن و حفظ عزت و منزلت ایشــان، و 
 متقابــلًا برخــورد قاطــع بــا معــدود

 افراد متخلّف،
و سادســاً: ارتباط با متن مردم و حضور 
در میان آنان که دارای برکاتِ بسیار است.

توفیقــات جنابعالی و همکارانتان را از 
خداوند متعال مســألت میکنم و امیدوارم 
خدمات شــما موجــب رضای خدا و خلق 

گردد. بحوله و قوّته.
و السلام علیکم و رحمةالله
سیّدعلی خامنه ای

سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده 
کل ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی در 
جریان رونمایی از واکسن نورا از دستیابی 
ســپاه به پهپادهایی با برد ۷۰۰۰ کیلومتر 

خبر داد.
 فرمانده کل سپاه که در این مراسم در 
حال برشــماری دســتاوردهای کشور در 
حوزه علم فناوری بود گریزی هم به حوزه 
هوافضــا زد و گفت: ما امــروز پهپادهای 
پهن پیکــری داریم که ۷ هــزار کیلومتر 
می رونــد و برمی گردنــد و در هر نقطه ای 

بخواهند فرود می آیند.
این اظهارات سرلشکر سلامی در حالی 
مطرح می شود که آخرین روز اردیبهشت ماه 
امسال سپاه از جدیدترین پهپاد پهن پیکر 
خود با نام »غزه« یا شــاهد ۱۴۹ رونمایی 
کــرد که با تجهیز به موتــور توربوپراپ و 
ابعــادی بزرگتر نســبت به شــاهد ۱۲۹، 
توانایــی حمل مقدار بیشــتری مهمات را 
داشــته و هرچند برد عملیاتی آن رســما 
اعــلام نشــد اما بــا توجه به نــوع موتور 
به کارگرفتــه شــده در این پهپاد می توان 
حدس زد که برد عملیاتی بیشتری نسبت 

به سایر پهپادهای سپاه داشته باشد.
پیمودن قله ها همواره کار سختی است 
و گذر از صخره های سخت و قدم گذاشتن 
بر فراز ارتفاعات بلند کار مشــکلی اســت، 
اما هیچ کشــوری و هیچ ملتی بدون طی 

کردن مسیر های سخت صعود به قله های 
 پیشــرفت و اعتبــار و منزلت دســت ن

خواهد یافت.
 تــا ملتــی آرزو های بزرگ را در آغوش 
نگیرد و آرزو های درونی خود را به ما به ازا 
هایی در عالم حقیقت تبدیل نکند، بزرگ 
نمی شــود. وســعت یک ملت، به وسعت 
آرزو ها و به بلندای همت و قامت بلند نگاه 
اوست. وی با بیان اینکه هر ملتی که نتواند 
رویداد بسازد بزرگ نمی شود، عنوان کرد: 
ما در عرصه نبرد برای اســتقلال هستیم و 
در یک جنگ بزرگ جهانی که محور اصلی 
آن اســتقلال و خوداتکایی و اعتبار ماست 
و جهان قدرتمند تصمیم گرفته است مانع 
از اســتقلال ملی ما شــود. ما هم تصمیم 
گرفته ایم به هر قیمتی شــده این معنای 

زیبــا و مقــدس را همانند جامه ای زرین و 
درخشــان بــر قامت کشــور و ملت مان 
بپوشانیم. راه سختی را طی کرده ایم و قطعا 
هنوز فراز های سختی برای طی کردن باقی 
مانده است.  او ا اشاره به اعمال تحریم های 
ظالمانه از سوی دشمنان علیه کشورمان، 
گفت: کســانی که در جهان از دموکراسی 
و آزادی و امنیــت و پیشــرفت ســخن 
می گوینــد، علاقه دارند کــودکان ما در 
آغوش مادران شــان جانشــان را از دست 
بدهنــد، علاقه دارند مردمان کشــورمان 
بدون دارو و غذا باقی بمانند، نقشه ذهنی 
آن ها برای کشــور ما فقر و گرســنگی و 
عقب ماندگی است و برای همین است که 
نه اجازه انقال پول برای دارو و واکســن را 
می دهند و نه اجازه می دهند مایحتاج ا ولیه 

را تامین کنیم.
تصمیــم گرفته ایــم در جهــان در هر 
پدیده ای جزو کشور های برتر جهان باشیم
وی بــا تاکیــد بــر اینکه مــا یک ملت 
اســتثنایی هستیم، تصریح کرد: ملتی که 
در اوج محاصره توانسته است آفرینش گر 
چنین افتخارات بزرگی باشــد، یقینا یک 

ملت شگفتی ساز و استثنایی است.
پرســتاران مــا درد مــردم را به جان 
خریدند و این رمز پیروزی ما در یکسال و 
نیم گذشــته بود. دســت همه پزشکان و 
پرستاران و همه کادر درمان را می بوسم.

او با بیان اینکه ما تصمیم گرفته ایم در 
جهان در هر پدیده ای جزو کشور های برتر 
جهان باشیم و امروز در بسیاری از حوزه ها 
جزو کشــور های برتر هستیم، خاطرنشان 
کرد: ما پرنده های پهن پیکر بدون سرنشین 
داریم که هفت هزار کیلومتر پرواز می کنند 

و در هر نقطه ای فرود می آیند.
 ما مرد میدان های ســخت هستیم و به 
همــه جهان می گوییم که از میدان خارج 
نمی شــویم و می دانیم که ســرانجام همه 
حصار های ســخت محاصره را با اقدامات 
فنی و علمی می شکنیم. ما این واکسن ها 
را در اختیار مردم فقیر سایر کشور ها قرار 
می دهیم و ملت عزیز ما اطمینان داشــته 
باشند که بیرق های امید را بیش از هر وقت 

دیگری برافراشته خواهند دید./ فارس 

گفتگو با دکتر مرندی رئیس فرهنگستان علوم پزشکی

واکسن ایرانی از بهترین واکسن های موجود در دنیاست
   دکتر سید علی رضا مرندی، رئیس فرهنگستان 
علوم پزشــکی و وزیر اســبق بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی است که بسیاری از مسائل درمانی 
رهبر انقلاب توسط ایشان پیگیری می شود. پایگاه 
اطلاع رسانی KHAMENEI.IR درباره آخرین 
پیشرفت های تولید واکسن ایرانی کرونا و استفاده 
رهبــر انقــلاب از این واکســن گفتگویی با دکتر 

مرندی انجام داده است.

  به عنــوان رئیس فرهنگســتان علوم 
پزشکی کمی در مورد جزئیات فرایندهای 
تولید واکسن کرونا در کشور توضیح دهید 
و اینکه این فرایندها در چه مراحلی هستند؟
  ایران همزمان با بعضی از کشورهای دنیا مثل 
آمریکا، روســیه و چین شــروع به ساخت واکسن 
کرد. ســاخت واکسن در ایران هم محدود به یک 
مرکز نبود و از چند جا شروع شد. مثلًا، مؤسسه ی 
پاستور با کشور کوبا برای تولید واکسن شروع به 
همــکاری کرد. هرچند کشــورهای دیگری مثل 
آمریــکا زودتر از ما واکســن تولیــد کردند، ولی 
واکسن های ما هم با فاصله ی کمی از آنها به تدریج 
وارد بازار خواهد شــد. اوّلین واکسن هم، واکسن 
برکت و دومین واکســن هم محصول انســتیتو 
پاستور است. البته برکت در حال مصرف است و 
پاســتور هم همین روزهــا گواهینامه ی مصرف 

اضطراری اش را می گیرد. مراکز دیگر هم در حال 
پیشرفت هستند.

انستیتو پاستور علاوه بر واکسنی که با همکاری 
کشــور کوبــا دارد تولید می کنــد، یک نوع دیگر 
واکسن را هم دارد تولید می کند که چه بسا ممکن 
است موفق تر و بهتر از آن واکسن باشد. بنابراین، 
در آینده ما واکسن های عدیده با اشکال مختلف 
در بازار خواهیم داشــت که علاوه بر رفع نیازهای 
کشورمان می توانیم زمینه ی صدور به کشورهای 
دیگــر را هم فراهم کنیــم. واقعاً تلاش جوانان ما 
نعمت بزرگی اســت که توانســتیم واکسن تولید 
کنیم، وگرنه چه بســا مشــکلاتمان خیلی بیشتر 
می شــد و خدای ناکرده ابتلای به مرگ ومیر هم 

بالاتر می رفت.

  طبق برنامــه زمان بندی، تزریق نوبت 
نخست واکسیناسیون بازه سنی بالای 8۰ 
ســال از اردیبهشت ۱۴۰۰ آغاز شده است. 
رهبر انقــلاب طبق این برنامه جزو آخرین 
نفراتی هســتند که نوبت مرحله نخست 
واکسن خود را دریافت می کنند. چرا طبق 
همــان برنامه زمان بندی واکســن خود را 

دریافت نکردند؟
  از آخرین نفرات هم گذشــته اســت. وقتی که 
صحبت از تولید واکســن در دنیا بود من خدمت 

ایشان عرض کردم که واکسن دارد تولید می شود 
و به بازار می آید و جناب عالی هم باید از واکســن 
اســتفاده کنید. ایشــان گفتند بله، حرفی نیست. 
خب، ایشان مشکلی با واکسن نداشتند، منتها آن 
موقع واکسنی در کار نبود. واکسن ها بعد کم کم و 
به تدریج تولید شد. اوّلین محموله  ای وارداتی هم 
که از خارج وارد شد، سازمان نظام پزشکی و وزارت 
بهداشت تصمیم گرفت که اوّل کادر پزشکی واکسن 
بزند که البته کار عاقلانه ای هم بود. همه جای دنیا 
هم همین کار را کردند. بنابراین، وزارت بهداشــت 
و سازمان نظام پزشکی تصمیم گرفت که این کار 
را بکند. وقتی این کار انجام شد، خدمت رهبر انقلاب 
رفتم و به ایشــان عرض کردم که من هم واکســن 
زدم و از ایشان خواهش کردم که شما هم واکسن 
بزنید. ایشان فرمودند من مخالفتی با زدن واکسن 
ندارم، امّا دو شــرط دارم. یکی اینکه خارج از نوبت 
نزنم و دوم اینکه حتماً واکسن ایرانی باشد. به ایشان 
گفتم طبق برنامه زمان بندی الآن نوبت شماســت 
برای اینکه جزو اوّلین رده های سنی )بالای هشتاد 
سال سن( هستید. ایشان گفتند خب، واکسن ایرانی 
نیســت. گفتم تولید واکسن ایرانی زمان می برد و 
شرایط هم با این مرگ و میر خطرناک است. ایشان 
گفتند پس تا آن موقع مراعات بیشــتری می کنم. 
البته ایشان واقعاً مراقبت می کنند. از رفتن به سفر 
و دیدار با اقشار مختلف مردم و خانواده های شهدا 

خودشان را محروم کردند. در هر حال واکسن ایرانی 
الان آماده شده و خیلی وقت است که از نوبت شان 
هم گذشــته اســت. رهبر انقلاب تمایل زیادی به 
استفاده از واکسن برکت دارند؛ صفر تا صد واکسن 
برکــت را جوانان عزیز ما در کشــور تولید کردند، 
بنابراین تمایل دارند که از این واکســن اســتفاده 
کنند. ان شاءالّله در آینده ای نزدیک این کار انجام 

خواهد شد.

  واکسن های ایرانی در برابر انواع خارجی 
خود از نظر ســطح ایمنی زایی، عوارض و 
میزان اســتقبال جامعه علمی و پزشکی در 

چه سطحی قرار دارند؟
  اســاتید زبــده و متخصص مــا در نورولوژی، 
ایمنی شناســی، عفونــی و ... در تولیــد و نظارت 
واکســن حضــور دارند. بعضی هایشــان آن قدر 
مطمئن هستند که داوطلبانه این واکسن را زدند. 
این واکسن از نظر عوارض هم جزو کم عارضه ترین 
واکسن هاســت؛ چون ویروس کشته  شده و دیگر 
نگرانی وجود ندارد. ناگفته نماند که همه واکسن ها 
عــوارض دارنــد. تا آنجایی که مــن اطلاع دارم و 
سوابق نشان می دهد، واکسن داخلی اگر عوارضی 
هم داشــته خیلی خفیف بوده و علائم خطرناکی 
نداشــته اســت. بنابرایــن، این واکســن کاملًا 
بی عارضه بــوده و از نظــر ایمنی هم ۹۲.۳درصد 

می تواند ایمنی ایجاد کند. این واکسن از بهترین 
واکسن های موجود در دنیاست و من تردید ندارم 
که بســیاری از کشــورها از ما می خواهند که این 

واکسن را در اختیارشان قرار بدهیم.

   بــه عنوان ســوال آخر، موفقیت فعلی 
مرهون و مدیون چیست و ما از چه نقطه ای 
به شرایطی فعلی رسیده ایم که در دنیا جزو 
معدود کشورهایی باشیم که خودشان اقدام 

به تولید واکسن می کنند؟
  هــم حضــرت امام و هم حضرت آقا خیلی به 
مردم به خصوص جوانان اعتقاد و اعتماد داشته و 
دارنــد. با این جوانان پیشــرفت های شــگرفی 
داشــتیم. زمانی که صدام به ایران حمله کرد، ما 
ســلاح زیادی نداشتیم؛ امّا همین جوانان نه تنها 
ســلاح، بلکه موشــک ســاختند و روزبه روز هم 
پیشــرفت کردند. یادم می آید اوّلین موشک هایی 
که ســاختند، فاصله ی زیادی با هدفشان داشت، 
ولــی الآن ما موشــک های نقطه زنــی داریم که 
آمریکایی ها تعجب می کنند و این را در عین الاسد 
هم دیدیم. در هسته ای هم ما را تحریم می کردند، 
ولــی جوانان ما روز بــه روز به لطف خدا از درصد 
پایین شروع کردند و الآن به ۶۰درصد رسیده اند. 
در مســائل پزشکی هم در اوّایل انقلاب بهداشت 
و درمان ما با تعدادی از پزشکان خارجی )هندی، 

پاکستانی و بنگلادشی( اداره می شد. حتی پزشک 
هم نبودند و لیســانس پزشــکی داشــتند، ولی 
الحمدلّله توانستیم از نظر نیروی انسانی و پزشکی 
آن چنان خودکفا شویم که الآن از خارج از کشور 
بــرای درمان به ایــران می آیند. قبل از انقلاب یا 
اوّایــل انقــلاب فقط ۲۵ درصد از داروها در داخل 
کشور تولید می شد و مواد آن را از خارج می آوردیم. 
آن روزها حداکثر تولید ما یک کپسول بود و بقیه 
داروها را هم با اســم تجارتی از شــرکت های چند 
ملیتی باید می خریدیم. با وجود همه ی مشکلاتی 
که از اوّل انقلاب تا الآن داشــته ایم، ولی به لطف 
خــدا و همــت جوانانمان توانســتیم در خیلی از 
زمینه هــا از قبیل تولید واکســن و دارو رشــد و 
پیشــرفت داشته باشیم. امروز بیش از ۹۵ درصد 
داروهای مورد نیاز در داخل کشــور تولید میشود 
و تکنولوژی هــای خیلــی پیچیده ای در زمینه ی 
تولیــد دارو داریــم. این ها پیشــرفت های خیلی 
آسانی نیست. شاید گفتنش آسان باشد، ولی برای 

تحقق آن باید اتفاقات زیادی بیفتد.

در آخرین لحظات آماده شدن نشریه ۲۸۵ ، ظهر دهم تیرماه اطلاع 
حاصل شد ؛ حضرت امام خامنه ای  رهبر معظم انقلاب اسلامی ، حجت 
الاســلام و المســلمین غلامحسین محسنی اژه ای را بعنوان پنجمین 
رئیس قوه قضاییه منصوب فرمودند. ضمن تبریک به رئیس قوه عدلیه،  
ناچار شدیم تغییراتی در صفحات و ارسال برای چاپ بعدازظهر بدهیم. 
که امیدواریم توانسته باشیم رسالت خبر رسانی خود را بیش از پیش 
در تمام ابعاد فضای مجازی و چاپ کاغذی به اثبات برســانیم ، اما با 
توجه به ایام تقدیم اظهار نامه مالیاتی مشاغل و ۶ راهکار برای وصول 
مالیات که می تواند به افزایش سریع در آمدهای مالیاتی امیدوار بود.

از نظر فرهنگی می توان :
۱- با اســتفاده مؤثر از رســانه های گروهی ، به ویژه صدا و ســیمای 
جمهوری اسلامی ایران ، فعالیتهای مثبت    و سازنده ای به عمل آورد. 
در این زمینه ها بایستی دقت کرد تا ارتباط خدمات اساسی دولت ، با 
امور دریافت مالیاتها برای مردم روشــن شــود . به عبارت دیگر ، مردم 
توجیه شــوند که پرداخت به موقع مالیاتهای قانونی ، آثار مطلوبی بر 

بافت اقتصادی ، اجتماعی و سیاسی کشور به جای خواهد گذاشت .
۲-  ائمه محترم جماعت ، جمعه نیز می توانند بخشی از خطبه های 

خویش را به ایجاد فرهنگ مناسب در این زمینه اختصاص دهند.
۳-  آموزش فرهنگی مؤدیان مالیاتی شامل : 

الف -  افزایش سطح آگاهی مالیاتی مؤدیان بالفعل و بالقوه
ب- آگهی دادن به مؤدیان درباره وضع در آمدهای مالیاتی و مقررات مربوطه 

ج-    آموزش مؤدیان نسبت به سازمان وصول مالیات
۴- آموزش مجریان مالیاتی ؛ در این خصوص بایســتی توجه نمود 
که بخشــی از موضوع ایجاد تمایل در افراد جهت پرداخت مالیاتهای 
قانونی خود ، مستقیما” به نحوه برخورد و رفتار مجریان ،کارشناسان 
مالیاتی بســتگی دارد . به عبارت دیگر رفتار مناســب مأمورین مالیاتی 
با مؤدیان را می توان یکی از عوامل مهم اشاعه فرهنگ پرداخت مالیات 
در جامعه به شــمار آورد. در همین ارتباط ، مأمورین مالیاتی بایســتی 
بداننــد کــه در جوامع امروزی ، نحوه برخورد آنها با مردم نمی تواند به 
روش های خشک و بدور از روابط اجتماعی صورت گیرد ، بدین ترتیب 
مؤدیان ، موجبات ترغیب آنها به پرداخت مالیات به هر طریق ممکن 
فراهم می گردد. لذا بخش مهمی از وظیفه اشاعه فضای فرهنگی مالیاتی 
در جامعه ، بر عهده دستگاه مسئول وصول مالیات در جامعه می باشد 
و این دســتگاه قبل از هر کاری ، بایســتی نسبت به ایجاد یک فرهنگ 
مناســب در زمینه چگونگی اخذ مالیات ، در بین کارکنان خود اقدام 
نماید و سپس می تواند انتظار داشته باشد که سایر تلاشهای فرهنگی 

در این زمینه در جامعه به موفقیت برسد. 
۵- برگزاری سمینارهایی در جهت روشن نمودن اذهان نسبت به 

سیاستهای مالی و مالیاتی
۶- استفاده از مشاورین علمی و اساتید و سایر دست اند کاران امور 

اجرایی برای تدوین قوانین مالیاتی
بدیهی اســت اشــاعه فرهنگ مالیاتی و ترویج این تفکر که استفاده 

از خدمات دولتی ، منوط به پرداخت مالیات است.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

6 راهکار برای وصول مالیات
سرمقاله



داخلی سازی 1.5 میلیارد دلار از قطعات مرتبط با صنعت خودرو
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
از آغــاز اجرای تعهــدات خودروی تارا 
ظــرف چنــد روز آینده خبر داد و گفت: 
تارا با گیربکس اتوماتیک در شهریور ماه 

تحویل مشتریان خواهد شد.
تــارا ظــرف چند روز آینــده عرضه 
خواهد شــد/ تولید ۱۲۰ هزار دســتگاه 

خودروی سواری از ابتدای امسال
ایکوپرس- فرشــاد مقیمی در مراسم 
امضــای تفاهم نامــه همــکاری میان 
سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
ایران )ایدرو(، شرکت های خودروسازی 
ایران خودرو و سایپا با بنیاد شهید و امور 
ایثارگــران و بانک مرکزی؛ ضمن تکریم 
مقام شــهدا و جانبازان و بزرگداشت روز 
شــهدای هفتم تیر، به رشد ۲۲ درصدی 
تحویــل خودرو به مشــتریان از ابتدای 
امســال تا هفته نخست تیرماه، نسبت به 
مدت مشــابه ســال قبل اشاره و عنوان 
کرد: از ابتدای امســال، حدود ۱۲۰ هزار 
دســتگاه خــودروی ســواری در ایران 

خودرو تولید شده است.
وی با اشاره به افزایش دو برابری تولید 
خودروی تجاری نیمه سنگین و سنگین 
در سال جاری نسبت به سال قبل، افزود: 
از ابتدای امسال تا روز هفتم تیرماه هزار 
و ۱۳۲ دســتگاه خــودروی ســنگین و 
تجاری با افزایش چهار برابری محصولات 
داخلــی تولید شــد، ایــن عدد در مدت 
مشابه ســال گذشته ۶۱۱ دستگاه بوده 
است؛ برنامه پیش بینی شده برای تولید 
ســال ۱۴۰۰، حدود چهار برابر عملکرد 

سال گذشته خواهد بود.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
با اشــاره به رشــد تولید در خودروهای 
باری و مسافری بیان کرد: از زمان شروع 
نهضت داخلی سازی قطعات و آغاز تولید 
اتوبوس، تولید این محصول را از ۵۸ هزار 
یورو ارزبری به ۴۴ هزار یورو رساندیم و 
در ســال ۱۴۰۰ نیــز برنامه کاهش این 

میــزان به ۳۳ هزار یــورو را هدفگذاری 
کرده ایم که تا به امروز توانســتیم حدود 
 ۱۳ میلیــون یــورو از ایــن رقــم را 

محقق کنیم.
وی با اشــاره به ظرفیت و توانمندی 
ایران خودرو دیزل در تامین خودروهای 
حمل و نقل عمومی، ابراز امیدواری کرد 
ایــران خــودرو بتوانــد نیازمندی های 

کشــور در این حوزه را مرتفع کند.
به گفته مقیمی، تولید انبوه گیربکس 
نیمه اتوماتیک از شهریورماه و هم زمان 
با هفته دولت آغاز خواهد شد و خودروی 
مجهز به این گیربکس نیز از آبان ماه به 

مرحله تولید خواهد رسید.
گفتنی اســت، این مراســم در محل 
وزارت صمــت و با حضــور علیرضا رزم 
حســینی، وزیر صمت، محسن صالحی 
نیا، معاون وزیر صمت، ســعید اوحدی، 
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و نیز 
سرپرســت بانک مرکزی برگزار و تفاهم 
نامه همکاری میانه ســازمان گسترش و 
)ایــدرو(،  ایــران  نوســازی صنایــع 
شــرکت های خودروسازی ایران خودرو 
و ســایپا با بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
و بانک مرکزی به امضا رسید. به موجب 
ایــن تفاهم نامــه، هماهنگی و همکاری 
در واگذاری ۳۰ هزار دســتگاه خودرو به 
صورت اقســاط پنج ســاله به جانبازان، 
خانواده هــای معظم شــهدا و مدافعین 

حرم توســط دو شــرکت خودروسازی 
ایران خودرو و سایپا با هدف تسهیل در 
تــردد جانبازان و خانــواده های معظم 

شهدا صورت خواهد گرفت.
ســهم گروه صنعتــی ایران خودرو از 
مجمــوع خودروهای تحویلی، ۱۸ هزار 
دستگاه از شش محصول پر فروش شامل 
 ،TU5 پــژو ۲۰۶ تیــپ دو، پــژو پارس
ســورن پلاس، رانا پــلاس، دنــا پلاس 

اتوماتیک و ســمند ال ایکس است.

داخلی سازی ۱.۵ میلیارد دلار از 
قطعات مرتبط با صنعت خودرو

وزیر صنعت معدن و تجارت در مراسم 
امضــای تفاهم نامه همکاری میان ایدرو 
و شــرکت های خودروساز با بنیاد شهید 
در راســتای اجرای بند »ز« تبصره »۷« 
قانون بودجه ۱۴۰۰ از داخلی سازی ۱.۵ 
میلیــارد دلار از قطعــات و تجهیــزات 

مرتبــط با صنعت خودرو خبر داد.
اجرایی شدن بند »ز« تبصره»۷« 

قانون بودجه ۱۴۰۰/ داخلی سازی ۱.۵ 
 میلیارد دلار از قطعات مرتبط 

با صنعت خودرو
ایکوپرس- به گزارش شــاتا، علیرضا 
رزم حســینی در ایــن آیین که با حضور 
معــاون رییس جمهــور و رییس بنیاد 
شــهید و امور ایثارگــران، رییس هیات 
عامل ایدرو و مدیران عامل دو خودروساز 

بــزرگ کشــور )ایران خودرو وســایپا( 
برگزار شــد، با بیان ایــن مطلب، افزود: 
چهــار میلیــارد دلار واردات قطعات و 
تجهیزات مرتبط با صنعت خودروسازی 
اکنون به ۱.۵ میلیارد دلار رســیده است 
و کاهش قابل ملاحظه ای داشــته که بر 
همین منوال به ســمت داخلی ســازی 
 بیشــتر بــرای کاهــش ارزبــری پیش 

می رویم.
وی امضــای ایــن تفاهــم نامه را در 
راستای اجرای بند )ز( تبصره )۷( قانون 
بودجه ۱۴۰۰ دانســت و بیان کرد: این 
تفاهــم نامــه در راســتای هماهنگی و 
همکاری در واگذاری خودرو به جانبازان، 
خانواده های معظم شــهداء و مدافعین 
حرم توســط دو خودروساز ایران خودرو 
و سایپا ارایه می شود. وزیر صنعت، معدن 
و تجارت با تاکید بر این که سربازان وطن 
و فداکارانــی کــه برای ســربلندی هر 
کشــوری تلاش و ایثارگــری کرده اند 
همواره مورد تجلیل و ســتایش قرار می 
گیرند، ادامه داد: ایدرو و بنیاد شــهید و 
امــور ایثارگــران به صورت مشــترک 
تلاش هــای لازم را برای ایجاد شــرایط 
مورد نیاز جهت تحقق تســهیلات بانکی 
و واگذاری خودروها به صورت اقســاطی 
انجام می دهند. رزم حســینی با اشاره به 
تصویــب این تبصــره در بودجه ۱۴۰۰ 
تاکید کرد: تشخیص و معرفی افراد واجد 
شــرایط برای بهره منــدی از خودرو بر 
عهده بنیاد شــهید می باشــد و مبنای 
قیمــت محصــولات مورد نظــر، قیمت 
مصوب اعلامی از ســوی مراجع ذیصلاح 
در زمان عرضه خودروها اســت. وی در 
ادامه با اشــاره به افزایش تولید، تنوع و 
داخلی سازی محصولات خودرویی بیان 
کرد: خودروســازان کشور افزایش تولید 
۲۸ درصدی داشــته اند که این افزایش 
تولیــد در کنار افزایــش تنوع و کیفیت 

محصولات بوده است.

افتتاح
رصدخانهملیایران
درکاشان

دستور بررسی علت حادثه و وضعیت 
ایمنی اتوبوس های برون شهری

حجت الاسلام و المسلمین حسن درویشان رئیس سازمان 
بازرسی کل کشور در نشست خبری به مناسبت هفته قوه قضائیه 
گفت:  در پی حادثه دو سانحه واژگونی اتوبوس حامل خبرنگاران، 
ســرباز معلمان ، دســتور بررسی علت حادثه و وضعیت ایمنی 

اتوبوس های برون شهری صادر شد.
وی دربــاره امنیــت راه هــا و وقوع حوادثــی مثل اتوبوس 
خبرنگاران و ســرباز معلمان گفت: این حوادث فقط به دلیل 
ناایمن بودن جاده ها اتفاق نمی افتد و یک دلیلش ،حادثه خیز 
بودن جاده ها اســت و دلیل دیگر آن ، ناایمن بودن خودروها و 
قصور راننده است که حتما به این موضوع ورود خواهیم کرد .

او درباره احتمال احضار و دستگیری مسئولان ذی ربط در 
این پرونده گفت: دادستان ها به این موضوع ورود پیدا کردند و 
اگر کوتاهی مربوط به مسئولان ذی ربط مثل وزارت راه شناسایی 

شود پیگیری می کنیم.
وی  با اشــاره به موضوع قطع برق گفت: بعد از این که این 
موضوع به سازمان بازرسی اعلام شد، پرونده ای تشکیل شد که 
پس از آن وزیر نیرو  و معاونانش هم درخواست تشکیل جلسه 
برای ارائه توضیحات را مطرح کردند؛ طبق قانون سالانه ۵هزار 
مــگاوات تولیــد برق باید تولید می شــد در حالی که کمتر از 
۵۰درصــد آن رخ داده کــه دلیل آن هم فقدان اعتبارات بوده 
است . کاهش بارندگی، گرمی هوا، تولید رمز ارز ها از علل این 
قطعی برقی هستند.حدود ۲هزار مگاوات برق برای تولید رمز 
ارز ها استفاده می شود که حدود ۳۰۰مگاوات رمز ارز مجوز دارند 
و مابقی غیر مجاز هســتند. پیشــنهاد راهبردی ما تاســیس 
وزارتخانه انرژی است تا همه مسائل در آنجا حل و فصل شود.

او  در ادامــه گفــت: بیش از ۵۰هزار میلیارد تومان از طریق 
اقدامات ســازمان بازرســی با وصول مالیات ، اســترداد وجوه، 
جلوگیــری از پرداخت و جلوگیری از تضییع اموال بیت المال، 
جلوگیری از فرار مالیاتی، جلوگیری از قاچاق، اصلاح و فســخ 
قرارداد، لغو یا تجدید برخی از مناقصات و مزایده ها و تسریع در 
وصول مطالبات و اصلاح برخی از حساب ها به بیت المال بازگشت. 
رئیس ســازمان بازرسی همچنین گفت: دولتی ها و مسئولان 
دولتی نباید برای ورود به بورس تبلیغ و اعتمادسازی می کردند 
و بعد اعلام کنند که بورس است دیگر ! و بالا و پایین می شود! 
البته در همین زمینه پرونده ای تشکیل شده است و طرحی هم 
آماده کرده ایم که امیدواریم در دولت مردمی از این طرح استقبال 
شود. سازمان بازرسی از همان زمانی که بورس شتاب غیرمتعارف 

خود را آغاز کرد، هشدار داده بود
وی درباره این که آیا نظارتی بر قرعه کشــی پیش فروش 
خودرو از سوی سازمان بازرسی اعمال می شود یا خیر؟ ادامه 
داد: بررسی های ما نشان دهنده این است که اطلاعاتی که به 
شورای رقابت داده شده بود دقیق نبوده است .کیفیت خودرو 
و نحوه توزیع آن برای ما مهم اســت و همکاران به این مســاله 
ورود کردند؛ درســت اســت که نحوه قرعه کشی پیش فروش 
خودروها تغییر کرده، اما هنوز هم به نحوه مطلوب انجام نمی 
شود که البته گزارشاتی در این زمینه به شورای رقابت ارسال 
کردیم که هر زمان پاسخ آنها را دریافت کنیم، نتیجه نهایی را 
اعلام خواهیم کرد؛ اما همواره ۲ خودروساز مورد نظارت ما قرار 

دارند و از همکاری آنها رضایت داریم.
 رئیس ســازمان بازرســی درباره آخرین وضع رسیدگی به 
پرونده تخلفات صورت گرفته در قرارداد فدراســیون فوتبال با 
ویلموتس گفت: درباره ماجرای ویلموتس خیلی وقت است که 
پرونده در اختیار قوه قضائیه قرار گرفته است.در خصوص این 
موضوع ۸نفر از طرف ســازمان بازرســی به قوه قضائیه معرفی 
شدند که در این میان افراد مشهور فدراسیون فوتبال هم دیده 

می شوند. / میزان 

معــاون وزیــر صمت با بیان اینکه طرح خودرویی ایدرو 
در ستاد اقتصادی دولت است، گفت: شرایط عرضه خودرو 
در بورس فراهم نیست و ما در حال بررسی ابعاد این موضوع 
با نمایندگان مجلس هســتیم. محسن صالحی نیا در مورد 
آخرین وضعیت طرح خودرویی سازمان گسترش و نوسازی 
صنایــع ایران، اظهار داشــت: طرحی که ایدرو به نیابت از 
وزارت صمت به ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت پیشنهاد 
داد، فرصت طرح پیدا نکرد و همچنان در ستاد مانده است. 
مــا در تــلاش هســتیم تا قبل از پایــان دولت این طرح به 
نتیجه برسد. اگر طرح خودرویی ایدرو در ستاد به تصویب 
برســد به ســران قوا ارسال می شود. به هر شکل مجلس نیز 
طــرح دیگری دارد که چنــد روز پیش این طرح به صحن 
رفت و پس از بررسی به کمیسیون صنایع و معادن عودت 
داده و مقــرر شــد بــا برگزاری جلســاتی با حضــور ما و 
خودروســازان، به نظرات مشــترکی برســیم؛ ما نیز سعی 
داریــم کــه چارچوبمان را حفظ کنیم تا طرحی که مجلس 
می دهــد پاســخگوی نیــاز و انتظارات خودروســازان و 
مصرف کنندگان باشد. جلوگیری از زیان خودروسازان، به 
حداقل رسیدن حاشیه سود قیمت ها، افزایش تولید و تنوع 
محصولات و به تعادل رســاندن شرایط برای خرید خودرو 

از جمله محورهای مدنظر ماست.
وی در مورد عرضه خودرو در بورس، گفت: شرایط باید 
فراهم باشــد از دیدگاه ما در حال حاضر شــرایط لازم برای 
عرضــه خــودرو در بورس فراهم نیســت. برای طرحی که 
نمایندگان مجلس تدوین کرده اند اگر بتواند شــرایط لازم 
هم مهیا شود خوب است اما هنوز این شرایط ایجاد نشده 
اســت. ما می گوییم هنوز وضعیــت برای اینکه متقاضیان 
واقعی خودرو بتوانند در بورس بیایند و شرایط خرید پیدا 
کنند، مهیا نشده است. لازم است از نمایندگان بورس کالا 
در جلســات مجلس دعوت و از آنها درخواســت شــود که 
شرایط را مهیا کنند. هر چند با شرایط فعلی ما نمی خواهیم 

با مشــکلات بیشتری مواجه شویم. /  مهر 

تراک های سنگین در مس سرچشمه 
بومی سازی شدند

چهار دســتگاه کامیون ۱۲۰تنی اســقاطی در مجتمع 
مس سرچشــمه بومی ســازی شــده و به چرخــه تولید 
بازگشــتند. اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع مس ایران گفت: خوشبختانه همکاران ما توانستند 
سیستم های برقی این کامیون ها را با طراحی کاملا ایرانی 
مجددا با هزینه پایین راه اندازی کنند. مدیرعامل شرکت 
ملــی صنایــع مس با اعلام این خبر گفت: چهار دســتگاه 
آماده شــده و دو دســتگاه دیگر در حال راه اندازی است. 
وی افزود: در ســال۹۹ بیش از یک میلیارد تنُ اکتشــاف 
جدید با ذخیره عیار نیم درصد داشتیم و امیدوار هستیم 
که این رقم را در سال۱۴۰۰ ارتقا دهیم. وی ابراز امیدواری 
کرد با ذخایر بزرگ تری این اکتشــاف تکمیل شــود و یک 
رقم جدید را شرکت مس به کشور اهدا خواهد کرد./ ایلنا
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

رصدخانه ملی ایران در کاشــان با دســتور حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور افتتاح شــد. رصدخانه ملی ایران واقع در منطقه کامو چوگان شهرستان کاشان با دستور 
حجت الاسلام روحانی، رئیس جمهور به صورت ویدئو کنفرانسی و با حضور مقامات استانی و منطقه ای افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت. به گزارش تسنیم، این رصدخانه از 
اجرا تا افتتاح ۲۰ سال به طول کشیده است و انتخاب این نقطه نیز پس از پایش و بررسی سراسر کشور به عنوان بهترین نقطه بهره برداری رصدخانه در منطقه کامو و چوگان کاشان 
مورد تایید قرار گرفت. این نقطه از میان 4۰ قله مطالعه شده در کشور انتخاب شده است و گنبد تلسکوپ ۲4 متر ارتفاع و ۱6 متر قطر دارد و بخش چرخان آن ۲۵۰ تن است. این 

تلسکوپ مجهز به اپتیک فعال است و با دقت بسیار بالا می تواند اجرام آسمانی را رهگیری کند.
رصدخانه ملی کاشان، هیجانی در تاریخ علم است

محمدجواد لاریجانی، مدیر پژوهشگاه دانش های بنیادی در این آیین اظهار داشت: طرح رصدخانه ملی کاشان، هیجانی در تاریخ علم است.  وی با بیان اینکه در دوره های گذشته 
رصدخانه ملی کاشان سابقه نداشته است، گفت: ۲۵ سال طول کشید تا رصدخانه ملی کاشان افتتاح شود. مدیر پژوهشگاه دانش های بنیادی با بیان اینکه پروژه مکان یابی 6 سال 

به طول انجامید، افزود: رصدخانه کاشان یکی از بهترین نقاط رصدخانه در کشور است.  

افزایش ۲۵ درصدي تحویل محصولات ســایپا 
به مشتریان/ براي تاخیر در تحویل برخی خودروها 
از مردم عذرخواهي مي کنیم/ تحویل خودرو تیبا۲ 

به روز شده است
قائم مقام مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا 
در امور فروش و خدمات پس از فروش گفت: گروه 
خودروسازي سایپا از ابتداي سال جاري، تاکنون 
توانســته بیش از ۱۰۰ هزار دســتگاه خودرو به 
مشتریان تحویل دهد که این عدد نسبت به زمان 
مشابه سال گذشته رشد حدود ۲۵ درصدي داشته 
است. به گزارش سایپانیوز، مجید باقری در گفت 
وگوی تلفنی با برنامه “تهران۲۰” درباره وضعیت 
تولیــد خودرو در مجموعه ســایپا و روند تحویل 

خودرو به مردم، اظهار داشت: از ابتداي سال جاري 
تا اواخر خردادماه حدود ۱۰۰ هزار خودرو توسط 
سایپا فاکتور شده، که این عدد در مقایسه با سال 
گذشــته نشان می دهد روند تخصیص خودرو به 

مردم حدود ۲۵ درصد افزایش پیدا کرده است.
وي ادامه داد: در سال گذشته تحویل خودروهاي 
فروخته شده در سال ۹۸ تا مهرماه سال ۹۹ طول 
کشید که به منزله ۷ ماه تاخیر در تحویل خودروها 
به دلیل مشــکلات ناشــی از تحریم ها بود اما در 
ســال جاری با برنامه ریزی های مدون در حوزه 
تولیــد و فــروش، به جــز یک محصــول، تمام 
خودروهاي سال ۹۹ تا خردادماه تخصیص یافته 

و فاکتور شده است.
قائم مقام مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا 
در امــور فــروش و خدمات پــس از فروش با بیان 
اینکــه مهم ترین دلیلي که باعث شــد تاخیر در 
تحویل خودروها در سال ۹۸ به اوج خود برسد و 
سال ۹۹ هم ادامه پیدا کند، شرایط سخت و دشوار 
تحریم بود، تصریح کرد: ضمن عذرخواهي از مردم 
بــه خاطر تاخیرهاي گذشــته باید اعلام کرد که 
گروه خودروسازي سایپا موفق شد خردادماه سال 

جاري به تمام تعهدات سال ۹۹ خود عمل کند و 
تنهــا یک مــدل خودرو باقي مانــده که به علت 
مشــکلات موجود در رنگ آمیزی خودرو معوق 
شده است. وي گفت: تخصیص خودروهاي سایپا 
روند رو به بهبودی در پیش گرفته و حتي توانسته 
ایم برخي از خودروهاي تعهد شده خردادماه سال 
جاري مانند تیبا۲ را به روز به مردم تحویل دهیم 
که این امر نشان دهنده آن است که برنامه ریزی 
تامین قطعات، تولید محصولات و عرضه خودروها 

در گروه خودروسازی سایپا شرایط خوبي دارد.
باقری با تاکید بر اینکه شرایط ناشی از تحریم 
و تلاش برای بی اثر کردن این اقدام ظالمانه، منجر 
به دســتاوردهایی در صنعت خودرو به ویژه گروه 
خودروسازی سایپا شد، افزود: دستاوردهای ناشی 
از این تلاش ها منجر به تولد “سایپاي نوین” شد، 
چرا که توانستیم در زمان تحریم خودروي پراید 
را از خط تولید خارج کنیم، شــاهین را طراحي و 
عرضه کنیم، خودروهاي کوییک.اس و ساینا.اس 
را وارد بازار کنیم و در زمینه عمل به تعهدات معوق 
ناشی از تحریم نیز با برنامه ریزی مدون به شرایط 

مناسب تری برسیم.

افزایش ۲۵ درصدي تحویل محصولات سایپا به مشتریان

شرایط عرضه خودرو در بورس 
فراهم نیست

خبر

تولید برق هسته ای گرفتار کمبودهای مالی است
رئیس ســازمان انرژی اتمی مسائل مالی را 
عمده ترین دلیل عدم دستیابی به اهداف تولید 
۲۰ هــزار و ۸ هزار مگاوات برق هســته ای در 

کشور دانست.
 علی اکبر صالحی در نشســتی که از سوی 
علــی نیکزاد نایــب رئیس مجلس و در هیأت 
رئیسه مجلس برای بررسی موضوع تولید برق 
هسته ای برگزار شد، گفت: در ارتباط با تولید 
بــرق از توان هســته ای ایــن موضوع به رژیم 
گذشته برمی گردد. در سال ۵۳ سازمان برنامه 
و بودجه رژیم گذشــته پروژه ای را به شــرکت 
SRI در امریکا می دهد که چشم انداز ۲۰ ساله 
کشــور را تدوین کند. در این چشــم انداز ۲۰ 
جلدی که به پیشنهاد SRI تهیه شده بود در 

سبد انرژی ایران ۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای 
طی ۲۰ سال یعنی تا سال ۷۴ پیش بینی شده 
بود که بعد از انقلاب این پروژه به دلیل انقلاب 
و جنگ متوقف شــد. در حال حاضر نیروگاه 
بوشــهر سرپاست و از سال ۹۲ که فعالیتش را 
شــروع کرده هزار مگاوات در ســال برق تولید 

می کند.
وی با بیان اینکه ایجاد نیروگاه هسته ای گران 
ولی ادامه کار آن ارزان است، گفت: طول عمر 
مفید نیروگاه هســته ای ۶۰ تا ۷۰ سال است. 
همچنیــن ۳۰ تــا ۴۰ میلیون دلار متوســط 
سوخت نیروگاه هسته ای برای ۱۰۰۰ مگاوات 
است در حالی که یک نیروگاه فسیلی ۱۰۰۰ 
مگاواتی ۱۱ تا ۱۲ میلیون بشکه سوخت نیاز 

دارد کــه حــدود ۷۷۰ میلیون دلار در ســال 
می شود. بنابراین سرمایه گذاری اولیه نیروگاه 
فســیلی خیلی کم است ولی هزینه سالانه اش 
زیــاد اســت. وی ادامــه داد: علــت اینکه ما 
نتوانستیم تا امروز به ۲۰ هزار مگاوات و حتی 
۸ هزار مگاوات برق هســته ای برســیم بخش 

عمده مربوط به مسائل مالی است.
در حال حاضر ۵۰۰ میلیون یورو به 

روس ها بدهکاریم
 از ســویی این موضوع همواره مورد تأکید 
رهبری قرار داشــته و ایشان صنعت هسته ای 
را تضمین کننده برق مطمئن نسل های آینده 
و مایه اقتدار جمهوری اســلامی عنوان کردند 
و بارها تأکید داشــتند که ۲۰ و حتی ۳۰ هزار 

مگاوات برق هســته ای را دنبال کنید. مجلس 
هم توصیه دارد که سازمان انرژی اتمی آمادگی 
لازم را برای چرخه ســوخت ۲۰ هزار مگاوات 

فراهم کند.
 ما قرار شد دو نیروگاه دیگر با روس ها داشته 
باشــیم که چهار ســال است عملیاتش شروع 
شــده است. در حال حاضر ۵۰۰ میلیون یورو 
بــه روس ها بدهکاریــم و برای همین نیروگاه 
بوشــهر ۱ که در حال تولید برق اســت، هنوز 
پول ســوخت را به روس ها نداده ایم. شــرایط 
مالی کشور شرایط خاصی است اما با همه این 
اوصــاف من می گویم راهکارهایی وجود دارد 
که سازمان انرژی اتمی بتواند ۸ هزار مگاوات 
برق هســته ای را محقق کند.بیگی نژاد عضو 

کمیسیون انرژی مجلس هم هدف از برگزاری 
این جلسه را هم اندیشی برای کمک به افزایش 
تولید برق هسته ای کشور عنوان و خاطرنشان 
کرد: ما در حال حاضر هزار مگاوات تولید برق 

هســته ای داریم که فاز ۲ و ۳ آن هم در حال 
احداث اســت اما می خواهیم در این جلســه 
راهــکاری بــرای افزایش میــزان تولید برق 

هسته ای بیندیشیم. / ایسنا 
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5
بازنگریدورههای
آموزشیراهنمایان

گردشگری

هفته نامه اقتصادی ایران
به گزارش روابط عمومی معاونت گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، زاهد شفیعی گفت: در سال های گذشته فقط برای سه گروه راهنمایان شامل 
فرهنگی، طبیعت گردی و ژئوتوریسم دوره آموزشی طراحی شده بود که با توجه به تغییرات و روندهای جدید، دوره های یادشده نیاز به بازنگری داشت.  به منظور به روز رسانی 
دروس آموزشــی و با بهره مندی از نظرات کارشناسی اساتید مربوطه و مشارکت تشــکل های حرفه ای مقرر شد دوره یادشده در دو گروه راهنمایان فرهنگی و راهنمایان 
طبیعت گردی ساماندهی شود. بر اساس بازنگری های انجام شده نزدیک به ۵۰۰ ساعت دوره آموزشی ویژه راهنمایان فرهنگی و حدود 6۰۰ ساعت آموزشی ویژه راهنمایان 
طبیعت گردی طراحی شده و آماده ابلاغ از سوی وزیر محترم میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و در نهایت اجرا از سوی موسسات آموزشی برای ارتقای کیفیت در این 
بخش است. به گفته مدیرکل دفتر مطالعات، آموزش و برنامه ریزی گردشگری، بر اساس تعاریف جدید که منطبق با قانون مربوط به آموزش راهنمایان گردشگری است، یک 
دوره آموزشی با محوریت فعالیت های طبیعی و دوره دیگر با محوریت فعالیت های فرهنگی در دو بخش داخلی و بین المللی پیش بینی شده است.  راهنمایان می توانند کیفیت 

سفر گردشگران و نگرش آنها در مورد مقاصد گردشگری را تحت تاثیر قرار دهند؛ لذا جایگاه مهمی در زنجیره صنعت گردشگری را به خود اختصاص داده اند.

جناب آقای دکتر سپهر خلجی

مهدی میر حیدری
 مدیر و سردبیر هفته نامه اقتصادی اعتبار

با نهایت تأثر و تأســف در گذشت والده 
مکرمه حضرتعالی موجب تألم خاطرگردید 
؛ ما را در اندوه جنابعالی که از شخصیت 
های ارزشمند کشور در عرصه فرهنگ و 
رسانه هستید همراه دانسته ، ضمن عرض 
تسلیت صمیمانه با آن برادر معزز ، خانواده 
ارجمند و دیگر بستگان ، از خداوند متعال 
برای آن بانوی مؤمنه ، غفران واسعه الهی 
و حشربا  صدیقه طاهره )س( و برای سایر 
بازمانــدگان صبر جمیــل و اجر جزیل 

مسألت می کنیم.

معاون آب وآبفای وزیر نیرو گفت: برای ایجاد هر شغل در بخش صنعت به ۵۰۰ هزار مترمکعب و برای ایجاد هر شغل در بخش کشاورزی به 
حدود ۱۰ هزار متر مکعب آب نیاز اســت. قاســم تقی زاده خامسی افزود: هیچ راهی غیر از سازگاری با کم آبی در مدیریت منابع آب کشور وجود 
ندارد، بنابراین طی دو ســال گذشــته با تولیت وزارت نیرو و با همکاری سایر وزارتخانه ها، سندی برای مدیریت منابع آب شامل همه استان ها و 
حوضه های آبریز تهیه و به امضای دو معاون رئیس جمهور و ۴ وزیر رســیده که در این ســند ظرف ۵ تا ۱۵ ســال آینده در هر یک از بخش های 
کشاورزی و صنعت باید در مصرف آب مقادیر مشخصی صرفه جویی انجام شود. وی با تاکید بر این که باید در مدیریت منابع آب کشور کار را با 
سند و برنامه پیش برد در غیر این صورت دچار مشکل می شویم به نقش محوری آب در توسعه پایدار و بخش های مختلف از جمله توسعه صنعت 

و کشاورزی پرداخت. / جام جم دیلی

جلسه تعاملی مسئولین ذوب آهن اصفهان و شهرستان لنجان با حضور حسین رجایی نماینده مردم این شهرستان در مجلس شورای اسلامی، 
منصور یزدی زاده مدیرعامل و کوروش اسفندمند مدیر حوزه مدیرعامل و تعاملات منطقه ای در دفتر مدیرعامل ذوب آهن برگزار شد. به گزارش  
روابط عمومی ذوب آهن اصفهان، در این جلســه پیرامون مســائل مختلف شهرســتان لنجان و تعامل با ذوب آهن اصفهان ازجمله موضوعاتی 
همچون نحوه جذب و به کارگیری نیروهای بومی شهرستان، اقدامات زیست محیطی، فعالیت های مشترک عمرانی، فرهنگی و ...  بحث و تبادل 
نظر صورت گرفت. شایان ذکر است با پی گیری های نماینده شهرستان لنجان در راستای حمایت از افتخار آفرینان و قهرمانان ورزشی منطقه 
و با موافقت مدیرعامل ذوب آهن اصفهان و همچنین تایید هیات مدیره این شرکت، مقرر شد قهرمانان ورزشی منطقه که فرزند شاغلین ذوب 

آهن اصفهان هستند و در میادین جهانی و آسیایی صاحب مدال می شوند در شرکت های تابعه با ظرفیت مشخص جذب گردند.

مصرف۵۰۰هزارمترمکعبآببرایایجادیکشغل نشستتعاملیمسئولینذوبآهناصفهانونمایندهشهرستانلنجان

علاء میرمحمد صادقی عضو هیأت نمایندگان 
اتاق بازرگانی ایران: در حالی که شمارش معکوس 
برای تغییر دولت دوازدهم آغاز شده و بزودی ابراهیم 
رئیســی رئیس جمهــوری منتخب مردمــی فعالیت 
دولت سیزدهم را شروع می کند صحبت ها از انتظارات 
مــردم، بخــش خصوصی و تولیدکننــدگان از دولت 
جدید اســت. آحاد مردم خواهــان تغییر و تحول در 
مسائل داخلی و مهم تر آن مسائل بین المللی هستند.

از ایــن رو نکته ای که بین تمام بخش ها مشــترک 
اســت و از دولت رئیسی انجام آن انتظار می رود، حل 

مشکلات اقتصادی است.
اگر دولت آینده می خواهد به سمت برطرف کردن 
مشــکلات اقتصادی کشــور حرکت کند باید به چند 
نکته اساســی که مورد غفلت واقع شــده است، توجه 
کنــد. اولین مبحث در این خصوص که به عنوان فعال 
بخش خصوصی از دولت رئیسی انتظار دارم این است 
که وزرایی را برای کابینه خود انتخاب کند که نسبت 
به آن حوزه شناخت کافی و وافر داشته باشند. صرف 
داشتن مدرک تحصیلی بالا نباید ملاک انتخاب برای 
وزیر شــدن باشــد. کشــور برای اداره وزارتخانه ها به 
فــردی بــا تجربه نیاز دارد. فردی کــه با وزارتخانه و 
کارکرد آن حوزه به طور کامل آشــنا باشــد و بداند که 
چگونه و با چه برنامه کاربردی می توان مشــکلات را 
حــل کرد. بعضاً شــاهد این بودیم کــه وزرایی برای 
وزاتخانه ها انتخاب شــدند که از نظر مدارک علمی و 
تحصیلات دانشگاهی سطح بسیار بالای داشتند ولی 
نتوانســتند کارنامه خوبی داشته باشند چرا که تجربه 
کار در آن وزارتخانه را نداشتند و نمی دانستند با چه 

فرمولی می توان از مشــکلات و چالش ها کاست.
توصیــه جدی این اســت که فردی بــرای کابینه 
انتخاب شــود که عاملیت اقتصادی داشــته باشــد و 
نســبت به امور گذشــته و حال اشــراف کامل داشته 
باشــد. اگر فردی مسئولیت وزارتخانه ای را قبول کرد 
ولی آمادگی اداره آن را نداشت بهتر است برای انجام 
کارها از عاملین اقتصادی به عنوان مشاور بهره بگیرد. 
اتــاق بازرگانی، انجمن هــا و اتحادیه ها دارای منابع 
انســانی با ارزشــی هســتند که اعضای کابینه دولت 
ســیزده می توانند از آنها بــرای بهبود فعالیت ها بهره 
ببرنــد. رئیس جمهوری منتخب زمان مناظره ها و بعد 
از آن بارها بر این امر تأکید کرد که برای حل مشکلات 
اقتصادی تمام هم و غم خود را خواهد گذاشــت لذا 
همه ما به آینده اقتصادی ایران خوشــبین هســتیم و 
معتقدیم که مشکلات برطرف خواهد شد. البته نباید 
اینگونه فکر کنیم که دولت باید یک تنه به سمت حل 
تمام مشــکلات برود، برای اینکه چالش ها به حداقل 
برسد ضرورت دارد بخش خصوصی هم در کنار دولت 
قــرار گیرد و کمک کند که چالش ها کمرنگ شــود. 
دولت قادر نیســت بدون همکاری با بخش خصوصی 
مشــکلات را رفع کند لذا بخش خصوصی نباید خود 

را از دولت جدا بداند.
دولت سیزدهم بین مردم محبوبیت دارد لذا همین 
امر کمک خواهد کرد که با استفاده از پتانسیل مردم، 
بخش خصوصی، تشــکل ها و انجمن ها و البته وزرای 
لایق به ســمت برطرف کردن مشکلات حرکت کنیم 
و به مرور زمان خواســته های که اکنون مطرح اســت، 
محقق شــود. خواســته هایی که بخــش خصوصی از 
دولت جدید دارد از خواســته های مردمی جدا نیست 
چــرا کــه همه مــا به دنبال ایرانی مقتدر و ســرافراز 
هســتیم؛ از این رو برای داشــتن چنین امری ضروری 
است که همه بخش ها در کنار هم قرار بگیرند و برای 
بهتر شــدن شــرایط و حل مشکلات تلاش کنند. اگر 
شــرایط اقتصادی کشــور بهبود پیدا کند منفعت آن 
 شــامل حــال همه می شــود و باید همه بــه این امر

 توجه کنیم.

نهادهای انقلابی خوش  حساب ترین 
مؤدیان مالیاتی هستند

رئیس شــورای سیاســت گذاری جایزه ملی تعالی و 
پیشــرفت با اســتناد به گزارش های ســازمان برنامه و 
بودجــه و ســازمان امور مالیاتی، اعــلام کرد نهادهای 
انقلابــی جزء خوش حســاب ترین مودیــان مالیاتی 

هستند.
محمد جواد ایروانی، در مراسم پنجمین دوره اهدای 
جایــزه تعالی و پیشــرفت با  اشــاره بــه اینکه موضوع 
بهــره وری، محورســوم سیاســت های کلان اقتصاد 
مقاومتی و مورد تاکید مقام معظم رهبری است، اظهار 
داشــت: همه نهادها، رویکــرد بهره ورانه را مورد توجه 

قرار داده اند.
 وزیر اقتصاد دوران دفاع مقدس گفت: روحیه جهادی 
و مردم گرایی شــاکله اصلی مدیریت نهادهای انقلابی 
است که منطبق با نیازهای واقعی و برگرفته از ارزش های 
انقلابی اســت. به گفته وی رونمایی از واکســن ایرانی 
برکــت و پروژه مرغ لاین آرین و ســاخت روانکارهای 
صنعتی در مجموعه شرکت های تحت پوشش نهادهای 
انقلابی اســت که  این موفقیت ها در شــرایط ســخت 
تحریمی و با وجود کارشکنی دشمنان خارجی به دست 
آمده انــد. ایروانــی ادامه داد: نهادهای انقلابی با اتکا به 
رهنمودهای مقام معظم رهبری تهدید ها را به فرصت 
تبدیــل کــرده و این ویژگی را در خود نهادینه کرده اند. 
وی اظهار کرد: ظرفیت هم راستایی نهادهای انقلابی با 
دولت یکی دیگر از مهم ترین ویژگی این نهادهاست که 
در کنار توانمندسازی آحاد جامعه به توانمندی پایدار 

منتج می شود.
نهادهای انقلابی در ســال ۱۳۹۸ حدود ۲.۵ درصد 
از تولیــد ناخالــص داخلی را به خود اختصاص دادند و 
مدیریت شایسته و روحیه جهادی در این نهادها منجر 
به ایجاد ۶۲۲ هزار فرصت شغلی مستقیم و غیر مستقیم 
در ســال ۱۳۹۸ شــده است. به گفته وی اهرمی  کردن 
ســرمایه های مردمی، پیشتازی در اقتصاد دانش بنیان، 
تشکیل صندوق های جسورانه و خطرپذیر و اهتمام به 
تکمیــل زنجیــره ارزش افزا از دیگــر ویژگی های این 
نهادهاست. وی تاکید کرد: با این وجود نهادهای انقلابی 
جای ســایر بخش های اقتصادی را تنگ نکرده اند و از 
رقابت با بخش خصوصی، تعاونی و شرکت های دولتی 

پرهیز می کنند.
 وی  به اســتناد گزارش های متعدد سازمان برنامه و 
بودجه و ســازمان امور مالیاتی کشــور گفت: برخلاف 
ادعای وزارت خزانه داری آمریکا، نهادهای انقلابی همه 
مالیــات خــود را پرداخته و جزو خوش حســاب ترین 
مودیان مالیاتی به شمار می روند و این برخلاف تبلیغات 
دروغین وزارت خزانه داری آمریکا و سازمان های وابسته 

به CIA و رسانه های خارج نشین است. / فارس

 خواسته های بخش خصوصی 
از دولت آینده، ملی است 

خبر سهم خواهی از کابینه سیزدهم خلاف مصالح ملی استیادداشت
محمدرضــا پورابراهیمــی رئیــس 
کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه 
لیست سازان تقلبی برای کابینه سیزدهم 
لیاقــت حضور در دولت را ندارند، گفت: 
ســهم خواهی بــرای تشــکیل کابینه 
ســیزدهم برخلاف شــرع و مصالح ملی 

است.
وی با اشــاره به برخی لیست سازی ها 
بــرای تحمیــل برخی افراد بــه کابینه 
ســیزدهم، گفت: باید به دولت منتخب 
فرصــت دهیم تا بــا بهره گیری از همه 
فرصت ها و ســلایق، کابینه ای هماهنگ 
با رئیس جمهور که توانایی پاســخگویی 
در مورد عملکرد آن ها را داشــته باشــد، 
تشکیل دهد. او با بیان اینکه رئیس جمهور 
زمانــی می تواند پاســخگوی عملکرد 
کابینه خود باشــد که اختیار کافی برای 
انتخاب اعضای کابینه را داشــته باشد، 
افزود: رویکرد فراجناحی حجت الاسلام 
رئیســی می تواند مســیر جدیدی را در 
تاریــخ انقلاب پدید آورد. به این معنا که 
هر کســی در کشور از ظرفیت های لازم 
برای مدیریت برخوردار اســت می تواند 

به کابینه راه یابد.
 کارآمد ترین افراد در کشور انقلابی ها 
بودنــد، افرادی که بدون وابســتگی به 
جناح های سیاسی تلاش می کردند. راه 
و روشی که رئیسی را تا امروز موفق کرده 
این است که با رویکرد عدم وابستگی به 
جناح های سیاسی وارد عرصه شده است. 
وی توصیــه کــرد: همه کســانی که در 

ســتاد های آیت الله رئیسی کمک کردند 
اجازه دهند وی با نگاه کارشناسی، علمی، 
مبتنــی بر جریان انقــلاب بتواند بدون 
سهم خواهی افراد کابینه خود را معرفی 
کند، هر گونه سهم خواهی برای تشکیل 
کابینه ســیزدهم برخلاف شرع و مصالح 

ملی است.
 نمایندگان مجلس و سیاســیونی که 
بــه رئیســی بــرای انتخابات ریاســت 
جمهوری کمک کردند به تکلیف شرعی 
خود عمل نمودند، شرایط کشور به حدی 
مخاطره آمیز شــده بود که اگر شخصی 
مانند رئیسی وارد نمی شد، انقلاب دچار 
بن بست می شد، زیرا اداره کشور با تفکر 
دولــت یازدهــم و دوازدهم امکان پذیر 
نبــود. هر گونه دخالت و یا تحمیل افراد 
در کابینه ســیزدهم برخلاف منافع ملی 
است و منجر به تشکیل دولت ناکارآمدی 
خواهد شد که چوب آن را ملت خواهند 
خورد.  وی با تأکید بر اینکه فرصتی برای 

آزمــون و خطا در اقتصــاد ایران وجود 
نــدارد، گفت: آخریــن فرصت ما دولت 
ســیزدهم است. اگر این دولت خوب کار 
کنــد مشــارکت در انتخابات ریاســت 
جمهــوری بعدی بــه ۸۰ درصد خواهد 
رســید. زیــرا مــردم بــه دنبــال حل 
مشکلات شــان هســتند. بــرای مردم 
مذاکرات و حاشیه ســازی های سیاسی 
مهم نیســت. کما اینکه هشــت سال از 
مذاکــرات می گذرد هنوز عراقچی اعلام 
می کنــد به توافــق نهایی نزدیک یا دور 
شده ایم.  نتیجه عملکرد دولت سیزدهم 
باید منجر به موفقیت نظام شــود. همه 
گروه های سیاسی باید در راستای حفظ 
منافع ملی از مداخله در تشــکیل کابینه 

خودداری کنند.
بنــده و برخــی از نماینــدگان اعلام 
کردیم که تا ۲۸ خرداد به رئیسی کمک 
می کنیــم و بعد از آن وظیفه ما نظارت، 
بررســی برنامه های محتوایی و بررسی 

وزرای پیشــنهادی دولت خواهد بود. در 
ایــن زمینه از منافع ملی کوتاه نخواهیم 

آمد.
درخواســت ما از رئیسی این است که 
کامل ترین و جامع ترین و عملیاتی ترین 
برنامه اقتصادی را به مجلس ارائه کند و 
قوی تریــن و انقلابی ترین افراد در حوزه 
اقتصادی را برای وزارتخانه های صمت، 
اقتصاد، نفت و ســازمان برنامه و بودجه 
معرفــی کند. اگــر برنامــه ای ناقص و 
غیرقابل اجرا به مجلس ارائه شــود و یا 
کابینــه ضعیف به مجلس معرفی شــود 
وظیفه نمایندگان این است که از منافع 
ملی حفاظت کنند. رئیس کمیســیون 
اقتصــادی مجلس گفــت: برای انتخاب 
افراد کارآمــد جهت عضویت در کابینه 
باید گشت و افراد را پیدا کرد. اگر کسی 
آمد و گفت من فلان پست را می خواهم 
بدانید شایســتگی لازم را برای ورود به 
کابینــه نــدارد. وزرای کابینــه باید با 
درخواســت دولت وارد شوند. متأسفانه 
برخــی افراد، گروه ها و حتی نمایندگان 
برای اینکه خود را مطرح کنند لیست های 
تقلبی از کابینه منتشر می کنند هر فردی 
که چنین مشــی را پیشــه کند تا برای 
رئیس جمهور ســیزدهم تصمیم سازی 
نماید شایســتگی حضــور در کابینه را 
ندارد. رئیس جمهور منتخب بداند فردی 
که خود را عرضه می کند صلاحیت های 
لازم را ندارد. باید گشت و افراد باصلاحیت 

را پیدا کرد و به سراغ شان رفت. / مهر

عبور تولید فصلی تختال از مرز ۲ میلیون تن
رکورد تولید تختال در ۳ ماهه اول سال ۱۴۰۰ شکسته 
شد و فولادمردان شرکت فولاد مبارکه در ناحیه ریخته گری 
مداوم و فولادسازی توانستند در بهار امسال تولید ۲ میلیون 

و ۳۳ هزار تن تختال را به ثبت برسانند.
عباس اکبری محمدی، معاون بهره برداری شرکت فولاد 
مبارکه در خصوص موفقیت ثبت شده در تولید تختال طی 
سه ماهه اول امسال به خبرنگار فولاد گفت: طی ۳ ماه گذشته 
علی رغم محدودیت های مختلف به ویژه در تأمین مواد اولیه، 
همچنین محدودیت هایی که به تازگی در زمینه تأمین آب 
و برق به وجود آمده، با برنامه ریزی های صورت گرفته و همت 
همکاران بیش از ۲ میلیون تن تختال در فولاد مبارکه تولید 
شد. این مقدار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته بسیار 
بیشــتر است )میزان تولید صورت گرفته در سه ماهه ۹۹ به 

میزان یک میلیون و ۸۹۶ هزار تن تختال بوده است(.
تحریم ها و محدودیت انرژی هم حریف اراده 

فولاد مبارکه نشد
 میزان تختال تولیدشــده در سه ماهه اول امسال نتیجه 
هماهنگــی و برنامه ریزی تمامی کارکنان فعال در کارخانه 
فولاد مبارکه بوده و نشان می دهد پولادمردان شرکت فولاد 
مبارکه برای افزایش تولید و بهره وری بیشتر، با وجود همه 

محدودیت های بین المللی، همچون تحریم ها و مشــکلات 
داخلی، کمبود منابع انرژی همچون آب و برق و مشکلات 
در تأمین مواد اولیه، توانســته اند بر تمامی مشــکلات فائق 

آمدند و امر تولید را به بهترین شکل ممکن انجام دادند.
این موفقیت باعث می شود به میزان قابل توجهی از خروج 
ارز از کشور جلوگیری شود. از سوی دیگر بخشی از این تولید، 
محصولات صادراتی است که می تواند ارزآوری برای کشور 
داشــته باشــد و در مجموع باعث بهبود شرایط اقتصادی و 

افزایش تولید فولاد در کشور شود.
وی با اشاره به اینکه تولید بیش از ۲ میلیون تن تختال 
در سه ماهه اول سال می تواند نویدبخش خبرهای خوش در 
زمینه تولید ســال ۱۴۰۰ باشــد نیز گفت: با برنامه ریزی که 
برای سال ۱۴۰۰ انجام شده و همچنین با توجه به شعار سال 
۱۴۰۰، امیدواریم بتوانیم افزایش تولید قابل توجه نسبت به 

سال ۹۹ داشته باشیم.
افزایش تولید به اشتغال پایدار و توسعه اقتصادی 

منجر می شود
هرانــدازه میزان تولیــد فولاد به عنوان ماده اولیه صنایع 
پایین دستی افزایش پیدا کند، این بخش با اطمینان خاطر 
و به ســهولت می تواند نیاز خود را تأمین کند و این امر به 

معنای اشــتغال بیشــتر در صنایع پایین دستی است؛ زیرا 
همان گونه که می دانید نزدیک به ۳۵۰ هزار نفر در صنایع 
پایین دســتی فولاد مشــغول به کار هستند و هراندازه این 
محصول که ماده اولیه صنایع پایین دستی است، بهتر و بیشتر 
تولید و تأمین شود، اشتغال در این بخش ها پایدارتر خواهد 
بود و در نهایت اقتصاد کشــور پایدارتر می شَــود و با شرایط 

بهتری روبه جلو حرکت می کند.
وی در پایان از همت و تلاش بی وقفه همه کارکنان فولاد 
مبارکه خصوصا کارکنان زحمت کش ناحیه فولادســازی و  

ریخته گری مداوم تشکر و قدردانی کرد.

مدیرعامل فولاد سنگان از هدف گذاری 
این شــرکت برای استفاده از فناوری های 
نوین در جهت پایداری تولید و ارتقای کیفی 
محصــول، بهــره وری کل منابــع، اجرای 
طرح های توسعه و متوازن سازی ظرفیت ها، 
توسعه بومی سازی و فناوری در سال ۱۴۰۰ 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت فولاد 
سنگان، علی امرایی ضمن بیان این مطلب 
افــزود: ظرفیــت واحد گندله ســازی این 
شرکت ۵ میلیون تن در سال است و واحد 
گندله ســازی برای تولید این مقدار گندله 
آمادگــی لازم را دارد. بنابرابــن با توجه به 
امکانــات و زیرســاخت های موجود جهت 
تأمین کنســانتره تا سقف ۲.۵ میلیون تن 
در این شرکت و امکان تأمین بقیه کنسانتره 
از سایر منابع موجود، برنامه و هدف گذاری 
تولید گندله در ســال ۱۴۰۰ بیشتر از سال 

گذشــته در نظر گرفته شده است و انشالله 
با همــت و تلاش روزافزون کلیه همکاران 

شاهد تحقق این مهم خواهیم بود.
مدیرعامــل فولاد ســنگان درخصوص 
عملکرد شرکت در زمینه سودآوری افزود: 
این شــرکت تا پایان ســال ۹۹ و با توجه به 
میزان فــروش محصول تولیدی، شــاهد 
افزایش ۲۵۵ درصدی سود بوده که با توجه 
بــه در نظر گرفتــن ظرفیت های موجود و 
همچنیــن تأمیــن کنســانتره در داخل 
شــرکت، باتوجه بــه راه انــدازی کارخانه 
کنسانتره ســازی و همچنیــن کاهــش 
هزینه هــای اســتهلاک و حمل ونقل و...، 
ان شــاءلله شــاهد افزایش تولیــد گندله و 

متعاقبا سود سالیانه خواهیم بود.
 در ســال جــاری بــا برنامه ریزی های 
صورت گرفته در زمینه مهندســی ساخت 
داخل و اجرای آن، شــاهد روند روبه رشــد 

بومی ســازی قطعات و در آینده ای نزدیک 
با اعتماد بیشتر به توانمندی داخلی، شاهد 

قطع وابستگی خواهیم بود.
پــروژه احــداث و راه انــدازی کارخانه 
کنســانتره به عنــوان عظیم تریــن پروژه 
کنسانتره ســازی در شرق کشور به ظرفیت 
۵ میلیــون تــن که به دســت متخصصان 
داخلی و بدون حضور کارشناسان خارجی 
و همچنیــن تکمیل و اجــرای طرح های 
توســعه ای و زیربنایی بیش از ۲۰ پروژه در 
ســال گذشــته نویدبخش روند روبه رشد 
پروژه های زیرســاختی موردنیاز و اساسی 

در این شرکت است.
 التزام و پایبندی فولاد سنگان در صیانت 
و حفاظــت از محیط زیســت، دریافت لوح 
سپاس حفاظت از محیط زیست را به همراه 
داشــته و این امر نشــان از فرهنگ صنعتی 
نهادینه شــده در کلیه ارکان این شــرکت 

است و این روند در سال جاری نیز با شدت 
پیگیری و اقدام خواهد شد.

 مهندسی فرایندهای آموزش به منظور 
استقرار ایزو ۱۰۰۱۵، برنامه ریزی آموزش 
کارکنان، اســتقرار نظــام مدیریت منابع 
انســانی مبتنــی بر اســتاندارد ۳۴۰۰۰، 
مدیریت ارتقای شغلی و تدوین دستورالعمل 
ارتقای افقی )مبتنی بر شایستگی فردی(، 
انتصابــات، تدوین پروفایل شایســتگی و 
تدویــن و اجرای دســتورالعمل مدیریت 
اســتعداد و جانشــین پروری، مدیریــت 
برنامه ریزی جابه جایی و چرخش شــغلی، 
پیاده سازی نظام مدیریت عملکرد و توسعه 
ارتقــای  کارکنــان،  شایســتگی های 
مهارت هــای رهبری ســطوح مدیریتی و 
فراخوان استفاده از استادان داخلی ازجمله 
برنامه های فولاد ســنگان در حوزه توسعه 

سرمایه های انسانی است.

اجرای طرح های توسعه، بومی سازی و فناوری مهم ترین برنامه های توسعه فولاد سنگان در سال 1400

مدیر محترم روابط عمومی
 دفتر رهبر معظم انقلاب اسلامی
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هفته نامه اقتصادی ایران
با توجه به اینکه در بودجه سال جاری بیش از ۲7۰ هزار میلیارد تومان درآمد مالیاتی پیش بینی شده است، معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی می گوید که در سه ماهه اول سال جاری نزدیک به ۵9 هزار 
میلیارد تومان مالیات وصول شد که نسبت به سال گذشته از رشد 7۰ درصدی برخوردار شده است. در سال گذشته صحبت های زیادی مبنی بر عبور بودجه کشور از اتکا به درآمدهای نفتی و در این راستا افزایش 
پایه های مالیاتی مطرح شد تا در نهایت در بودجه سال جاری سهم مالیات ها در درآمدهای دولت افزایش یافت و پایه های مالیاتی چون مالیات بر خانه های خالی، خانه و خودروهای لوکس و . .. به خانواده مالیاتی کشور 
افزوده شد. با وجود افزایش درآمدهای مالیاتی امسال به ۲7۰هزار میلیارد تومان تاکنون اقدامات مناسبی برای اجرای پایه های مالیاتی جدید، جلوگیری از فرار مالیاتی و هوشمندسازی مالیات انجام نشده که صدای 
انتقاد کارشناسان را درآورده است. از سوی دیگر، هر یک از مالیات های اشخاص حقوقی، درآمدها، ثروت، واردات و کالا و خدمات به ترتیب ۱4هزار میلیارد تومان، ۱6 هزار میلیارد تومان، ۱۵ هزار و 9۰۰ میلیارد تومان، 
۲۰۰۰ میلیارد تومان و ۱۰۰۰ میلیارد تومان افزایش یافته که در این بین مالیات بر درآمدها بیشترین افزایش را در سال جاری داشته است. در این زمینه، محمد مسیحی، درباره تحقق درآمدهای مالیاتی در فصل بهار ۱4۰۰ 
گفت: در سه ماهه اول سال جاری نزدیک به ۵9 هزار میلیارد تومان مالیات وصول شد که نسبت به مدت زمان مشابه در سال گذشته از رشد 7۰ درصدی برخوردار شده است.مسیحی ادامه داد: همچنین، در سه 

ماهه ابتدایی سال جاری سهم مالیات های مستقیم و مالیات بر ارزش افزوده از مجموع درآمدهای مالیاتی وصول شده به ترتیب معادل ۳۳ هزار میلیارد و ۲6 هزار میلیارد تومان است. / روابط عمومی
www.etebar.net

بانک و بیمه6
پنج شنبه 10 تیر ماه 1400، شماره 285

فرایند ایجاد رشته بیمه ای درهنرستان ها 
تکمیل می شود

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل، 
رئیس کل بیمه مرکزی با اســتقبال از ایجاد رشــته 
بیمه ای درهنرستان های کشور گفت: در ادامه ی تعامل 
بین صنعت و وزارت آموزش و پرورش، ایجاد رشته بیمه 
ای می تواند تاثیر شایان توجهی در توسعه فرهنگ بیمه 
بگذارد. دکتر غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی 
گفت : بیمه مرکزی با استفاده از نظر کارشناسان آموزشی 
و پژوهشــی برنامه ریزی لازم را برای تامین محتواها و 
سرفصل های آموزشی این رشته انجام داده و ان شاءالله 
با همکاری بعمل آمده درآینده نه چندان دور شاهد راه 
اندازی این رشته باهدف مهارت افزایی بیمه ای در بین 
دانش آموزان خواهیم بود. قطعا سرمایه گذاری بر روی 
دانش آموزان، می تواند در عمق بخشــیدن به مفاهیم 
پراکنده و ابتدایی ارائه شده در ذهن دانش آموزان مفید 
باشــد و بیمــه مرکزی این رویکــرد را به عنوان یکی از 
اهداف استراتژیک خود دنبال خواهد کرد رئیس شورای 
عالی بیمه در بخش دیگری از سخنان خود گفت: بیمه 
مرکزی از فرصت همکاری با آموزش و پرورش و نهادهای 
آموزشــی برای اشــتغال پایدار نیروی جوان در صنعت 
بیمه و آشــنایی آحاد مردم با مفاهیم بیمه ای اســتفاده 
کرده و گنجاندن مفاهیم بیمه ای در کتب درســی یکی 
از بــرکات تعامل با وزارت آموزش و پرورش درســالیان 
اخیر بوده است. دکتر سلیمانی با اشاره به اینکه فرهنگ 
ســازی بیمه با همکاری دستگاههای مختلف انجام می 
شــود،  تصریح کرد بیمه مرکزی و صنعت بیمه به این 
فعالیت ها اکتفا نخواهد کرد و با برقراری ارتباط منطقی 
و مطلوب با دیگر نهادها در جهت آشنایی مردم با مفاهیم 

بیمه ای از هیچ تلاشی فرو گذار نمی کند.

 کتاب های درسی مانع خلاقیت و 
علم آموزی عمیق دانش آموزان شده است

ســید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی گفت: 
اوقــات فراغت دانش آموزان، یک بخش با انعطاف اســت که 
می توان به واسطه آن همگرایی میان نهادها را وسعت بخشید. 
وی در آیین افتتاحیه فعالیت های تابســتانی برای نشاط، 
شــادابی و امیدآفرینی در دانش آموزان، افزود: خانواده، دین 
و تعلیم و تربیت نهادهایی هســتند که همواره همســو با هم 
پیش نمی روند و باید در یک نگاه فرابخشی به همگرایی دست 
یابند.  بســتر و زمینه لازم برای همگرایی، اوقات فراغت است 
که با توجه به آمارها، ۷۵درصد دانش آموزان ۱۵تا ۱۸ســال 
در ایــام غیــر تعطیل بیش از ۲ســاعت و ۲۰درصد آنها بالای 
۵ســاعت اوقات فراغت دارند.  مدرســه، قفس کتاب درسی را 
می ســازد که در واقع مانع خلاقیت و عمق به دانش اســت؛ 
بنابراین یکی از نکات همگرایی این اســت که کتاب درســی 

نقطه پرش نه نقطه توقف برای دانش آموز باشد. 
همچنین در حوزه زیست مذهبی دانش آموزان، مناسبات 

مسجد و مدرسه اهمیت پیدا می کند. 
 زیست اجتماعی دانش آموزان نیز بسیار مهم است و باید 
مهــارت  زندگی جمعی به کــودکان و نوجوانان آموزش داده 
شــود. این در حالی اســت که فضای تشکل های اجتماعی از 
میان دانش آموزان تا ۱۵سال شکل می گیرد؛ بنابراین مسجد 
و کانون هــای فرهنگــی هنری فرصتی برای مشــارکت های 

اجتماعی و یک نقطه همگرایی هستند. 
 دانش آموزان باید خلاقیت هنری داشــته باشــند و در افق 
ذهنی شان چهره های علمی مورد علاقه داشته باشند.   وزارت 
آموزش و پرورش به عنوان اصلی ترین نهاد آینده ساز کشور، 
در حــوزه همگرایی نقش آفرینی می کند و یکی از کانون های 

مؤثر برای همگرایی، اوقات فراغت است.  ایرنا

خبر فولاد مبارکه با تولید محصول باکیفیت از واردات ورق به خبر
کشور جلوگیری کرد

مدیرعامل بانک صادرات ایران در جلسه 
مشــترک با مدیرعامل و جمعی از مدیران 
شــرکت فولادمبارکه ، کیفیت محصولات 
این شرکت را قابل رقابت با دیگر کشورهای 

صنعتی توصیف کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد 
مبارکــه، حجــت الله صیدی با بیان اینکه 
شــرکت فولاد مبارکــه یکی از بزرگترین 
مجتمــع های اقتصادی ایران و خاورمیانه 
اســت افزود: در گذشته با واردات ورق آن 
هــم با کیفیت پاییــن و قیمت بالا مواجه 
بودیم اما هم اکنون با وجود محصولات با 
کیفیــت فولاد مبارکه تا حدود زیادی این 

مشکل برطرف شده است.
تولید ۷.۲ میلیون تن در سال رقم قابل 
توجهی اســت و مهمتر اینکه کل زنجیره 
را پوشــش داده و کشــور را از واردات این 

نوع محصولات بی نیاز می کند.

 فولاد مبارکه یکی از بزرگترین 
شرکت های بورسی است

وی با مثبت ارزیابی کردن تشکیل گروه 
مالی توســط فولاد مبارکــه گفت: فولاد 
مبارکــه یکــی از بزرگترین شــرکتهای 
بورســی اســت و ورود این شــرکت برای 
تشــکیل یک مجموعه گروه مالی فعالیت 
ارزشمندی است. او  با بیان اینکه مجموعه 
هــای بزرگی مانند فولاد مبارکه علاوه بر 
اعتبار خودشــان یک اعتبار معنوی نیز به 
همــراه دارند افزود : آمادگی انجام صد در 
صد کارهای ارزی شــرکت فولاد مبارکه 
توســط بانک صادرات وجود دارد و از آن 

استقبال می کنیم.
مدیــر عامل فــولاد مبارکه  نیز در این 

جلسه به میزان تولید فولاد خام در شرکت 
فولاد مبارکه پرداخت و اظهار کرد: اکنون 
تولید زیر ســقف کارخانه فولاد مبارکه در 
اصفهان به ۷.۲میلیون تن رســیده است و 
ایــن یعنــی تولید که در ابتدا ۲.۴ میلیون 
تن بوده در حال حاضر به بیش از سه برابر 
افزایش پیدا کرده است. همچنین در گروه 
فــولاد مبارکه تولید فولاد خام به بیش از 

۱۰.۲ میلیون تن رسیده است.
حمید رضا عظیمیان افزود: گروه فولاد 
مبارکــه بزرگ تریــن تولیدکننده فولاد 
ایران و منطقه MENA )شــمال آفریقا و 
خاورمیانه( اســت. اینکه زیر یک سقف در 
یــک واحد صنعتی هشــت کــوره قوس 
الکتریکــی وجود داشــته باشــد در دنیا 
بی نظیر اســت. این مــورد فقط در فولاد 
مبارکه وجود دارد و پس از آن یک کارخانه 
در مکزیــک با پنــج کوره قوس الکتریکی 

مشغول به فعالیت است.

نقش کلیدی فولاد مبارکه در عرصه 
تولید ملی

وی  با تشریح فرایندهای تولید و حجم 

بــالای عملیات هــای اجرایــی در فولاد 
مبارکــه بــه جایگاه ایــن کارخانه بزرگ 
صنعتی در انقلاب اســلامی اشــاره کرد و 
گفــت: این شــرکت یکــی از بزرگ ترین 
دســتاوردهای صنعتی انقلاب اســلامی 

محسوب می شود.
او بــا بیان اینکه در حال تاســیس یک 
هولدینگ مالی هستیم و از سازمان بورس 
درخواست شرکت تامین سرمایه کرده ایم 
افــزود: این موضوع با هــدف تامین مالی 
پروژه های داخلی فولاد مبارکه و همراهی 
دولــت شــکل گرفته اســت. عظیمیان 
همکاری با بانک صادرات را خوب و مفید 
ارزیابی کرد و گفت: هم اکنون ما شرکتی 
بورســی با نقش خوب در سازمان بورس و 
شرکتی تولیدی با نقش کلیدی در سطح 

کشور هستیم.

صادرات ۵۵۰ میلیون دلاری فولاد 
مبارکه در سال ۹۹

معاون اقتصادی و مالی شــرکت فولاد 
مبارکــه نیــز در این جلســه ضمن ابراز 
خرسندی از حضور مدیران بانک صادرات 

به ذکر آمار مالی ســال گذشته پرداخت و 
گفت: فولاد مبارکه در ســال گذشــته با 
درآمــد فروش بالغ بر ۷۷ هــزار میلیارد 
تومان ،طلایی ترین ترین سال خود بلحاظ 
ســودآوری را پشت ســر گذاشت. حامد 
حســین ولی بیــک  با بیان اینکه ســود 
عملیاتی شرکت در سال گذشته ۳۲ هزار 
میلیــارد تومان بوده اســت افــزود: این 
موفقیت ها همگی مدیون تلاش کارکنان 
و شرکای تجاری کسب و کار بوده است.

 در ســال گذشته ارزش صادرات فولاد 
مبارکــه بالغ بر ۵۵۰ میلیون دلار بوده که 
با این حســاب گردش ارزی فولاد مبارکه 
در سال بالای یک میلیارد دلار خواهد بود.

ارزش بازار سرمایه فولاد مبارکه به 
۳۰۰ هزار میلیارد تومان رسید

وی با اشــاره به جایگاه فولادمبارکه از 
نظــر ارزش بازار که بیــن رتبه اول و دوم 
اســت، خاطر نشان کرد: هم اکنون ارزش 
بازار سرمایه فولاد مبارکه بین ۲۶۰ تا ۳۰۰ 
هزار میلیارد تومان اســت. فعالیت باالغ بر 
۱۰۰ شــرکت در گروه فولاد مبارکه ما را 
برآن داشت که تاسیس هولدینگ مالی را 
در ســبد گروه تامیــن مالی فولادمبارکه 
داشــته باشیم تا از این طریق تامین مالی 
اقتصادی و بهینه را برای کل شــرکت های 
گروه داشــته باشــیم.  در سال ۱۴۰۰ اگر 
محدودیتهای انرژی مانع نشود با همراهی 
و کمک همه شــرکای تجاری کسب و کار 
حاشــیه سود ســال قبل را تکرار خواهیم 
کرد. در پایان این جلســه مدیرعامل بانک 
صــادرات و هیئت همراه از خطوط تولید 

فولاد مبارکه بازدید کردند.

 براساس گزارش بانک مرکزی از وضعیت کل مانده سپرده ها و تسهیلات ریالی و ارزی بانک ها و موسسات اعتباری به تفکیک 
استان در پایان اسفند ماه سال گذشته، مانده کل سپرده ها به رقم ۳۸۷۵ هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان رسیده که نسبت به پایان 
سال قبل معادل ۴۲/۷ درصد افزایش را نشان می دهد. همچنین، بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان تهران با مانده ۲۰۸۱ 
هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان و کمترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد معادل ۱۰ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان است. 
علاوه براین، مانده کل تسهیلات در این زمان ۲۷۹۲ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان است که نسبت به پایان سال گذشته معادل 
۴۴/۳ درصد افزایش داشته است.  بیشترین مبلغ تسهیلات نیز مربوط به استان تهران با مانده ۱۷۶۹ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان 
و کمترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد معادل ۹۵۰۰ میلیارد تومان است. نسبت تسهیلات به سپرده ها بعد از 
کسر سپرده قانونی ۸۰/۲ درصد است که نسبت به پایان سال قبل، ۰/۸ واحد درصد افزایش را نشان می دهد که نسبت مذکور 
در استان تهران ۹۳/۵ درصد و استان کهگیلویه وبویراحمد ۱۰۵/۹ درصد است. یکی از علل مهم بالا بودن رقم تسهیلات و 
سپرده ها در استان تهران استقرار دفاتر مرکزی بسیاری از شرکت ها و موسسات تولیدی سایر استان ها در استان تهران بیان 

شده و عمده فعالیت های بانکی آنها از طریق شعب بانک ها و موسسات اعتباری استان تهران انجام می شود. / روابط عمومی 

افزایش۴۰درصدی
سپردههاووامهایبانکی

بانک مرکزی ج.ا.ایران

 رئیس  سازمان بازرسی کل کشور در حاشیه بازدید از دادگستری شهرستان دماوند با بیان اینکه بیشترین پرونده قضایی دماوند 
مربوط به تصرف اراضی ملی است، گفت: عدم برخورد با ساخت وساز غیرمجاز یک ترک فعل مهم است. حجت الاسلام  حسن درویشیان 
اظهار داشت: یکی از برنامه های هفته قوه قضائیه بازدید مسئولان عالی قوه در مرکز و مسئولان استانی از واحدهای قضایی و اداری 
سازمان های وابسته به قوه قضائیه و همچنین بازدید از برخی واحدهای تولیدی در راستای حمایت از تولید و سرمایه گذاری و تحقق شعار 
سال است.. وی مهم ترین و بیشترین پرونده های دماوند در دستگاه قضایی را »تصرف و تعدی به اراضی ملی و طبیعی« خواند و گفت: 
شهرستان دماوند از نظر آب و هوایی که دارد و همچنین واقع شدن در نزدیکی پایتخت همیشه مورد طمع زمین خواران بوده است. طبیعی 
است که بیشترین پرونده های این شهرستان درخصوص تصرف اراضی ملی و طبیعی باشد. یکی از بحث های جدی که طبق سند تحول 
قوه قضائیه مأموریت مهم سازمان بازرسی کل کشور و همچنین رویکرد جدید قوه قضائیه است، بحث پیگیری ترک فعل ها است که ده ها 
پرونده و گزارش درخصوص ترک فعل برخی مسئولین در سازمان بازرسی کل کشور باز است. عضو شورای عالی قوه قضائیه »ترک فعل 
مهم دیگر را عدم انجام تکالیف قانونی در حوزه ساخت وساز مسکن« دانست و گفت: اهدافی در قانون برنامه ششم توسعه برای تولید مسکن 

پیش بینی شده بود که باید محقق می شد که صورت نگرفت و یکی از مصادیق مهم ترک فعل در حوزه مسکن است./ ایرنا 

بیشترینپروندهقضایی
دردماوندتصرفاراضی
ملیاست

حجت الاسلام  حسن درویشیان

در راســتای سیاســت گذاری شــرکت فولاد مبارکه برای ایجاد تحول دیجیتال در سازمان و همچنین با هدف کاهش 
هزینه های اجرایی، سیستم ثبت و ردیابی آنالیز قطعات آهن قراضه برای اولین بار توسط متخصصان این شرکت طراحی 
شد. به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه، محمد حسامی، فورمن بازرسی آهن قراضه فولادسازی و ریخته گری 
مداوم شــرکت فولاد مبارکه و طراح این سیســتم، در این زمینه گفت: این نرم افزار قابلیت ثبت آنالیز شــیمیایی قطعات 
آهن قراضه به همراه عکس، با قابلیت جست وجوی پیشرفته و بر اساس عناصر شیمیایی تأثیرگذار در ذوب را داراست و 
آنالیز شیمیایی حدود ۴۰۰ قطعه کاربردی و پراستفاده در صنعت بازیافت ضایعات فولادی را در دیتا بیس خود دارد. از 
دیگر قابلیت های کاربردی این نرم افزار امکان جست وجوی قطعات آهن قراضه براساس محدوده آنالیزی عناصر موجود در 
آن و امکان تعیین نوع رژیم شارژ کوره ها برای تولید گریدهای مختلف فولادی با کمترین هزینه را میسر می سازد.  با توجه 
به هزینه های بالای آنالیز قطعات آهن قراضه و همچنین عدم امکان کنترل برخی از عناصر موجود در قطعات آهن قراضه 
پس از ذوب در کوره های فولادسازی، این نرم افزار نقش مؤثری در کاهش هزینه های مربوط به تولید دارد و می تواند به عنوان 

یک مرجع مناسب بر تشخیص آنالیز قطعات آهن قراضه در سطح کشور و برای صنایع فولادی مورد استفاده قرار گیرد.

طراحیسیستمثبتوردیابی
آنالیزقطعاتآهنقراضهبرای
اولینباردرفولادمبارکه

محمد حسامی

منصور غلامی وزیر علوم گفت : ضمن بیان این که ۳۰درصد آموزش دانشگاه ها مجازی می ماند درخصوص امکان 
تعویق زمان برگزاری آزمون های ملی اظهار کرد: »ما به هیچ عنوان بدون توجیه بهداشتی تعویق آزمون ها را قبول نمی کنیم. 
برنامه ما این است که تمامی آزمون های ملی، ازجمله آزمون کارشناسی ارشد و کنکور در موعد مقرر برگزار شود.«  وی 
در ادامه تصریح کرد: »سال گذشته نیز که با شرایط اوج شیوع کروناویروس مواجه بودیم، تمامی تلاش ما این بود که 
آزمون ها را به موقع برگزار کنیم. بنابراین وزارت علوم و سازمان سنجش آموزش کشور به هیچ وجه به تغییر تاریخ کنکور 
فکر نمی کنند.«  غلامی درخصوص نحوه آموزش دانشجویان جدیدالورود در ترم آینده نیز گفت: »آنچه برای ما اهمیت 
دارد، تامین سلامتی دانشجویان است. اگر وزارت بهداشت به ما اجازه آموزش حضوری را بدهد، ما این کار را خواهیم کرد؛ 
در کل ما تابع دستورات ستاد ملی مقابله با کرونا هستیم.« وزیر علوم با تاکید بر اینکه آموزش دانشجویان حتی درصورت 
واکسیناسیون دانشگاهیان مجازی حذف شدنی نیست، افزود: »این آموزش حتی در شرایط سلامت کامل حذف نخواهد 
شد و ما به دانشگاه ها اجازه دادیم بین ۳۰ تا ۵۰درصد آموزش های خود را براساس رشته، مقطع و شرایط خود مجازی 

برگزار کنند. این ظرفیتی است که شکل گرفته و امکانات آن نیز فراهم شده و باید بتوانیم آن را حفظ کنیم./ ایسنا  .«

۳۰درصد
آموزشدانشگاهها
مجازیمیماند

منصور غلامی

دکتر مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس طی دو سال گذشته هر بار یکی از بازارهای 
کالاهای اساسی به هم ریخت. از مرغ، تخم مرغ، شکر، گوشت، برنج و حبوبات گرفته تا کالاهایی که مردم کمتر 
از آن استفاده می کردند. به نظر می رسد برخلاف آنچه گفته می شود که درآمدهای ارزی باعث به هم ریختگی 
بازار شده، مدیریت در این بازارها جایی ندارد. اگر واقعا نوسانات ارزی باعث بروز چنین معضلی شده قطعا باید 
نظام واردات ما تغییراتی داشته باشد و تخصیص ارز فقط به کالاهای اولویت دار پرداخته شود. از سوی دیگر 
کالاها و نهاده های تولید اکنون در گمرکات کشور قرار دارند و در معرض فاسدشدن هستند که این نشان دهنده 
بی تدبیری در بخش مدیریت توزیع کشور است. کالا و نهاده تولید در گمرک قرار دارد اما کالا در داخل گران 
می شود. به نظر می رسد دولت سیزدهم در همان ابتدا و تا پایان مهر ماه باید به این موارد خاتمه دهد و کالاهای 
اساسی را که در گمرک قرار دارد را تعیین تکلیف کرده و سیاستی را اتخاذ کند که واردات نهاده های تولید در 
این بخش ها نماند. موضوعی که مطرح می شود باعث بروز مشکل فهرست دریافت مجوز برای واردات کالاهای 

اساسی است که در این زمینه هم دولت سریعا می تواند مجوزهای زائد را حذف کند./ خانه ملت

زنجیرهتامینوتوزیع
کالاهادربازارمدیریتشود

دکتر مهدی طغیانی

معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: برای بخش ارتباطات رشــد سالانه ۴/ ۱۹ 
درصدی ارزش افزوده در نظر گرفته شده که گویای محرک و پیشران بودن بخش ارتباطات در کشور است. فرهاد معارفی در مراسم 
رونمایی از سند ارتقای بهره وری دربخش ارتباطات با اشاره به اهمیت بهره وری و ضرورت ارتقای بهره وری در برنامه ششم توسعه، 
گفت: در ماده ۳ این قانون رشد اقتصادی کل کشور ۸ درصد تعیین شده است، در حالی که برای بخش ارتباطات رشد سالانه ۴/ 
۱۹ درصدی ارزش افزوده در نظر گرفته شده است. معارفی رشد سالانه بهره وری در بخش ارتباطات را در برنامه ششم توسعه ۵/ 
۶ درصد عنوان کرد و گفت: پیش بینی این اعداد برای بخش ارتباطات نشان می دهد که کشور و مسوولان قوه مقننه از بخش 
ارتباطات انتظار و توقع ویژه ای دارند.  معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی وزیر ارتباطات با اشاره به همکاری نزدیک سازمان ملی 
بهره وری برای تهیه سند و برنامه عملیاتی این حوزه، گفت: امروز شاهد یک نقشه راه و بیش از ۶۰ برنامه عملیاتی به تفکیک 
دستگاه ها برای استقرار چرخه مدیریت بهره وری در بخش ارتباطات هستیم.  فاطمه پهلوانی، رئیس سازمان بهره وری نیز با اشاره 
به عملکرد وزارت ارتباطات در حوزه بهره وری گفت: در موضوع بهره وری برخی بخش ها مانند ارتباطات، از هدف بهره وری که رشد 
سالانه ۵/ ۶ درصد برای آن تعریف شده بود، عبور کرده که نشان دهنده فعال و پویا بودن این بخش اقتصادی در کشور است./ ایرنا

پیشبینی
رشدسالانه۱۹/۴درصدی
بخشارتباطات

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات

 همزمان با سفر رئیس بنیاد مستضعفان به استان اصفهان، تجهیزات مدرن ساخت داخل در صنعت نوشیدنی ایران به بهره برداری 
رسید. این تجهیزات با حمایت بنیاد برای نخستین بار در کشور طراحی و ساخته شد. به گزارش روابط عمومی بنیاد مستضعفان، علی 
خطیبی با اعلام این خبر اظهار کرد: این دستگاه ها که مختص کارخانه های نوشیدنی است، پس از طراحی و تولید توسط یکی از 
شرکت های دانش بنیان، در یکی از کارخانه های تولید نوشیدنی در گروه بنیاد، به بهره برداری رسید. مدیرعامل موسسه تحقیق و توسعه 
دانشمند با بیان اینکه دستگاه بادکن پریفرم از تجهیزات پیشرفته مورد نیاز در خط تولید بطری های نوشیدنی با سرمایه گذاری بالغ 
بر ۵۷ میلیارد تومان طراحی و ساخته شده و به بهره برداری رسیده است، اضافه کرد: با طراحی و ساخت این دستگاه که تا پیش از این 
جزو تجهیزات وارداتی کارخانه های نوشیدنی کشور بود، علاوه بر تامین نیاز خطوط تولید بطری های نوشیدنی، از خروج بیش از ۸/ 
۵میلیون دلار ارز از کشور جلوگیری شد. وی با تاکید بر اینکه طراحی و ساخت این دستگاه ها در کمتر از ۶ ماه انجام شده است، افزود: 
با به کارگیری این دستگاه ها، راندمان خطوط تولید این کارخانجات افزایش یافت و خطوط تولید ظرفیت عملی ۴۰۵ میلیون بطری 
در سال را به دست می آورند.این دستگاه ها که باعث افزایش ظرفیت ۲۵درصدی خطوط تولید نوشیدنی می شوند، همزمان با سفر 

سید پرویز فتاح به اصفهان و بازدید از یکی از کارخانه های نوشیدنی بنیاد در این استان به بهره برداری رسیدند.

بهرهبرداریازتجهیزات
ایرانیصنعتنوشیدنی
توسطبنیادمستضعفان

 بنیاد مستضعفان

  گفت: باید به جوانان امیدوار و خوش بین بود و زمینه های حضور در عرصه های مختلف اعم از حضور در رزمایش ها، بازدید از 
دستاورد ها و پروژه های نظامی، شرکت در المپیاد های علمی، ورزشی، نظامی و... را برای آنها فراهم کرد.  امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم 
موسوی در جمع فرماندهان و مسؤولان دانشگاه افسری امام علی)ع(، ضمن تأکید بر ضرورت تقویت بنیه علمی و عملی دانشجویان 
این دانشگاه، گفت: تجربیات و اندوخته های خود را به عنوان الگوی تمام دانشگاه ها و مراکز آموزشی نیرو های مسلح در اختیار آنها قرار 
دهید و متقابلا از ایده ها، عملکرد و فعالیت سایر دانشگاه های نظامی بهره برداری کنید تا زمینه های تقویت و تعالی دانشجویان دانشگاه 
افسری امام علی)ع( به عنوان محور تربیت فرماندهان آینده ارتش بیش از پیش فراهم شود. وی در ادامه با بیان اینکه مقام استادی از 
بالاترین مقام هاست، افزود: تا جایی که امکان داشته باشد، با افتخار از دریافت مشاوره استادان در حوزه های تخصصی استفاده می کنم 
و این را به همه فرماندهان هم توصیه می کنم که از ظرفیت استادان به بهترین وجه برای تقویت یگان خود و تحول سازنده در اجرای 
مأموریت ها بهره مند شوند. موسوی با اشاره به اینکه با اعتقاد به جوانان و دادن مسؤولیت به آنها می توان بسیاری از گره ها را باز و مشکلات 
را حل کرد، اذعان داشت: باید به جوانان امیدوار و خوش بین بود و زمینه های حضور در عرصه های مختلف اعم از حضور در رزمایش ها، 

بازدید از دستاورد ها و پروژه های نظامی، شرکت در المپیاد های علمی، ورزشی و نظامی و... را برای آنها فراهم کرد. 

بااعتقادبهجوانانمیتوان
بسیاریازگرههارابازو
مشکلاتراحلکرد

 سیدعبدالرحیم موسوی 
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سرمایه، بورس7
روزانهپیگیرواریز
۱5۰میلیوندلاربه
حسابصندوقتثبیت
بازارسرمایههستیم

هفته نامه اقتصادی ایران
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: به طور مرتب درحال پیگیری بحث واریز مبلغ ۱۵۰ میلیون دلار هستیم تا بین صندوق توسعه ملی و بانک مرکزی هماهنگی لازم ایجاد شود. محمدعلی دهقان دهنوی در مورد 
روند بررسی طرح 7+۳ که قرار بود به عنوان یک بازوی حمایتی در بازار سرمایه به اجرا درآید، اظهار کرد: بحث هفت موردی که در جلسه سران قوا تصویب شد، اکنون نیز درحال طی کردن مراحل اداری خود است. 
او افزود: به طور مرتب درحال پیگیری بحث واریز مبلغ ۱۵۰ میلیون دلار هستیم تا بین صندوق توسعه ملی و بانک مرکزی هماهنگی لازم ایجاد شود، چرا هرچه سریع تر مشخص شود که این مبلغ قرار است از کدام یک 
از منابع صندوق توسعه ملی از طریق بانک مرکزی به صندوق تثبیت واریز شود، اما متاسفانه به دلایلی نمی توان زمان دقیقی را برای واریز این مبلغ به حساب صندوق تثبیت بازار سرمایه مشخص کرد. رئیس سازمان 
بورس بیان کرد: اما به شخصه این اطمینان را به سهامداران می دهم که از جانب سازمان بورس به طور مداوم پیگیر واریز مبلغ ۱۵۰ میلیون دلار به حساب صندوق تثبیت بازار سرمایه هستیم. دهقان دهنوی در مورد 
واریز مابقی سود سهام عدالت، تصریح کرد: درحال حاضر پیگیر واریز مابقی سود سهام عدالت هستیم و امیدواریم که تا پایان این هفته بتوانیم به جمع بندی برسیم. این مقام مسئول تصریح کرد: علت دیرکرد در واریز 
بخش دوم سود سهام عدالت به سبب آن است که از ۳6 شرکت بورسی سرمایه پذیر چند شرکت سودی را فعلا به حساب سپرده گذاری مرکزی به منظور تجمیع مبالغ واریز نکردند، ما به آن ها تا پایان این هفته 

فرصت داده ایم تا همکاری لازم را انجام دهند، در غیر این صورت به طور قطع اسامی آن ها را منتشر خواهیم کرد.

 حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس گفت: اگر قرار باشد لایحه رتبه بندی ارسالی از طرف 
دولت را مصوب کنیم مصوب نشود خیلی بهتر است زیرا این 

لایحه مشکلی از معلمان برطرف نمی کند.
  آنچه تا پیش از این با عنوان رتبه بندی اجرا شده قانون 
مدیریت خدمات کشوری است و رتبه بندی معلمان تا امروز 
اصلًا اجرا نشده همچنین طبق ماده ۶۳ برنامه ششم توسعه 
دولت مکلف بود از سال ۹۶ رتبه بندی را به مجلس بیاورد اما 
از ســال ۹۶ تا ســال ۱۴۰۰ خبری نشــد و سال ۱۴۰۰ رتبه 
بندی را به مجلس آوردند و اگر در مجلس آن را مصوب کنیم 
اجرای آن برای دولت بعدی است ،  مجلس یک موضوعی را 
حتماً باید مصوب کند و آن هم اینکه نظام رتبه بندی معلمان 
مانند دانشــگاهیان مخصوص خودشان یعنی خارج از قانون 

مدیریت خدمات کشوری باشد.
 طبق طرح رتبه بندی که ما در ســال ۹۲ مصوب کردیم، 
هر منطقه آموزش و پرورش یک هیئت ممیزی خواهد داشت 
و معلم کلاس اول باید طرح درس را به صورت مقاله آماده و 
آن را بــه هیئــت ممیزی ارائه کند، ۱۰ نفر معلم خبره کلاس 
اول در این هیئت حضور دارند و معلم شروع به تدریس می کند، 
اشکالات بررسی و برای برطرف شدن گوشزد می شود و پس 
از رفــع آنهــا معلم ارتقا می یابد، برای همه دروس همین روال 
انجام خواهد شــد. وزیر اســبق وزارت آموزش و پرورش ادامه 
داد: نظام رتبه بندی باید تعریف مشخصی داشته باشد یعنی 
مشخص باشد وضعیت نیروهای اداری، معلمان دارای مدرک 
فوق دیپلم و دکترا چگونه است و در طرحی که مصوب کردیم 
همه معلمان در رتبه مربی قرار می گیرند و در صورت تمایل 

می توانند خود را به دوره های بالاتر ارتقا دهند./ تسنیم 

ترخیص ۲ میلیون تن کالای اساسی از گمرک

مهرداد جمال ارونقی معاون فنی سازمان گمرک ایران گفت، 
از ابتدای خرداد و با دستورالعمل جدید بیش از دو میلیون تن 
کالای اساســی توســط گمرک ترخیص شده است. وی با بیان 
اینکه در حال حاضر پنج میلیون و ۹۰۴ هزار تن کالای اساسی 
در بنادر و گمرکات کشور وجود دارد، گفت: اینکه گفته می شود 
کالای اساسی در کشور کم و یا در بنادر و گمرکات وجود ندارد، 
اساســا صحت ندارد. شــش قلم کالای اساســی که ارز دولتی را 
دریافت می کند به میزان چهار میلیون و ۵۷۲ هزار تن در بنادر 
کشور تخلیه شده است. ۲۲ کشتی حاوی ۱۷۰ هزار تن کالای 
اساسی اعم از جو، گندم، ذرت، روغن، کنجاله سویا، نهاده های 
دامی و دانه های روغنی در حال تخلیه در بنادر و گمرکات کشور 
است و یک میلیون و ۱۶۱ هزار تن کالای اساسی در ۲۷ فروند 
کشتی وجود دارد و منتظر پهلو گرفتن در بنادر هستند که به 
دلیل مشکل اسنادی، کار آنها با تاخیر مواجه شده است. و زمانی 
که کالا به گمرک اظهار می شــود، صاحب کالا باید مجوزهای 
قانونی لازم مانند مجوز قرنطینه، عرضه در بازارگاه و کُد رهگیری 
بانک را اخذ کند. بانک مرکزی حتما باید منشا ارز کالاهای موجود 
در گمرک را تائید و به گمرک اعلام کند. گمرک به هیچ عنوان 
بدون این موارد نمی تواند نســبت به ترخیص کالاها اقدام کند. 
گمرک پیشقدم ترین سازمانی است که با وجود تمام مشکلات، 
پیشنهاداتی را راجع به کاهش رسوب کالاهای اساسی و ماندگاری 
آنها به سازمان های ذی ربط و دولت ارائه کرده است. گمرک بدون 
مجوز ترخیص کالا و کُد رهگیری نمی تواند کالایی را ترخیص 
کند اما از اول خرداد امســال گمرک اجازه پیدا کرده اســت ۹۰ 
درصد کالاهای اساسی را بدون کُد رهگیری بانک ترخیص کند 
و در اختیار صاحبان کالا قرار دهد. گمرک در ســال گذشــته در 
هر ماه یک میلیون و ۵۰۰ هزار تن کالای اساسی ترخیص کرده 
است و از ابتدای خرداد و با دستورالعمل جدید بیش از دو میلیون 

تن کالای اساسی توسط گمرک ترخیص شده است./ تسنیم

لایحه رتبه بندی ارسال شده توسط دولت 
مشکلی از معلمان برطرف نمی کند

خبر خبر

دادستان کل کشور گفت: اینکه مردم به کلانتری بروند و شکایت آنها را نپذیرند و بگویند دستور قضایی بگیرید، قابل 
قبول نیست. به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین منتظری با اشاره به برخی مشکلات مردم در مراجعه 
به دستگاه قضایی اظهار کرد: با سامانه هایی که در دستگاه قضایی ایجاد شد و دیروز نیز بخشی از آنها افتتاح گردید این مشکلات 
در حال حل شدن است. شاهد بودم که فردی به نیروی انتظامی مراجعه کرده بود و کلانتری به وظیفه خود عمل نکرده بودند، 
در حالی که وظیفه دارند شکایت مردم را بگیرند. وی با اشاره به سه مرجع اخذ شکایت شهروندان از جمله دفتر خدمات الکترونیک 
قضایی، کلانتری و دادسرا اظهار کرد: در این خصوص بخشنامه و دستورالعمل صادر کردیم و هر سه بخش مکلفند شکایت 
مردم را دریافت نمایند. او با تأکید بر لزوم ایجاد صلح و ســازش در دعاوی گوناگون گفت: خواهشــم از مردم عزیز این است 
حتی المقدور دعاوی و شکایات خود را به دادسرا و کلانتری نیاورند؛ چرا که شورای حل اختلاف خیلی از امور را می تواند انجام 
دهد و از طرفی کلانتری ها می توانند مردم را به صلح وسازش دعوت کنند و تا می توانند موضوع را صلح و سازش کنند تا به 
پرونده کیفری ختم نشود. وی با تأکید بر لزوم تکریم ارباب رجوع اظهار کرد: باید در زمینه فرهنگ اجتماعی و اخلاق جامعه 

کار کنیم و کسانی که مسئول فرهنگ جامعه هستند در این خصوص نقش دارند. / میزان 

             

نیرویانتظامی
بایدشکایتمردم
رابپذیرد

حجت الاسلام  منتظری

قراردادهای ذوب آهن برای خرید پساب های شهرهای اطراف
معاون بهره برداری و عضو هیأت مدیره ذوب آهن اصفهان 
گفت: در حال حاضر شرکت ذوب آهن اصفهان حدود ۵۰۰ 
میلیارد تومان برای خرید پسآب شهرهای اطراف سرمایه 
گذاری کرده است. این شرکت در قرار دادی با شرکت آب 
و فاضلاب اســتان اصفهان تلاش دارد تا این پســآب وارد 
کارخانه ذوب آهن شود. از سوی دیگر حدود ۲۵۰ میلیارد 
تومان نیز برای تسویه این آب به آب قابل استفاده در صنایع 
تخصیص داده شده است. امیدواریم این پروژه تا اوایل سال 
۱۴۰۴ به نتیجه برسد. به گزارش روابط عمومی ذوب آهن 
اصفهان، مهرداد تولائیان درباره برنامه های این شــرکت 
برای کاهش میزان مصرف آب گفت: شــرکت ذوب آهن 
اصفهان با برنامه ریزی و اجرای پروژه های مختلف توانسته 
اســت با وجود افزایش میزان تولیدات خود، میزان مصرف 
آب را کاهش دهد. این اتفاق در پروژه های متعدد شرکت 
با استفاده از تکنولوژی های روز دنیا و تغییر تجهیزات روی 
داده اســت.  تبدیل ایســتگاه ریخته گری قدیمی روسی به 
ایستگاه ریخته گری با تجهیزات ایتالیایی یکی از این پروژه 
های مذکور است که توانست مقدار قابل توجهی از مصرف 
آب این شرکت را کاهش دهد. وی  با اشاره به دیگر پروژه 
های این شرکت در جهت کاهش میزان مصرف آب تصریح 

کرد: نگاه مدیران شرکت ذوب آهن به آب، یک نگاه ریالی 
نیس زیرا آب موضوعی اســت که اگر نباشد، کارخانه نمی 
تواند به تولید خود ادامه دهد، بنابراین زمانی که آب نیست، 
شــرکت مجبور اســت برای خرید آن، مبالغ هنگفتی را 
پرداخت کند. در نتیجه این شرکت تلاش دارد تا با اجرای 
پروژه های خود، اســاس نیاز تولید خود را به آب کاهش 

دهد. با این حال در صورت تحقق این امر، می توان جلوی 
توقف های تولید را گرفت که به نوعی صرفه اقتصادی برای 
شــرکت دارد. در حال حاضر ذوب آهن اصفهان در منطقه 
ای قرار دارد که آب بسیار مسئله حیاتی است. در این راستا 
این شرکت با تبدیل برج ها و ایجاد تسویه خانه تلاش کرده 
اســت که در مصرف آب صرفه جویی کند. به عنوان مثال 
اخیرا این شرکت برای برج های خنک کننده از تکنولوژی 
جدید هیبریدی استفاده کرده است. او درباره دیگر برنامه 
های این شــرکت برای کاهش مصرف آب توضیح داد: در 
حال حاضر شرکت ذوب آهن اصفهان حدود ۵۰۰ میلیارد 
تومان برای خرید پســآب شهرهای اطراف سرمایه گذاری 
کرده اســت.  این شــرکت توانسته اســت با شرکت آب و 
فاضلاب اســتان اصفهان قرارداد ببندد تا این پســآب وارد 
کارخانه ذوب آهن شود. از سوی دیگر حدود ۲۵۰ میلیارد 
تومان نیز برای تسویه جهت استفاده در صنایع تخصیص 
داده شده است. درصورتی که پروژه های مذکور با موفقیت 
اجرا شوند، پیش بینی می شود که حدود ۴۰ درصد از نیاز 
شــرکت ذوب آهن اصفهان به برداشــت از آب زاینده رود 
کاهش یابد. امیدواریم با تحقق چنین رویدادهایی میزان 

برداشت آب از زاینده رود را کمتر کنیم.

محمدرضا عالیان سخنگوی انجمن واردکنندگان تلفن همراه گفت: سال گذشته از مجموع ۱۶ میلیون و ۴۱۰ 
هزار دستگاه تلفن همراه وارده به کشور، تعداد ۱۵ میلیون و ۳۴۰ هزار دستگاه فعال و مصرف شد.  در سال ۹۸ مجموع 
واردات تلفن همراه به کشور ۱۵ میلیون و ۳۸ هزار دستگاه بود که از این تعداد ۱۴ میلیون دستگاه فعال شد.  افزایش 
بیش از یک میلیونی واردات تلفن همراه نسبت به سال قبل به دلیل شیوع کرونا و سوق پیدا کردن آموزش و کسب و کار 
به سمت فضای مجازی بوده است و محدودیت ها و تغییر سبک زندگی افراد باعث شد تا مصرف تلفن همراه در کشور 
افزایش یابد.  سال ۲۰۱۸ در جهان با افول تلفن همراه مواجه شدیم اما کرونا بازی را عوض کرد، تصور این بود که تلفن 
همراه در آینده از نظر میزان فروش رشدی نخواهد داشت و در یک مسیر خطی پیش خواهد رفت اما با پاندمی کرونا کل 
دنیا با افزایش فروش تلفن همراه مواجه شد. سال گذشته سامسونگ ۵۶ درصد، نوکیا ۱۷ درصد، هواوی ۹ درصد و 
شیائومی هفت درصد از سهم بازار را به خود اختصاص دادند و رتبه پنجم متعلق به اپل است. سال گذشته سامسونگ 
تقریباً ۲ درصد از سهم بازار را از دست داد و شیائومی با رشد خیره کننده صاحب ۲۹ درصد سهم بازار شد.اکنون اپل ۶ 
درصد سهم بازار را دارد و دو برند هواوی با سهم ۶ درصدی و نوکیا با پنج درصد، افت چشمگیری را شاهد بودند . / ایرنا 

فعالسازیبیشاز
۱5میلیوندستگاه
تلفنهمراهدرسال۹۹

 انجمن واردکنندگان تلفن همراه

سپرده گذاری ۷/۲ میلیارد دلاری صندوق توسعه ملی در 
بانک ها جهت اعطای تسهیلات در حالی صورت گرفته که به 
دلیل عدم درخواست بانک ها سه سالی می شود که این سپرده 

گذاری متوقف شده است.
 سپرده گذاری ارزی بخشی از تکالیف صندوق توسعه ملی 
اســت که در راســتای اجرای تکالیف بودجه های سنواتی و 
همچنین قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشــی از 

مقررات مالی دولت )۲(، انجام می شود.
قرارداد ســپرده گذاری ارزی که بین صندوق و بانک های 
سپرده پذیر منعقد می شود در واقع قراردادی است که بنا به 
درخواســت بانک و تا ســقف مبلغ سپرده گذاری شده در آن، 
اجــازه تأمین مالــی ارزی طرح های دارای اهلیت متقاضی و 
توجیــه فنــی، مالی و اقتصادی را پس از طی مراحل تصویب 
طرح در ارکان اعتباری بانک عامل را با در نظر گرفتن ضوابط 

و قوانین قرارداد، می دهد. بر این اساس سالانه بخشی از منابع 
صندوق توسعه ملی به سپرده گذاری ارزی در بانک های سپرده 
پذیر اختصاص پیدا می کند تا از طریق اعطای تسهیلات در 
چارچــوب قراردادها، این منابــع را به طرح ها و فعالیت های 
مرتبط از جمله بخش نفت، گاز، پتروشیمی و صنعت و معدن 
تخصیص دهند. این در حالی است که بررسی عملکرد صندوق 
توســعه ملی در حوزه ســپرده گذاری ارزی از ابتدای تاسیس 
)۱۳۹۰( تا پایان آذرماه ۱۳۹۹ نشان می دهد که از سال ۱۳۹۱ 
تا ۱۳۹۶ این قرارداد ها منعقد شــده ولی در سال های ۱۳۹۷ 
و ۱۳۹۸ و ۹ ماهه سال ۱۳۹۹ هیچ گونه قرارداد سپرده گذاری 
ارزی از محل منابع صندوق با بانک ها منعقد نشــده اســت. 
صندوق توسعه ملی درباره چرایی این موضوع توضیح داد که 
عدم درخواســت بانک ها موجب توقف انعقاد قرار داد سپرده 
گذاری ارزی شــده اســت. اما جزئیات ســپرده گذاری ارزی 

صندوق توسعه ملی از این حکایت دارد که از سال ۱۳۹۱ تا 
پایان سال ۱۳۹۶ بالغ بر ۷/۲ میلیارد دلار در بانک های عامل 
ســپرده گذاری صورت گرفته اســت که از این میزان بیش از 
۵/۵میلیــارد دلار در قالــب ۴۶ طرح به مرحله تخصیص ارز 
رسیده است. از مجموع منابع ارزی تخصیص داده شده حدود 
۹۸ درصد به طرح های بخش نفت و گاز و حدود ۲ درصد به 
طرح هــای بخش صنعــت و معدن اختصاص یافته اســت. 
همچنین از منابع تخصیص داده شــده، حدود ۷۷درصد از 
مبلغ تخصیص یافته در مناطق کمتر توسعه یافته و کمتر از 
۲۳درصد در مناطق برخوردار هزینه شده است گفتنی است 
که واحد ارز قرارداد های ســپرده گذاری ارزی به دلار و یورو 
بوده و ملاک یکسان ســازی ارز یورو به دلار، نرخ ارز مرجع 
اعلامی بانک مرکزی به تاریخ آغاز قرارداد یعنی واریز وجه به 

حساب بانک است. / ایسنا

سپرده گذاری ارزی متوقف شد

سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: مراسم تحلیف رئیس جمهور منتخب پنجشنبه ۱۴ مردادماه با 
حضور مقامات خارجی و داخلی در محل مجلس شورای اسلامی برگزار می شود. سیدنظام الدین موسوی درباره زمان 
برگزاری مراسم تحلیف رئیس جمهور منتخب، اظهار داشت: پس از برگزاری مراسم تنفیذ حکم رئیس جمهور منتخب 
از جانب مقام معظم رهبری، مطابق اصل ۱۲۱ قانون اساسی مراسم تحلیف »سیدابراهیم رئیسی« پنجشنبه ۱۴ مرداد 
در سالگرد صدور فرمان مشروطیت، در محل مجلس شورای اسلامی برگزار خواهد شد. در مراسم تحلیف رئیس جمهور 
منتخب، علاوه بر رئیس و نمایندگان مجلس شورای اسلامی، رئیس قوه  قضائیه و اعضای شورای نگهبان که طبق قانون 
اساسی باید در جلسه حضور داشته باشند، از برخی مقامات و شخصیت های داخلی و خارجی نیز دعوت به عمل آمده 
است. با توجه به اهمیت بین المللی مراسم تحلیف رئیس جمهور منتخب، از جانب رئیس مجلس شورای اسلامی ستادی 
با ۱۱ کمیته مسؤولیت تمهید مقدمات، دعوت و استقبال از مدعوین خارجی و داخلی، اطلاع رسانی، امنیت و حراست، 
امور بهداشــتی و... مراســم تحلیف را عهده دار شده است. موســوی گفت: رئیس مجلس شورای اسلامی در حکمی 
»محمدعلی قلی ها« را به عنوان رئیس این ستاد منصوب کرده است. در برگزاری مراسم تحلیف، پروتکل های بهداشتی 
متناسب با وضعیت پاندمی کرونا در نظر گرفته شده و ستاد کرونای مجلس در این باره تمهیدات لازم را اندیشیده است. 

مراسمتحلیف»رئیسجمهور
منتخب«۱۴مرداد
درمجلسبرگزارمیشود

سیدابراهیم رئیسی

 فاطمه زرین آمیزی سخنگوی سازمان سنجش آموزش کشور گفت: سهمیه ها در آزمون سراسری ۱۴۰۰ همانند سال ۹۹ و 
بدون تغییر اعمال می شود. فاطمه زرین آمیزی درباره تغییرات احتمالی در کنکور امسال اظهار داشت: هیچ تغییری از نظر سهمیه در 
این آزمون اعمال نمی شود و سهمیه ها مانند سال گذشته خواهد بود. لایحه ساماندهی سهمیه ها که سال ۹۸ به شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ارائه شد، هنوز بررسی نشده است و به همین دلیل هیچ تصمیم جدیدی گرفته نشده است و بنابراین هیچ تغییری در سهمیه ها 
وجود ندارد. این مصوبه به سازمان سنجش آموزش کشور ابلاغ نشده است چرا که به صورت کامل همه بندهای آن در شورای عالی 
بررسی نشد؛ بعد از بررسی و تصویب، به همه دستگاه های ذیربط برای اطلاع رسانی ابلاغ می شود. وی در این باره که گفته می شود 
۱۳ درصد ظرفیت دانشگاه ها نیازمند کنکور ۲ مرحله ای است، تاکید کرد: چندین رشته از دانشگاه ها در سه رشته اصلی کنکور 
پرُمخاطب است. در علوم تجربی رشته های پزشکی، دامپزشکی، دندانپزشکی و دارو سازی، در علوم انسانی رشته های حقوق، 
روانشناسی و حسابداری و در گروه ریاضی و فنی، رشته های عمران، صنایع، مکانیک، برق و کامپیوتر پرمخاطب تر از سایر رشته ها 
است، از طریق کنکور، داوطلب می پذیرند. او با بیان اینکه با احتساب دانشگاه آزاد هم اکنون نزدیک به ۹۰ درصد ظرفیت دانشگاه ها بر 

اساس سوابق تحصیلی است، ادامه داد: مابقی ظرفیت ها برای رشته های پُرطرفدار است که از طریق کنکور پذیرفته می شوند./ ایرنا

سهمیهها
درکنکور۱۴۰۰
بدونتغییراعمالمیشود

 فاطمه زرین آمیزی

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با هدف بهره برداری از پروژه های ارتباطی و پستی استان فارس وارد شیراز شد.  محمدجواد 
آذری جهرمی در خصوص طرح صیانت از کاربران در فضای مجازی و ساماندهی پیام رسان ها که از سوی مجلس مطرح شده است، 
گفت: اصل ورود مجلس به قانونگذاری در مورد حکمرانی سایبری، به شرط رعایت برخی اصول، مبارک است. کشوری که قاعده های 
شفاف در فضای مجازی ندارد، در عمل با رهاشدگی این فضا مواجه است. باید توجه داشت که اصول حکمرانی سایبری در کشورها 
اساساً برای بهره گیری از فضای مجازی تدوین می شود نه برای انسداد. بر اساس طرح مجلس که به دست ما رسیده است، ایجاد ساختار 
نهادی جدید و واگذاری اختیارات قانونگذار به این نهاد و همچنین حذف دولت از فرایند تصمیم گیری، حکمرانی سایبری ایران را 
مبهم تر می کند. اگر مجلس قواعد روشنی وضع کند تا اصول حکمرانی ایران در آن به وضوح دیده شود، بسیار مفید است. ۵لایحه ای 
که وزارت ارتباطات به دولت داد، اقدامی کلیدی برای تبیین حکمرانی سایبری کشور بود. به دلیل پیچیدگی موضوع، هنوز این ۵ لایحه 
در دولت جمع بندی نشده و به مجلس ارسال نشده است، هرچند ما مجلس را در جریان جزئیات این ۵ لایحه قرار داده ایم. امیدوارم با 
روشن شدن ابعاد موضوع و اهمیت آن، بررسی این مهم در مجلس از گزند دوقطبی های سیاسی در امان بماند و با تصویب یک قانون 

پیشرو، حقوق اساسی مردم صیانت شده و رشد و پیشرفت ایران در فضای مجازی نیز تسهیل شود. / ایرنا

حکمرانیسایبری
بایدبرایبهرهگیری
باشدنهانسداد

محمدجواد آذری جهرمی

در مرداد ماه تونل ۶ و نیم کیلومتری البرز در قطعه دوم آزاد راه تهران - شمال به بهره برداری می رسد. سید پرویز فتاح 
رئیس بنیاد مستضعفان در حاشیه مراسم پنجمین دوره جایزه تعالی و پیشرفت با بیان اینکه ۵ سال است که مراسم اهدای 
جایزه تعالی و پیشرفت برگزار می شود، گفت: سال گذشته سال بسیار سختی بود چرا که هم در بخش کرونا و هم در بخش 
تحریم ها با مشکلات بسیار زیادی روبه رو بودیم. یکی از شرکت ها در بخش نفت و تولیدات خود باعث شده که ایران در حوزه 
روانکاری خودروهای سنگینی سبک و حتی بخش هوایی خودکفا شود، علاوه بر خود کفایی در این حوزه ما به زودی صادرات 
به کشورهای اروپایی را هم آغاز می کنیم.  جنرال مکانیک با اتکا به توان مهندسان ایرانی توانست تونل البرز به طول ۶ و نیم 
کیلومتر را به اتمام برساند و این تونل تا مرداد ماه به بهره برداری خواهد رسید. در این تونل از تکنولوژی های روز دنیا استفاده 
شده و جزو تونل های پیشرفته در قطعه دوم آزادراه تهران-شمال به شمار می رود.  مردم به زودی با عبور از این قطعه با سرعت 
مجاز، شاهد کیفیت بالای آن خواهند بود که چگونه مهندسان ایرانی در این شرایط تحریم مسیر با کیفیت ساخته اند.  در 
بنیاد مستضعفان نگذاشته ایم هیچ کاری بخوابد و ما همواره سعی کرده ایم با برداشتن موانع در این بخش نیاز مردم در بخش 

صنعت و اقتصاد کشور را تامین کنیم و در شرایط تحریمی کشور را از واردات بی نیاز کرده ایم. / خبرنگاران جوان 

افتتاحتونل۶ونیم
کیلومتریقطعهدوم
آزادراهتهران-شمال

سید پرویز فتاح

در روزها و هفته های گذشته ابهامات زیادی در خصوص نیمکت تیم ملی فوتبال مطرح شد که این موضوع حتی 
با واکنش خود دراگان اسکوچیچ هم همراه بود و او مدعی شد که با فدراسیون فوتبال قرارداد دارد. با وجود این بازهم 
شائبه هایی در خصوص اصرار فدراسیون برای حضور گزینه ای بهتر از اسکوچیچ وجود داشت که بالاخره شهاب الدین 
عزیزی خادم، رئیس فدراسیون فوتبال موضع قطعی خود را در این خصوص اعلام داشت: »فدراسیون با سرمربی تیم 
ملی تا پایان مرحله دوم مقدماتی جام جهانی به توافق مشــترک رســید و قرار شــد بعد از قرعه کشــی مرحله دوم، 
برنامه ریزی مناسبی برای این مرحله صورت گیرد و فدراسیون فوتبال همه امکانات لازم برای آماده سازی تیم ملی و 
حضور پرقدرت در مرحله دوم را در دستور کار قرار خواهد داد.« در حالی که اکثر کارشناسان فوتبال بر این عقیده 
بودند که اسکوچیچ بهترین گزینه است، مجید جلالی در این خصوص به فارس گفت: »اگر به جمع بندی رسیدند 
که مربی خارجی بیاورند حتماً اسکوچیچ بهتر بوده و شاید هم می توانستند از مربیان خودمان استفاده کنند. ما در 
این سال ها به اندازه کافی برای دیگران مربی سازی کرده ایم ای کاش برای خودمان هم این کار را انجام می دادیم بعد 

از انقلاب یادم می آید از آقای حشمت مهاجرانی استفاده کردیم و مسیر موفقیت را ادامه دادیم.«

توافقدراگانوفدراسیون؛
اسکوچیچفعلًا
ماندنیشد

 فدراسیون فوتبال

ماینرها همچنان متهمان ردیف اول بی برقی هستند. مقامات مسوول دولتی بی برقی های زودرس امسال را ناشی از گسترش 
اســتخراج رمزارز می دانند. در این راستا استاندار تهران گفت: عامل اصلی قطعی برق در تهران رمزارزها هستند. انوشیروان 
محسنی بندپی اعلام کرد: عامل اصلی قطع برق در تهران ماینرها و رمزارزها هستند و هفت هزار دستگاه مکشوفه در غرب تهران 
بیش از ۴ درصد برق کشور را مصرف می کرد. برخی افراد سودجو با دستگاه های ماینر و برخی ترفندها اقداماتی می کنند که 
کنتورهای برق از مدار شناسایی شرکت توزیع برق خارج می شوند و به راحتی قابل تشخیص برای افزایش میزان برق مصرفی 
نیستند.    خاموشی مراکز مجاز رمزارز تا پایا ن شهریور ۱۴۰۰، سخنگوی صنعت برق نیز از خاموش شدن مراکز مجاز استخراج 
رمزارز از ۱۵ خرداد تا پایا ن شهریور ۱۴۰۰ خبر داد. مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به اینکه مراکز مجاز استخراج رمزارز معادل 
۳۲۰مگاوات برق مصرف می کنند، افزود: این مراکز برای پایداری شبکه برق تا پایا ن فصل گرما یعنی تا پایا ن شهریور ماه از مدار 
خارج خواهند بود. وی گفت: با خروج این مراکز از مدار مصرف برق، تا ۲۰۰مگاوات برق که به صورت فعال در مراکز استخراج رمزارز 
مصرف می شد به شبکه سراسری برق تزریق می شود. سخنگوی صنعت برق ادامه داد: پس از عادی شدن شرایط مصرف برق در 

کشور مراکز مجاز استخراج رمزارز می توانند بدون محدودیت از شبکه برق سراسری خدمات دریا فت کنند./ تسنیم.

ماینرهاهمچنانمتهم
ردیفاولبیبرقی

 مصطفی رجبی مشهدی



سبکزندگی
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مصطفی رستمی در یکی از شبکه های اجتماعی با اشاره به سبک زندگی شهید بهشتی گفت: »آنچه از شهید بهشتی )رضوان الله علیه( نیاز است تا فرا بگیریم و به زندگی مان وارد کنیم، یک نوع 
سبک زندگی است؛ سبک زندگی انسان مومن انقلابی.«  وی ادامه داد: »بهشتی در بیان نقاط ضعف جامعه اسلامی و کاستی ها و قصور مدیران، زبانی تیز، برنده، بدون تعارف و البته همراه با 
انصاف داشت.«  رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها افزود: »در میدان عمل، اهداف، مصالح و عدالت انقلابی را مدنظر قرار می داد و در این مسیر، اعتقاد قلبی و التزام عملی به آنچه 
می گفت و آنچه به عنوان قله معرفی می کرد، راهنما و معرفش بود. کار برای انقلاب را به بهانه مساعد نبودن شرایط یا برعهده نداشتن مسئولیت رسمی تعطیل نمی کرد.«  وی ادامه داد: »در 
مسیر رسیدن به اهداف انقلابی، الگوی مدنظر او الگوی کار تشکیلاتی و تجمیع حول یک محور واحد و اصیل به نام اسلام و اندیشه اسلامی بود.«  رستمی خاطرنشان کرد: »در میدان انقلاب، 
تهمت ها و تخریب ها او را دلسرد نکرد و باعث نشد تا اهداف را کنار بگذارد یا فراموش کند و همین ویژگی او بود که باعث شد برای حضرت امام خمینی)ره( مظلومیت بهشتی، غمناک تر از 

شهادتش باشد.«  رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه ها یادآور شد: »این منظومه زندگی شهید بهشتی، اکنون و در میدان گام دوم انقلاب، باید الگوی زندگی جوانان و دانشجویان ما باشد.«

آیت الله رئیســی گفت: در زمینه مبارزه با فســاد، اجرای 
عدالــت، قانونمداری و توجــه به مردم و کرامت مردم کار ها 
دنبال شــده اســت و برای هر کدام از این موارد، شعار ها را به 

برنامه و برنامه را هم به کارنامه تبدیل کرده ایم.
خبرگــزاری میــزان - آیت الله رئیســی در گفت وگوی 
تلویزیونی با مردم از شــبکه یک ســیما که به مناسبت هفته 
قوه قضاییه صورت گرفت، با گرامیداشــت یاد و خاطره آیت 
الله شــهید بهشــتی و ۷۲ تن از یارانش، اظهار کرد: شناخت 
شــخصیت دکتر بهشــتی را به همه خصوصا جوانان توصیه 
می کنم. رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه آیت الله بهشتی در 
معماری قوه قضاییه در بعد از انقلاب اســلامی بســیار نقش 
داشتند، تصریح کرد: ایشان بسیار دغدغه داشت که دستگاه 
قضایی متناســب با احکام اســلامی شکل بگیرد و بتواند کار 
قضایی مردم را همراه با عدالت پیش ببرد. آیت الله رئیسی با 
ارج نهادن به زحمات روسای پیشین دستگاه قضایی، در پاسخ 
به ســئوالی در مورد اینکه کدام یک از مســائلی که در قوه 
قضاییــه و در زمان معارفــه خود عنوان کرده بودید، محقق 
شــده است، گفت: در شــروع کار قوه قضاییه، مسئله ای که 

ضرورت داشت، ایجاد تحول بود.

 شعار ها را به برنامه و برنامه را هم به کارنامه 
تبدیل کرده ایم

رئیــس دســتگاه قضا با بیان اینکــه محور حرکت در قوه 
قضاییه، تحول بود، خاطرنشان کرد: در زمینه مبارزه با فساد، 
اجــرای عدالــت، قانونمداری و توجه به مردم و کرامت مردم 
کار ها دنبال شده است و برای هر کدام از این موارد، شعار ها 
را به برنامه و برنامه را هم به کارنامه تبدیل کرده ایم و گام هایی 

برداشته شده است.
 آیت الله رئیسی با اشاره به توجه به کرامت مردم در دستگاه 
قضایی، بیان داشت: بخشنامه ها و دستورالعمل هایی در این 

زمینه صادر و تاکیداتی انجام شده است.
رئیــس قوه قضاییه به نظرســنجی مرکــز آمار و فناروی 
اطلاعات قوه قضاییه اشــاره کرد که مطابق آن هفتاد درصد 
از سه میلیون نفری که به دستگاه قضایی مراجعه کرده اند، 

رضایت خودشان را اعلام کرده اند.

پرونده هایی که دغدغه مردم شده بود روی میز قضات 
قرار گرفت

آیت الله رئیسی به موضوع مبارزه با فساد در درون و برون 
دســتگاه قضایی پرداخت و گفت: ماموریت جدی در زمینه 
مبارزه با فساد را هرگز نگذاشتیم که سرد شود و به جد این 
موضوع دنبال شد و برخی از پرونده ها را نیز مردم در جریان 

هستند.
رئیس قوه قضاییه در پاســخ به ســئوالی که چرا برخورد با 
فساد در دوره تحول برجسته تر بود، افزود: همواره در دستگاه 
قضایی مبارزه با فســاد وجود داشــته است؛ ولی در این دوره 
پرونده هایی دغدغه مردم شــده بود و این دغدغه را باید به 
نحوی پاسخ می دادیم و همه این پرونده ها که به هر شخص، 
جناح و جایگاهی مرتبط بود باید روی میز قاضی قرار می گرفت 
و تاکید شــد که این اقدام صورت گیرد و قضات هم تلاش 
کردند پرونده ها را بدون توجه به وابستگی ها و پیوستگی ها 
عادلانه رســیدگی کنند و نســبت به هیچکسی خط قرمزی 
قائل نباشد که موجی از مبارزه با فساد را شکل داد. آیت الله 
رئیسی خاطرنشان کرد: فضای کشور و گفتمان جاری در آن 
به جای گفتمان شهرت فساد به گفتمان مبارزه با فساد تغییر 

پیدا کرد.
ارتباط با مردم را در دستگاه قضایی نهادینه کردیم

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: یکسری سازوکارهایی که 
در قانون پیش بینی شده بود را همچون اعلام اموال مسئولان 
اجرایــی کردیم که ایــن قبیل اقدامات برای مردم اطمینان 
بخش اســت. یکسری اقداماتی نیز راجع به شفافیت صورت 
گرفت که توانست اطمینانی برای مردم ایجاد کند که نشان 

دهد اراده دستگاه قضایی مبارزه با فساد است.
رئیس دســتگاه قضا در پاســخ به سئوالی در مورد اینکه تا 
چه حد فضا به شکلی تغییر پیدا کرده است که مردم بتوانند 
راحــت در دادگاه صحبــت و اعتراض کنند، ادامه داد: اینکه 
هرکسی در دادگاه بلند صحبت کند با او برخورد شود، اینگونه 
نیست. سازوکاری که سنجش انجام می دهد غیر از سازوکار 
دادگســتری است و مجموعه دیگری غیر از دادگستری این 
نظرسنجی را انجام می دهد. وی یادآور شد: ما مسئله ارتباط 
با مردم را در دستگاه قضایی نهادینه کردیم و در این زمینه 

تاکید شد.
 آیت الله رئیسی در ادامه خاطر نشان کرد ما در خصوص 
حفظ کرامت مردم بخشــنامه و دستورالعمل صادر کرده ایم 
اما این کافی نیســت. در همه ســفرها زمانیکه با همکاران به 
استان ها رفتیم مسئولان قضایی نشستند و حرفهای مردم 
را شنیدند و خود من نیز حرف های مردم را شنیدم و موارد 
دنبال شد. رئیس قوه قضاییه در ادامه بیان کرد روسای کل 
به صورت هفتگی و برخی نیز هر چند روز یکبار می گذارند 
تا اگر کسی از مامور، قاضی و یا کارمند شکایت داشت، به آن 

رسیدگی شود.

ارتباطات مردمی مسئله بسیار مهمی هم در دستگاه 
قضایی و هم در دولت است

آیت الله رئیســی با بیان اینکه ارتباط با مردم مورد تاکید 
قرار گرفته است، گفت: ارتباط من صرفا با مدیران عالی نیست؛ 
بلکه با مدیران میانی نیز هست و سعی کردم با کارکنان نیز 
ارتباط داشــته باشم. ارتباطات مردمی مسئله بسیار مهمی 
هم در دســتگاه قضایی و هم در دولت اســت و مردمی بودن 
نکته بســیار محوری است که مسئول با مردم ارتباط داشته 

باشد و حرف مردم را بشنود و بداند.
آیت الله رئیســی در ادامه گفت: من در کمتر اســتانی به 
زندان مراجعه نکردم و در هر اســتان که رفتم به زندان نیز 
رفتم و شــاید به اندازه ســرجمع تمام روسای قوه قضاییه به 
زندان ها رفته باشــم و دلیل آن این اســت که زمانی که عالی 
ترین مقام قضایی زندان می رود، دیگران نیز این حس را پیدا 

می کنند که مسئله زندان مسئله محوری است.
رئیس قوه قضاییه در ادامه گفت: زمانی که کسی را محکوم 
کردیم و به زندان رفت مسئله تمام نیست؛ بلکه مسئله شروع 
شــده اســت چرا که یکی از وظایف مهم ما اصلاح مجرمین 
است و در کنار کیفر مجرمین در قانون اساسی اصلاح مجرمین 
قرار دارد. آیت الله رئیســی در ادامه عنوان کرد: فردی که به 
هر دلیل آسیب دیده اجتماعی شده است باید باز اجتماعی 
شــود. درســت است که جرم کرده و محکوم شده؛ اما باید باز 
اجتماعی شــود و دوباره به اجتماع بازگردد. روی این قضیه 

باید کار شود و این حس باید در تمام بخش ها بیاید.

 انجمن های حمایت از زندانیان اکنون
 واقعی شده است

رئیس قوه قضاییه اظهار کرد: اکنون دوســتان ما در این 

زمینه فعال شــده اند و بطور سرزده به خانواده های زندانیان 
سر می زنند. انجمن های حمایت از زندانیان تا حدی حالت 
شــکلی پیدا کرده بود؛ اما اکنون واقعی شــده است. آیت الله 
رئیســی در ادامه با اشــاره به اشــتغالزایی ۵۵ درصدی برای 
زندانیان گفت: در سال جاری نیز برای اشتغال ۸۰ درصدی 
زندانیان برنامه ریزی شده است. همه اینها در کنار هم نشان 
می دهد که باید دستگاه قضایی با مردم ارتباط داشته باشد 
و عــلاوه بــر زندانــی به خانواده او نیــز توجه کند. زمانی که 
مجموعــه دســتگاه قضایی این ارتبــاط را حفظ کرد در نوع 

سلوک و رفتار خیلی تاثیر دارد.

آماری که ما از اعطای مرخصی به زندانیان داریم در 
ایران بی نظیر است

آیت الله رئیســی در پاســخ به این سئوال که الان فکر می 
کنید وضعیت زندان های ما به گونه ای هست که آن دعوت 
خود را یک بار دیگر تکرار کنید که گفتید همه کســانی که 
حقوق بشر را در رابطه با زندان های ما زیر سوال می برند آزاد 
هستند که بیایند از همه زندان های ما بازدید کنند مشروط 
بر اینکه اجازه دهند ما هم از زندان های آن ها بازدید کنیم، 
گفــت: آیــا کرونا مخصوص کشــور ما بــود؟ کرونا در تمام 
کشورهای دنیا فراگیر شد و در آنجا نیز زندان و زندانی وجود 
دارد؛ آمــاری کــه ما از اعطای مرخصی به زندانیان داریم در 
ایران بی نظیر است. معتقدیم که با توجه به یک اصل اسلامی 

و انسانی در حفظ جان زندانیان تلاش شد.
آیت الله رئیسی در ادامه عنوان کرد: این کارها را در هیچ 
کجای دنیا نداریم. عفوهایی که از محضر مقام معظم رهبری 
درخواست می شود، ایشان نیز لطف میکنند. این عفوها برای 
کسانی است که محکوم شده اند. زمانیکه می بینیم شخصیت 
این ها ســاخته شــده است و می توانند به جامعه برگردند و 
تشخیص زندان و قاضی نیز این هست، به جامعه بازمی گردد 

و این همان اصلاح مجرمین است که باید اتفاق بیفتد.
 رئیس قوه قضاییه در ادامه اظهار کرد: باز می خواهم تکرار 
کنم که وضعیتی که امروز در زندان های جمهوری اسلامی 
وجود دارد قابل این است که مورد بازدید همه مدعیان حقوق 
بشر در دنیا قرار گیرد تا ببینند که خود آنها در زندان هایشان 
چگونه با زندانیان برخورد میکنند، وضعیت رفتار ما با زندانیان 

چگونه است.

از ابتدا در اجتماعات دانشجویی شرکت می کردم
آیت الله رئیســی در ادامه در پاســخ به این سوال که شما 
ملاقاتهای زیادی با دانشــجویان داشــته اید؛ آیا از ملاقات با 
دانشــجویان پشــیمان نیســتید، گفت: خیر؛ نشست های 
نخبگانی که طی آنها با گروهها و اقشار مختلف دیدار داشته 
باشــم از ابتدا که به قوه قضاییه آمدم در اولویت کاری بنده 

بود و تاکنون ۲۶ نشست نخبگانی داشته ام.
رئیــس قــوه قضاییه عنوان کرد: یک گروه از نخبگان هم، 
گروه های دانشجویی و رسانه ها بودند و گروه های مختلفی 
بودند که شاید برخی از آنها همین روحیه جوانی و دانشجویی 
را داشتند. آیت الله رئیسی ادامه داد: در همین ایام انتخابات 
یکی از جاهایی که رفتم دانشــگاه تهران بود که نشســتیم و 

حرف های دانشجویان را شنیدیم و نکاتی را نیز گفتیم.
رئیــس قــوه قضاییه گفــت: من از ابتــدا در اجتماعات 
دانشــجویی شرکت می کردم و صفای دانشجویی اقتضا می 
کند که گاهی لحن تندی داشته باشند؛ اما چون با صداقت 
حرف می زنند اگر توضیح و یا پاسخی منطقی داده شود، به 

دلیل آن صفایی که دارند، می پذیرند. من نه تنها پشــیمان 
نیستم بلکه معتقدم در طول مدت کارم ارتباط با جوانان که 
آینده سازان کشور هستند و دغدغه دارند و دوست دارند با 
مسئولی ارتباط برقرار کنند، مفید فایده بوده است. آیت الله 
رئیســی افــزود: بنا دارم ایــن روش را همواره ادامه دهم و به 
همکارانم نیز این موضوع را توصیه می کنم. من در استان هایی 
که میروم به روسای کل دادگستری می گویم که نشست های 
نخبگانی و با دانشجویان یادتان نرود. در هر سفر استانی که 
می روم اولاً اگر فرصتی باشــد خودم به دانشــگاه میروم و یا 
جمعــی از نخبــگان و جوانان را دعوت می کنم تا حرف های 
خود را بزنند. یکی از دیدارهای جدی من در سفرهای استانی 

دیدار با این عزیزان است.
ئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: بنده از این دیدار ها هیچ 
ضرری نکردم و معتقدم اولاً آن ها دغدغه ها را منتقل می کنند 
و من حس بیشــتری پیدا می کنم که یک مســئله که مسئله 
مردم اســت به صورت جدی دنبال کنم. در ســفری که اخیراً 
به همدان رفتیم تا پاســی از شــب نشستم و حرف جوانان را 
گوش دادم که از دانشــگاه های مختلفی بودند و آمده بودند 
در محل استانداری و حرف های خود را زدند که برخی، مسائل 

منطقه ای و برخی کشوری بود.
آیت الله رئیســی تاکید کرد: میخواهم به همه همکارانم 
چه در دولت و چه در دســتگاه قضایی توصیه کنم ارتباط با 
مــردم، ارتبــاط نخبگانی، ارتباط با دانشــجویان و ارتباط با 
دغدغه مندان بســیار مفید اســت و این را برای خود نعمت 

بدانند و این مساله مهمی است.

تلاش شد تا هیچ واحد تولیدی تعطیل نشود
آیت الله رئیســی در ادامه در پاســخ به سوالی در خصوص 
برنامه وی به عنوان رئیس جمهور در حمایت از چرخه تولید 
و سیاســت های وی به منظور حل چالش های موجود میان 
صاحبان واحد های تولیدی و بانک ها گفت: در همین جایگاه 
باید از همکاران و دوستان خود در سراسر کشور تشکر کنم 
که امر رهبری معظم انقلاب را جدی گرفتند و تلاش کردند 
تا هیچ واحد تولیدی تا آنجایی که به آن ها گزارش می شود، 
تعطیل نشــود و در خصوص آن بخشــی که مربوط به آن ها 
نیست و به بخش های دیگر مربوط می شود، حساس باشند 

که این جای تقدیر دارد.
رئیس قوه قضاییه بیان کرد: معتقدم در ادامه راه نیز حتماً 
نســبت به واحد های تولیدی حســاس باشــند و حتی اگر 
پرونده ای را در زمینه مسائل تولید دنبال میکنند نگذارند که 
واحــد تولیدی دچار وقفه شــود؛ چرا که بایــد به اتهام فرد 
رسیدگی کنند و واحد تولیدی اتهامی ندارد و باید به کار خود 
ادامه دهد. باید کارگران مشــغول کار باشــند و تولید رونق 
داشته باشد.  آیت الله رئیسی بیان کرد: در دولت نیز خود را 
در حمایت از تولید موظف میدانیم. همانطورکه تولید برای 
قوه قضاییه مسئله محوری است برای دولت نیز مسئله محوری 
اســت. مســئله تولید مسئله اول ما خواهد بود و مورد تاکید 
ماست که موانع را رفع کنیم و ببینیم مشکل کارآفرین، تولید 
کننده و ســرمایه گذار چیســت. رئیس قوه قضاییه در ادامه 
گفت: مسئله بهبود کسب و کار یکی از محور های اصلی کار 
ما در دولت خواهد بود. فکر می کنیم با پیگیری و جدیتی که 
در دولت خواهد شد، کار دستگاه قضایی در این زمینه کاهش 
پیدا کند. اعتقاد من این اســت که هر کاری در دولت خوب 
دنبال شود، شاهد کاهش ناهنجاری های اجتماعی و اقتصادی 
خواهیم بود و دغدغه مردم در آن رابطه کاسته خواهد شد.

 کسب و کار باید به لحاظ مختلف مورد حمایت 
قرار گیرد

آیت الله رئیسی در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
محیط حقوقی کسب و کارها مساعد نیست؛ انتظار شما در 
دستگاه قضایی برای بهبود این شاخص چیست، گفت: کسب 
و کار باید به لحاظ مختلف مورد حمایت قرار گیرد. پرداخت 
تسهیلات به فعالان اقتصادی خصوصاً به شکل عادلانه مسئله 
مهمی است. رفع مشکلات آنها نیز حتماً به کسب و کار آنها 

رونق خواهد داد.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این زمینه فقط حمایت 
مالی مســئله را حل نمی کند، گفت: حمایت حقوقی مهم 
است و قانون باید حامی تولید کننده باشد. باید قراردادها را 
پشــت ویترین بگذاریم و لازمه آن این اســت که روندها هم 
شــفاف و هم دقیق باشــد. آیت الله رئیسی در ادامه گفت: ما 
اکنون اعلام کرده ایم به دوستان که برخی آراء محاکم را در 
سایت بگذارند و در اختیار همه قرار گیرد و  خبرگان، نخبگان 
و حقوقدانان نظر دهند و این کار بســیار خوب اســت. رئیس 
قــوه قضاییــه با بیان اینکه برخی از آراء صادره در قوه قضاییه 
بسیار قابل توجه است، گفت: برخی از این آراء موضوع بحث 

تحصیلات تکمیلی دانشگاه ها قرار می گیرد.

باید داوری ها را فعال کنیم
رئیس دستگاه قضا گفت: قرارداد ها باید بسیار دقیق باشد 
و پیش روی همه صاحب نظران قرار گیرد. ضمن آنکه ما باید 
داوری هــا را فعــال کنیم کــه البته ما این موضوع را طی این 

مدت در قوه قضاییه دنبال کردیم.
رئیــس قــوه قضاییه تصریح کرد: باید بتوانیم جلســات 
شــورا های حل اختلاف را به نحوی با صلح و ســازش بین دو 
طرف قرارداد تمام کنیم تا مســئله به دادگاه کشــیده نشود. 
آیت الله رییســی با بیان اینکه آخرین راهکار دادگاه اســت نه 
اولین راهکار، افزود: ما معتقدیم هم در مســائل خانوادگی و 
هم در مســائل مالی راهکار اول دادگاه نیســت؛ بلکه راهکار 
آخر دادگاه است. بسیاری از این راه ها باید طی شود تا ما در 

دادگاه ها کمتر نوبت بدهیم.

هیچ دستگاهی را در کشور نمی شناسم جز آنکه 
 ماموریت پیشگیری از وقوع جرم را در کار 

خود دارد
رئیس قوه قضاییه شفافیت و دقت نظر را مقدمه کار دانست 
که می تواند به کاهش ورودی پرونده و احقاق حق کمک کند. 
آیت الله رییسی درباره برنامه دولت آینده برای کاهش ورودی 
پرونده ها به قوه قضاییه گفت: پیشگیری از وقوع جرم بحث 
وسیعی دارد؛ به نحوی که ابتدا به مسایل تربیتی بر می گردد 
که انگیزه و اندیشه جرم وجود نداشته باشد و بعد ابزار جرم 

در اختیار فرد قرار نگیرد.
رئیس دســتگاه قضا تاکید کرد: من هیچ دستگاهی را در 
کشور نمی شناسم جز آنکه ماموریت پیشگیری از وقوع جرم 
را در کار خود دارد. به عنوان مثال حتما باید کار مجموعه ها 
و دســتگاه های فرهنگــی بــه گونه ای باشــد کــه بتواند 
ناهنجاری های اجتماعی را کاهش دهد. همچنین تصمیمات 
اقتصادی نیز باید بگونه ای باشد که ما بتوانیم ناهنجاری ها و 

مشکلات در حوزه اقتصاد را کاهش دهیم.
آیت الله رئیسی با اشاره به فعال بودن معاونت پیشگیری 
از وقوع جرم در قوه قضاییه بر اساس قانون، تاکید کرد: معاونت 
پیشــگیری از وقوع جرم باید همه بخش هایی که در کشــور 

گزارش رئیس قوه قضاییه به مردم

آیت الله رئیسی: شعار ها را به برنامه و 
برنامه را هم به کارنامه تبدیل 

کرده ایم، نهادینه شدن ارتباط با مردم 
در دستگاه قضایی، پرونده های 

کثیرالشاکی با تلاش شبانه روزی به 
سرانجام رسید، باید ساختار های 
فسادزا را در دولت از بین ببریم
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۱۶میلیارددلار
ازمنابع

صندوقتوسعه
اززمانتاسیس

هفته نامه اقتصادی ایران
از ابتدای تاسیس صندوق توسعه ملی تا کنون، حدود۱6 میلیارد دلار از منابع ارزی که در حسابهای صندوق مسدود شده بود آزاد شد و برای تامین مالی طرح های جدید در اختیار متقاضیان قرار گرفته 
است. با ابطال مسدودی طرحهای غیر فعال و کاهش مسدودی طرح هایی که به دلایل مختلف امکان بهره گیری از کل منابع درخواستی را نداشته اند؛ هم اکنون امکان بهره برداری این منابع توسط سایر 
متقاضیان فراهم شده است. براساس اعلام رسمی صندوق توسعه ملی، از ابتدای تاسیس صندوق تا کنون، حدود۱6 میلیارد دلار از منابع ارزی که در حسابهای صندوق مسدود شده بود آزاد شد و برای 
تامین مالی طرحهای جدید در اختیار متقاضیان قرار گرفته است. از آثار مثبت این اقدام می توان به شفافیت میزان تعهدات ارزی صندوق توسعه ملی به متقاضیان و همچنین امکان تامین منابع طرح های 
جدید واجد شرایط اشاره کرد که تا حد زیادی از بلا تکلیف ماندن منابع ارزی کشور جلوگیری می کند. لازم به ذکر است حدود 77 درصد از کل منابع ارزی آزاد شده مربوط به طرح هایی است که از 
زمان تاسیس تا پایان سال ۱۳9۵ برای آنها مسدودی صادر شده ولی به دلایل مختلف امکان استفاده از این منابع را نداشته اند. ضمن آنکه از مبلغ ۱6میلیارد دلار مذکور، بیش از 7.۲میلیارد دلار آن در 
سالهای 98 و 99 رفع مسدودی شده و به چرخه تامین مالی طرح های متقاضی تسهیلات از صندوق توسعه ملی بازگشته است. گفتنی است، براساس برخی اخبار درحالی که دولت دهم هیچ استقراض و 
برداشتی از صندوق توسعه ملی نداشت، دولت های یازدهم و دوازدهم با احتساب لایحه بودجه ۱4۰۰ نزدیک به ۲۰۰ هزار میلیارد تومان از منابع صندوق توسعه ملی را برداشت کرده اند. دولت یازدهم 

به بهانه های مختلف همچون کاهش قیمت نفت یا تحریم ها، سهم مصوب برنامه های پنجم و ششم را رعایت نکرد و هر سال سهم کمتری به صندوق توسعه ملی داد.

چنین مسئولیتی دارند را فعال و هماهنگ کند. رییس قوه 
قضاییه با بیان اینکه قانونگذار، شورای عالی پیشگیری از وقوع 
جرم را به تصویب رسانده است، بیان داشت: ما دراین مدت 
این شــورا را فعال کردیم و چندین جلســه همراه با دولت، 

مجلس و بخش های اجتماعی دیگر برگزار کردیم.
آیت الله رییسی مسئله پیشگیری از وقوع جرم را از مسائل 
مهم و محوری دانســت که باید مورد توجه همه بخش ها در 
کشــور باشــد و گفت: ما هم در دولت به دنبال آن هستیم با 
همکاری دســتگاه قضایی، مجلــس و دیگر بخش ها، نقش 

پیشگیری از وقوع جرم را فعال تر کنیم.

فعال شدن ۶۵ سامانه در قوه قضاییه
رییس دستگاه قضا با اشاره به موضوع هوشمند سازی در 
قوه قضاییه افزود: قبل از آنکه بنده در قوه قضاییه شــروع به 
کار کنم گام هایی در این مورد برداشته شده بود که در دوره 

تحول بسیار تقویت شد.
آیت الله رییسی مساله سند تحول را یک تحول فنآورپایه 
دانست که اساس آن بحث فناوری است. رییس قوه قضاییه 
ادامــه داد: بیــن ۶۰ تا ۷۰ درصد بخش های ســند تحول ما 
مبتنی بر آن است که باید سامانه هایی در بخش های مختلف 
فعال شود که رشد این موضوع بسیار خوب بوده است و این 

نشان دهنده تلاش شبانه روزی همکاران بنده است.
رییس قوه قضاییه با اشــاره به فعال شــدن ۶۵ سامانه در 
قوه قضاییه تاکید کرد: قرار است تا پایان سال، دیگر سامانه ها 
هم فعال شــوند. در اصل بحث قوه قضاییه هوشــمند، محور 
کارمان در قوه قضاییه بوده اســت. رییس دســتگاه قضا ادامه 
داد: پیش از هوشمندسازی قوه قضاییه در زمینه صدور تاییدیه 
عدم سوء پیشینه، دسترسی قاضی به برخی اسناد و مدارک، 
ارتباط با نیروی انتظامی، مجموعه دچار مشکل بوده است؛ 
این درحالی است که ما بیشترین ارتباط را با نیروی انتظامی 
داشتیم و هم قوه قضاییه و هم نیروی انتظامی کار های زیادی 

انجام داده بودند؛ اما با یکدیگر ارتباط نداشتیم.
آیت الله رییسی گفت: همچنین بانک مرکزی هم کار هایی 
انجام داده بود؛ اما با ما ارتباطی نداشت؛ بدان معنا که دسترسی 
قاضی به اسناد بسیار سخت بود؛ اما اکنون به لطف خدا ارتباط 

برقرار شده است.

 قوه قضاییه هوشمند در دستگاه قضایی محور 
فعالیت ها بود

رییس دستگاه قضا با بیان اینکه بدون شک مساله دولت 
هوشــمند را هم پیگیری خواهیم کــرد، افزود: قوه قضاییه 

هوشمند در دستگاه قضایی محور فعالیت ها بود.
رییس قوه قضاییه با تاکید بر اینکه دادگاه الکترونیک در 
شرایط کرونا بسیار توانست به مردم کمک کند، گفت: در این 
چارچوب، ارتباط با اقصی نقاط کشور و شهر های مختلف و 
حتی خارج از کشور صورت گرفت تا جایی که اکنون دادگاه 
مجازی تشکیل می شود. آیت الله رییسی تاکید کرد: به لطف 
این اقدامات از اعزام و بدرقه زندانی نیز کاســته شــده است و 
طبــق گــزارش ها، ۳ میلیون مراجعه به دســتگاه قضایی و 
دادگســتری ها کاسته شده است. رییس دستگاه قضا یادآور 
شــد: بدون شــک دوستان بعد از من نیز این موضوع را دنبال 
خواهند کرد؛ زیرا ما یک ریل گذاری برای سند تحول انجام 

داده ایم.
رییــس قوه قضاییه درباره تضمین برای ادامه برنامه های 
تحول قوه قضاییه گفت: سند تحول متکی به بنده نیست که 
بعد از من دچار وقفه شــود. در بین همکاران حس تحول در 

دســتگاه قضایــی کاملا وجــود دارد؛ تاجایــی که برخی از 
استان های ما بسیار خوب کار کردند و تلاش آن ها واقعا قابل 
تقدیر است. آیت الله رییسی با اشاره به صدور بخشنامه ها و 
دستورالعمل ها در دوره فعالیت خود گفت: در این مدت ۱۱۹ 
دســتورالعمل و آیین نامه را برای بخش های مختلف اعم از 
ســازمان بازرســی، سازمان ثبت، دیوان عالی کشور و .. صادر 

کردم و در واقع یک ریل گذاری صورت گرفته است. 
 رییس دستگاه قضا تصریح کرد: این باید ها و نباید ها مبتنی 
بر قانون است و قوانینی که باید نحوی سازو کار اجرایی آن 
فراهم می شد، فراهم شده و گمان می کنم با این ریل گذاری 
صــورت گرفتــه، انجام این تحول دچار وقفه نخواهد شــد و 
انشاءالله این کار با قوت بیشتری ادامه می یابد. آیت الله رئیسی 
با بیان اینکه برنامه های تحول به صورت سیستمی طراحی 
شده است، گفت: در این زمینه بسیاری از دوستان نیز جلوتر 

از من هستند.

از رییس قوه قضاییه بعدی انتظار دارم تا روند تحول را با 
قدرت دنبال کنند

رییس قوه قضاییه در پاســخ به این پرســش که این روز ها 
وقت شما بیشتر صرف قوه قضاییه می شود یا صرف طراحی 
دولت آینده، گفت: من روز قبل از انتخابات نیز برخی پرونده ها 
را بررسی میکردم و برخی از کار های قضایی را انجام می دادم؛ 
لذا هیچ زمانی غفلت از کار قضایی نکردم. آیت الله رییســی 
گفت: طبیعتا در این چند روز بعد از انتخابات بخشی از وقت 
بنــده بــه برخی از دیدار ها اختصاص می یابد که این دیدار ها 
بیشتر صبغه دولتی دارد؛ لیکن به هیج عنوان انجام کار قضایی 
نه تعطیل شده و نه به تاخیر افتاده است؛ به نحوی که برای 
مدیر بعدی کارعقب مانده ای در حوزه ریاســت وجود ندارد. 
رییس دستگاه قضا گفت: از رییس قوه قضاییه بعدی انتظار 
دارم تا روند تحول را با قدرت دنبال کنند. رییس قوه قضاییه 
در پاســخ به این ســوال که آیا در دولت آینده این آمادگی را 
دارید که با مســئولان، پشــت درب های بسته مسائل را حل 
کنید و در رسانه ها باهم از راه دور حرف نزنید، گفت: جلسات 
بــرای مطرح کردن مســائل، دیدگاه هــا و احیانا اختلافات 
احتمالی است. آیت الله رییسی ادامه داد: گاهی ممکن است 
یــک قوه یا دو وزیــر درباره یک موضوع واحد، نظر مختلفی 
داشته باشند؛ اکنون نیز در جلسات مسئولان قضایی، وقتی 

موضوعی مطرح می شود، همه، نظرات یکسانی ندارند.

 نباید مردم را نگران کرد و باید از حاشیه به شدت
 پرهیز کرد

رییس دستگاه قضا گفت: جای طرح اختلافات در جلسات 
است و در عموم، نباید مردم را نگران کرد و باید از حاشیه به 
شدت پرهیز کرد. رییس قوه قضاییه تاکید کرد: بار ها رهبری 
به همه مسئولان تذکر دادند و ما همه در این قضیه مخاطب 
هستیم. من احساس می کنم خواست مردم نیز از ما همین 
است که مسئولان، مسائل مردم و کشور را مسائل اصلی خود 

قرار دهند.
 آیت الله رئیســی در پاســخ به این سوال که شما در مقام 
رئیــس جمهــور به رییس قوه قضاییه بعدی در برخی موارد 
مانند بودجه یا ارسال برخی لوایح چه کمکی می کنید، تاکید 
کرد: این وظیفه ماست و کمک خواهیم کرد. رییس دستگاه 
قضا با اشــاره به وضعیت حقوقی کارمندان دستگاه قضایی، 
گفت: متناسب سازی حقوق کارمندان دستگاه قضا، حقوق 
بگیران دولت و کارگران با وضعیت تورمی کشور از دغدغه ها 
و مســائل مهم در دولت خواهد بود. آیت الله رئیســی افزود: 

واقعــا بایــد نظام هماهنگ پرداخت و احســاس عدالت در 
پرداخت ها وجود داشته باشد.

قوای کشور باید در انجام مأموریت بزرگ خدمت رسانی 
به مردم و گسترش عدالت با یکدیگر همکاری و تعامل 

داشته باشند
آیت الله رئیسی با بیان اینکه تعامل و همکاری میان قوای 
ســه گانه از مســائل مهم کشور اســت، اظهار داشت: معنای 
استقلال قوا ناهماهنگی و عدم پشتیبانی قوا از همدیگر نیست 
و قوای کشور باید در انجام مأموریت بزرگ خدمت رسانی به 
مردم و گســترش عدالت با یکدیگر همکاری و تعامل داشــته 
باشند و من به عنوان رئیس دولت آتی همکاری با رئیس قوه 
قضاییــه را جزءِ وظایف خــود می دانم. رئیس قوه قضاییه در 
ادامه با اشاره به اقدامات صورت گرفته برای ارتقاءِ سطح حقوق 
و مزایــای کارکنان بخش های مختلف قوه قضاییه، گفت: در 
دستگاه قضایی در راستای متناسب  سازی پرداخت حقوق به 
کارکنان با ســطح تورم اقدامات مقتضی انجام گرفته و این 

اقدامات تا رسیدن به نتیجه مورد نظر ادامه خواهد داشت.

نظارت های درون سازمانی و برون سازمانی برای 
ارتقاءِ کیفیت امور اداری و اجرایی و پیشبرد 

خدمت رسانی به مردم است
آیت الله رئیســی در ادامه با اشــاره به موضوع ترک فعل ها 
از جانــب مدیران اجرایی، گفت: مجری قانون باید تکالیف و 
مسئولیت های قانونی خود را محکم و قاطعانه و بدون هراس 
انجام دهد و همه بخش های نظارتی باید از مدیران شجاع که 
با قوت در میدان هستند و در راستای گره گشایی از کار مردم 
اقدام می کنند، حمایت کنند. البته باید تأکید کنم که در کنار 
مدیریت، مسئولیت های نظارتی نیز تعریف شده است و این 
نظارت هــا هــم در قالب درون ســازمانی و هم در قالب برون 
ســازمانی می باشــد.  رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه فرایند 
نظارت بر مدیران و مســئولان اجرایی نباید آنها را از اتخاذ 
تصمیمات شــجاعانه و قانونی و تصمیماتی که در راســتای 
منافــع مردم اســت، بــاز دارد، گفت: باید توجه داشــت که 
نظارت های درون سازمانی و برون سازمانی برای ارتقاءِ کیفیت 
امور اداری و اجرایی و پیشــبرد خدمت رسانی به مردم است 
و نظارت به معنای مچ گیری نیســت و نظارتِ بجا، آگاهانه و 
متخصصانه نه تنها موجب توقف امور اجرایی نمی شود بلکه 
به ارتقاءِ کمیت و کیفیت خدمت رســانی به مردم نیز کمک 

شایانی می کند.
آیت الله رئیسی تأکید کرد: مدیری که در وقت خود، کاری 
را انجام نمی دهد و بدین وســیله موجب خســارت به امور و 
شئون مختلف زندگی مردم می شود، مرتکب ترک فعل شده 
و بایــد مؤاخذه شــود. علــی ایحال مــا معتقدیم مجموعه 
نظارت هــای درون ســازمانی در دولــت و نظارت های برون 
سازمانی به عنوان مانع محسوب نمی شوند؛ بلکه تضمین کننده 
اجرای قانون و حفظ منافع مردم هستند و اعتقاد داریم ناظران 
نیز باید از مدیران کارآمد و شجاع و قانونمدار حمایت کنند.

نظام اداری ما باید یک نظام اداری عادلانه و به دور از 
هرگونه فساد باشد

رئیس دستگاه قضا در ادامه در پاسخ به این سوال که آیا 
شما به عنوان رئیس جمهور خط قرمز خواهید داشت، گفت: 
هرکس که در نظام ما مســئولیت پذیرفته باید پاســخگو نیز 
باشد و این قاعده شامل همه اشخاص در همه سطوح از یک 
کارمند اداری و بازرس تا یک وزیر می شود و در نظام اداری 

ما حق و تکلیف توأمان با هم تعریف شده است.
آیت الله رئیسی در ادامه با اشاره به ارتباط گسترده خود 
با اصحاب رسانه در دوران تصدی ریاست دستگاه قضا، گفت: 
رسانه ها بمنزله پل ارتباطی بین مردم و مسئولان هستند که 
دیدگاه هــای مســئولان را بــرای مردم تبییــن می کنند و 
دغدغه های مردم را به مسئولان منتقل می نمایند؛ بنابراین 
برای پیشــبرد امور و اصلاح رویه ها باید از رســانه ها حمایت 
کرد. همچنین باید بدانیم که این روحیه نقد و نقدپذیری و 
اجرای فریضه امر به معروف و نهی از منکر است که جامعه را 
اصلاح می کند. رئیس قوه قضاییه تأکید کرد: نظام اداری ما 
باید یک نظام اداری عادلانه و به دور از هرگونه فساد باشد و 

در نظام اسلامی، افراد باید بدون لکنت احقاق حق کنند.

 پرونده های کثیرالشاکی با تلاش شبانه روزی
 به سرانجام رسید

آیت الله رئیسی در پاسخ به پرسش مجری مبنی بر اینکه 
کاری بوده است که در این ۲۷ ماه می خواستید انجام دهید 
و انجــام ندادیــد و اگر به عقب برگردید آن را انجام می دهید 
گفت:من سعی کرده ام که کار عقب مانده نداشته باشم؛ لکن 
برنامه ریزی که من کرده بودم یک برنامه ریزی ۵ ساله بود. 
از ابتدا که ســند تحول را با دوســتان و همکاران عزیزمان 
نهایی کردیم ما برنامه ریزی کرده بودیم که بتوانیم ظرف ۵ 
ســال به نقطه ای خاص از تحول برســیم. رئیس قوه قضائیه 
ادامه داد: البته برخی از موارد تحولی برای ۵سال هم نیست 
و می توانــد ادامــه پیدا می کند؛ لکن یک مقطعی برایش قرار 
دادیــم و برنامه کوتــاه مدت، برنامه میان مدت وبرنامه بلند 
مــدت در نظــر گرفتیم و تا اینجــا به مدد خداوند متعال و با 
کمک همه همکاران حرکت کرده ایم. درست است که بنده 
گزارش کار میدهم، اما کار را دوستان انجام داده اند و در هفته 
قوه قضائیه از همه همکارانم در جای جای این کشور صمیمانه 
تشکر کنم و از خانواده های همکاران ما که صبورانه در واقع 
در کنار همسرانشــان و در کنار کس و کارشــان انقدر صبر و 
محبت کردند که ماموریت و کارشــان را بنحو احســن انجام 
دهند. ما ۲۰ درصد رشد کاری در دستگاه قضایی داشته ایم 

که این نشان می دهد همکاران ما واقعا کار کرده اند.
آیت الله رئیسی درباره پرونده های معوقه تاکید کرد: ما یک 
میلیون پرونده معوقه در دستگاه قضائی را به همت همکاران 
رســیدگی کردیم. همچنین در پرونده های کثیرالشاکی که 
دغدغه مردم بوده است و گاه ۱۵۰ هزار شاکی دنبال اینگونه 
پرونده ها بوده اند و عزیزان ما به شکلی گرفتار کلاهبرداری 
شده بودند، همکاران ما شبانه روز کار کردند که این پرونده ها 
را به سامان برسانند. موسسات اعتباری بیش از ۳ میلیون از 
مردم را گرفتار کرده بودند؛ پول مردم را گرفته بودند و همکاران 
بنده سعی کردند تا به امروز تعدادی از این ها را حق شان را 
برگردانند و پاســخگو باشند. این ها کاری نیست که بخواهد 
یک شــبه و دو شــبه و توســط یک نفر و دو نفر انجام شــود. 
همکاران ما در سراسر کشور تلاش کرده اند و کار های بسیار 

زیادی در این رابطه انجام داده اند.
 

دیوان عالی کشور ۶۰ درصد رشد کاری داشته است
رئیس قوه قضائیه افزود: دیوان عالی کشــور ما به عنوان 
عالی ترین مرجع قضایی کشور ۶۰ درصد رشد کاری داشته 
است. اینکه قاضی دیوان عالی کشور به استان های دور افتاده 
برود و یک هفته و دوهفته در آنجا بماند و درکنار قاضی بدوی 
و تجدید نظر بنشیند و کنار او آموزش دهد و کاری کند که 
آراء پرونده ها نقض نشــود و اتقان آراء شــود، یعنی کار انجام 

شده است و این ها با حرف نمی شود و باید از این ها تشکر کرد 
که در واقع کار های بسیار بزرگی انجام داده اند و من در هفته 
قوه قضائیه باید از همه آن ها تشــکر کنم و امیدوارم این کار 
با همین قوت ادامه پیدا کند. آیت الله رئیسی اظهار داشت: 
در دســتگاه قضایی به دنبال همه کار هایی که تاکنون انجام 
شده است، کار بسیاری هم باید انجام شود و این به آن معنا 
نیســت که من در این دو ســال و چند ماهی که در خدمت 
همکاران بوده ام، همه کار ها انجام شــده. راه بســیار اســت. 
انشــاءالله بعد از من رئیس قوه قضائیه بعدی و دوســتان و 
همــکاران مــا کار ها را کامل خواهند کرد و به کمال خواهند 

رساند و این راه را ادامه خواهند داد. 
رئیس قوه قضاییه ادامه داد:ما به دنبال آن هســتیم که 
شرایط دستگاه قضایی به نحوی شود که اگر کسی پول نداشت 
وکیل بگیرد یا زبان حقوقی نداشــت که حقش را بگیرد، به 
راحتی بتواند دستگاه قضایی را ملجأ و پناهگاه خود بداند و 
حقش را بستاند. این نقطه ای است که همواره باید به دنبال 
آن بود و همکاران عزیز انشاالله دنبال این قضیه باشند. آیت 
الله رئیسی افزود:ما حتما با رسانه ها نشست خواهیم داشت 
و با مردم عزیزمان حرف داریم؛ با مدیران حرف داریم و باید 
بنشینیم گپ بزنیم. ما حرف های بسیار زیاد در دولت داریم 
و در تحــول دولت همــه اعضای دولت و افرادی که در جای 
جای این کشــور به نام دولت اسلامی خدمت می کنند، باید 

نقش آفرینی کنند.

برنامه تحولی دولت را در اختیار صاحبنظران، 
اندیشمندان و مردم  قرار می دهیم

رئیس قوه قضائیه در پاسخ به سئوال مجری مبنی بر اینکه 
آیا شــما مثل قوه قضائیه در مراســم معارفه تان برنامه تحول 
دولت را هم می دهید و ســر فصل و فهرســت های مشخص و 
قابــل انــدازه گیری ارائه خواهید کرد، گفت: ما در برنامه مان 
است که انشاءالله برنامه تحولی دولت را در اختیار صاحبنظران، 
اندیشمندان و مردم قرار دهیم و تقدیم رهبری معظم انقلاب 
اسلامی کنیم که بدانند دولت بر اساس برنامه حرکت می کند 
و در حوزه هــای اقتصــادی و اجتماعــی و فرهنگــی بویژه 
دغدغه های معیشتی و مشکلات کسب و کار بدانند که با نظر 
صاحبنظــران بــا یک برنامه پیش می رویم. ما در قوه قضاییه 
همان شعار هایی را که در روز اول گفته بودیم، به برنامه تبدیل 
کردیم و ســپس آن را به کارنامه بدل نمودیم و بعد آن را در 
پیش روی مردم قرار دادیم و و امیدواریم در دولت هم حرکتی 

اینگونه داشته باشیم.
آیت الله رئیســی ادامه داد: شــاید این آخرین سخن بنده 
بعنوان رئیس قوه قضاییه با همکاران عزیزم باشد و انشاءالله 
این افتخار خدمت بعنوان مســئول دولت و در خدمت همه 
مــردم ادامــه خواهد یافت.  همکاری با قضات محترم و همه 
همکاران در دستگاه قضایی و همه با هم برای رفع مشکلات 
و گرفتاری های مردم یک امر بســیار ضروری اســت و من از 
همه همکارانم بخاطر کار هایی که تاکنون در دستگاه قضایی 
انجام شده است، در هفته قوه قضائیه صمیمانه تشکر می کنم.  
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: برای امور آتی انشاءالله تلاش 
مضاعفی را از همکاران برای همکاری با همه بخش های دولت 
و هم همه مجموعه قوا توقع دارم تا همه دستگاه ها یک آهنگ 
واحد داشــته باشــند و آن هم آهنگ خدمت به مردم عزیز و 

ارتقای همه شئون کشور در همه زمینه ها و سطوح باشد.
آیت الله رئیســی در پایان گفت: با دعای همه همکاران و 
همه عزیزان و هموطنان عزیزمان انشــاءالله بتوانیم خالصانه 

به مردم خدمت کنیم.

گزارش رئیس قوه قضاییه به مردم

آیت الله رئیسی: شعار ها را به برنامه و 
برنامه را هم به کارنامه تبدیل 

کرده ایم، نهادینه شدن ارتباط با مردم 
در دستگاه قضایی، پرونده های 

کثیرالشاکی با تلاش شبانه روزی به 
سرانجام رسید، باید ساختار های 
فسادزا را در دولت از بین ببریم
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سخنگو و مسئول روابط عمومی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: بنا بر هدفگذاری، دشمن قرار بود با سه سال فشار اقتصادی و تحریم به نتیجه که همان براندازی نظام جمهوری 
اسلامی است برسد اما با پایداری ملت ایران این هدف محقق نشد و اکنون دشمن ناامید شده است. سردار پاسدار رمضان شریف در آیین گرامیداشت شهدای هفتم تیر که در 
مصلای امام خمینی)ره( شهرکرد برگزار شد، افزود: دشمن بر این باور بود که اگر پس از سه سال نتواند نظام جمهوری اسلامی را براندازد، دیگر نباید این نقشه را ادامه دهد و باید راه 
دیگری برای دشمنی با ایران انتخاب کند.  ما باید به خوبی چهره و برنامه های دشمن را ترسیم کنیم و آن را به نسل جوان ارائه دهیم تا تصویر غیرواقعی و وارونه ای که دشمن در فضای 
مجازی از خود ارائه می دهد، را خنثی کنیم.  رژیم  اشغالگر اسرائیل عنوان می کند که می تواند از طریق سازمان منافقین و سلطنت طلب ها اسرار علمی کشور را به سرقت ببرد. وی با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهید سلیمانی، علت محبوبیت این سردار شهید را جانفشانی در برابر سربلندی انقلاب و ملت ایران دانست و گفت: این در حالی است که برخی برای رسیدن 

به مناصب دنیا، چشمان خود را روی واقعیات می بندند از همین رو ضروری است تا می توان در تبیین وقایع به ویژه برای نسل جوان از تمامی ظرفیت ها استفاده کرد. / فارس

 چهل ســال از  شــهادت مظلومانه آیت الله بهشــتی و 
جمعــی از یاران انقلاب اســلامی گذشــت و بیانات امام 
 خمینــی )ره( دربــاره شــهدای ایــن حادثــه عظیم از

 صحیفه امام .
***

البته این پیشامد)۱( برای همه ملت ما ناگوار بود و یک 
اشــخاصی که برای خدمت خودشان را حاضر کرده بودند 
و خدمتگزار این کشور بودند، اشخاصی بودند که آن قدری 
که من از آنها می شناســم از ابرار)۲( بوده اند، از اشــخاص 
متعهد بوده اند که در راس آنها مرحوم شهید بهشتی است. 
ایشان را من بیست سال بیشتر می شناختم. مراتب فضل 
ایشــان و مراتب تفکر ایشــان و مراتب تعهد ایشان بر من 
معلوم بود. و آنچه که من راجع به ایشــان متاثر هســتم، 
شــهادت ایشــان در مقابل او ناچیز است و آن مظلومیت 
ایشان در این کشور بود. مخالفین انقلاب، افرادی]را[ که 
بیشــتر متعهدند، موثرتر در انقلاب اند، آنها را بیشتر مورد 
هدف قرار داده اند. ایشــان مورد هدف اجانب و وابستگان 
بــه آنها در طول زندگی بــود. تهمتها؛ تهمتهای ناگوار به 

ایشان می زدند! 
از آقای بهشــتی اینها می خواســتند موجود ستمکار 
دیکتاتور معرفی کنند، در صورتی که من بیش از بیســت 
سال ایشان را می شناختم و بر خلاف آنچه این بی انصافها 
در سرتاسر کشور تبلیغ کردند و “مرگ بر بهشتی” گفتند، 
من او را یک فرد متعهد، مجتهد، متعهد، متدین، علاقه مند 
بــه ملــت، علاقه مند به اســلام و به درد بخور برای جامعه 
خودمان می دانستم. و شما گمان نکنید که این آقایان که 
وارد شــدند در این شــغلهای دولتی، اینها یک اشخاصی 
بودند یا هستند که راهی برای استفاده جز این مقام ندارند؛ 
اینها هر کدام اشــخاص متعهدی بودند که در پیش مردم 
مقام داشــتند، در پیش روحانیت مقام بزرگ داشــتند، و 
این طور نبود که وا خورده باشند که بخواهند بیایند اینجا 
انحصــار طلــب باشــند. خدا انصاف بدهد بــه آنهایی که 
انحصارطلب بودند و می خواســتند بهشــتی و خامنه ای و 
رفســنجانی و امثــال اینها را از صحنــه خارج کنند. اینها 
رفتند به آقای بهشــتی و این جمعی که در این واقعه؛ در 
این واقعه فجیع]که[ به دســت عمّال آمریکا و به دســت 
اشــخاصی که کسی ]که[ »شــناخت«)۳( آنها را خوانده 
باشــد، می داند که به هیچ یک از اصول اســلامی اعتقاد 
نداشــتند، ]درست شده بود،[ به دست اینها شهید شدند 
و به درگاه خدا شتافتند وَنحَْنُ انِْ شاءَ الله بهِِمْ لاحِقُون.)۴(
از صدر اســلام تاکنون دو طریقه، دو خط بوده اســت: 
یک خط، خط اشــخاص راحت طلب که تمام همّشــان به 
این است که یک طعمه ای پیدا بکنند و بخورند و بخوابند 
و عبادت خدا هم آنهایی که مسلمان بودند، می کردند، اما 
مقــدم بــر هر چیزی در نظر آنها راحت طلبی بود. در صدر 
اسلام، از این اشخاص بودند. وقتی که حضرت سیدالشهدا 
ـ ســلام الله علیه ـ می خواستند مسافرت کنند به این سفر 
عظیم، بعضی از اینها نصیحت می کردند که برای چه، شما 
اینجا هســتید، مامونید و حاصل، بنشــینید و بخورید و 
بخوابید. و از همانها بعضی قماشــها بودند که اشــکال هم 
می کردند که یک قدرت بزرگی را در مقابلش چرا یک عده 
کمی قیام می کنند. این در طول تاریخ تا حالا بوده است. 
از اول نهضت اسلامی، ما شاهد اشخاصی که به این وضع 
بوده اند، راحت را بر هر چیزی مقدم می داشته اند، تکلیف 
را این می دانســتند که نمازی بخوانند و روزه ای بگیرند و 
بنشــینند در منزلشــان ذکری بگویند و فکری بکنند و 
چنانچه یک اشــخاص انحرافی هم باشــند غیبت بکنند، 
بروند عبادتشان را بکنند و بنشینند و در مجالسشان غیبت 
بکنند، تهمت بزنند،]بوده ایم.[ این یک راهی بود که یک 
دســته ای از مردم داشــتند که تمام آمال آنها این بود که 
آدم اینجا این چند روزی که هست، خوب استراحت بکند 
و بنشیند در خانه اش عبادت بکند. اسلام را خلاصه کرده 
بودنــد در عبــادات؛ مثلًا، نمــاز و روزه و امثال اینها. برای 
اســلام هم غیر از این، خیلی، نه اطلاعات صحیح داشــتند 
و نه ارزشــی قائل بودند. همان باید در منزلها بنشــینند و 
نگاه کنند و به دیگران اشــکال کنند. در آن وقتی که اول 
نهضت بود، یک شــخص سرشــناس از این اشخاص گفته 
بود که ایرانیها دیوانه شده اند! قیام در مقابل محمدرضا را 
و ایســتادگی در مقابل ظلم را، با تعبیر دیوانگی، یکی از 

اشخاص سرشناس معرفی کردند.
 آن کاســب یا تاجری که در منزل او بود و از او شــنید 
ایــن را، گفتــه بود که آقا، بعضــی از اینها مردم کذا و کذا 
هســتند و اینها بعضیشــان هم شهید شــده اند. آن آقای 
سرشــناس گفته بود: این از خریتشــان بوده است! آدم که 
نمی رود در توی خیابان مقابل مسلســل بایســتد! و همان 
آقای سرشــناس پرونده اش از ســاواک بیرون آمده و آن 
وقتی که جوانهای ما در خیابانها کشته می شدند، انگشتر 
برای سلامت محمدرضا فرستاده بود. یک دسته این طورند 

که حضرت امیر ـ سلام الله علیه ـ از اینها تعبیر می کند که 
اینها همّشان علفشان است)۵(؛ مثل حیواناتی که همّشان 
این اســت که شکمشــان سیر بشود، شهواتشان را بر همه 
چیــز مقــدم می دارنــد؛ نماز هم می خواننــد و روزه هم 
می گیرند و عبادات شــرعی را هم بجا می آورند، لکن این 
طور است وضع تفکر که انسان نباید خودش را در معرض 
یک خطری، در معرض یک چیزی قرار بدهد و این کاری 
که این ملت شریف اسلام کردند، این کار یک کار جنون آمیز 
بوده است! یک دسته دیگر هم انبیا بوده اند و اولیای بزرگ. 
آن هم یک مکتبی بود و یک خطی بود؛ تمام عمرشان را 
صــرف می کردند در اینکه بــا ظلمها و با چیزهایی که در 
ممالک دنیا واقع می شود، همّشان را اینها صرف می کردند 

درمقابله با اینها. 
کسی که تاریخ انبیا را دیده باشد و تاریخ اسلام را دیده 
باشــد و تاریخ زندگی حضرت رســول ـ سلام الله علیه ـ را و 
ائمه اطهار و اصحاب رســول الله را دیده باشــد،می بیند که 
اینها از اوّلی که وارد شدند در میدان و به حد بلوغ رسیدند 
و رسول اکرم از اوّلی که این رسالت به او محول شد تا آن 
وقتی که در بســتر مرگ خوابیده بود یا شــهادت، بین این 
بستر و آن بعثت، تمام فعالیت بوده است، جنگ بوده، دفاع 
بوده. و کسی که زندگی امیرالمومنین ـ سلام الله علیه ـ را 
مشــاهده کند نیز ]می بیند[ همین طور بوده؛ جهاددر راه 
خدا و جهاد در راه احکام خدا بوده اســت. و ســایر ائمه ـ 
علیهم السلام ـ البته آن که از همه بارزتر و معروفتر است 
سیدالشــهدا ـ ســلام الله علیه ـ اســت. اگــر وضع تفکر 
سیدالشــهدا ـ ســلام الله علیه ـ مثل بعض مقدسین زمان 
خودش بود، آنها طرحشان این بود که بماند همان در جوار 
حضرت رســول ـ ســلام الله علیه ـ و عبادت کند. اگر وضع 
تفکــر مــولا هم این طور بود، کربلایی پیش نمی آمد؛ یک 
راحت طلبــی بــود و کناره گیری از جامعه و دعا و ذکر بود، 
لکــن وضــع تفکر جور دیگــری بود. چنانچــه ائمه ما ـ 
علیهم الســلام ـ ســازش می کردند با اهل ظلم و ســتم، 
احتراماتشــان بسیار زیاد بود، خلفا حاضر بودند که آنها را 
هر جور احترام می خواهند بکنند که آنها دست از دعوتشان 

بردارند.

 حضرت موسی بن جعفر همین طور من باب اتفاق نبود 
که چندین سال در حبس به سر برد و تبعید بعض ائمه و 
احضار از مدینه، بردنشان به محل خلیفه،)۶( همچو نبود 
که اینها یک مردم عادی باشند که همین بنشینند و درسی 
بخوانند و درسی بگویند و مطالعه ای بکنند و عبادت خدا 
را بکنند و در جوار رسول خدا عبادت کنند. اگر طرز افکار 
آنها هم این بود، این مذهب یک مذهبی که در مقابل ظلم 
در طول تاریخ واقع شــده اســت، نبود. این دو رشته از اول 
خلقت تا حالا بوده است؛ رشته تعهد به اسلام و ایستادگی 
در مقابل ظلم و ستم و دیکتاتوری و قدرتهای شیطانی و 
سازش. من در طول این نهضت، اشخاصی را ]دیدم،[ بسیار 
هم مردم نماز خوان و ملا و معتبر و اینها ]بودند،[ لکن در 
همان یورش اول که سازمان امنیت برد و یک دسته ای را 
اذیت کرد و زد، راحت طلبی را برداشتند و انتخاب کردند 
و کنار نشستند؛ حالا یا ساکت کنار نشستند یا بعضی هم 
ســاکت نشدند و کنار نشســتند؛ یعنی، موافقت کردند با 
دســتگاه. این دســته ای که خودشان را از اول مهیا کردند 
برای مقابله؛ مقابله با ظلم، این دســته از اول توجه به این 
معنا داشتند که این مقابله زحمت دارد، این مقابله شهادت 

دارد، این مقابله حبس دارد. 
اینها در حبس هم بعضیشــان می رفتند و آن زجرها را 
می کشیدند، قدمشان که ازحبس بیرون می آمد، می رفتند 
ســراغ بــاز مقابله؛ برای اینکه ایــن یک مکتبی بود و یک 
خطی بود؛ خطی که ترسیمش را انبیا از صدر عالم کرده اند؛ 
آن انبیایی که در آتش ســوزاندند آنها را و ارّه کردند آنها 
را و آنها اگر می خواستند که آن خط خودشان را منحرف 
کننــد، خیلــی هم محترم بودند. ایــن آقایانی که در این 
مســائل وارد بودنــد، متوجه این معنــا بودند که در زمان 
محمد رضا معلوم بود که هر کس هر عملی بکند، هر حرفی 
بزند، این درحبس است و در شکنجه است و در کذا، لکن 

اینهــا حبــس را می رفتند، شــکنجه را می دیدند، بیرون 
می آمدند و باز همان پست را اداره می کردند.

ما نباید تصور این را بکنیم که این ابر قدرتها از ما دست 
برداشــته اند. ملتی که می خواهد زنده باشــد و می خواهد 
مستقل باشد و نوکر نباشد، وابسته نباشد و می خواهد آزاد 
باشــد و تحت ســلطه نباشد، این ملت باید مهیا باشد برای 
همــه چیــز. اگر راحت طلبــی را می خواهد ملت، از زمان 
محمدرضا بهتر از همه این بود که ظهر بیایند نماز بخوانند 
با امام جماعتشان و امام جماعت برود سراغ کارش و شما 
بروید ســراغ کســبتان. راحت طلبی این را اقتضا می کرد، 
حالا هم باز همان رژیم بود و همان بســاط بود و شــما هم 
نانتان را می خوردید و آبتان را می خوردید و شــمیرانتان 
را هم می رفتید و کارهای عادیتان را انجام می دادید، لکن 
تکلیف هم این اســت؟ در مقابل خدا هم می شــود انسان 
عذر بی خودی بتراشــد؟ فرضاً که حالا کسی عذر تراشید 
به اینکه خوب، ما دیدیم که وقتی وارد بودیم در این امور، 
از همه اطراف کشــورهای وابســته به آمریکا و شــوروی و 
افــراد وابســته به اینها از داخل و خــارج مزاحمت ایجاد 
می کنند، می کشند افراد را، بمب می گذارند و چه می کنند، 
هجوم می کنند و وارد کشــور می شــوند، خوب، تکلیف 
چیست؟ تکلیف این است که حالا ما رها کنیم آن طریقه 
اسلام را و آن طریقه انبیا را و راحت طلبی را انتخاب کنیم 
و چند روز ادامه زندگی حیوانی بدهیم؟! با حیوانات فرق 
نداشــته باشــیم؟! حیوانات همانِْ مِنْ شَــی ءٍ الِّا یسَــبِّحُ 
بحَِمْدِه؛)۷( آنها هم ذکر و تســبیح دارند، لکن همّشــان 
علفشــان است. انسان هم باید این طوری باشد که همّش 
علفش باشد و هر چه ذلت و خواری است تن به آن بدهد؛ 
بــرای اینکه چنــد روز زندگی مرفه بکند؟! این زندگی ای 
است که بعضی انتخاب کرده اند برای خودشان و آن وقت 
این جوانهای ما، که در جبهه و پشــت جبهه، مشــغول به 
فعالیت هســتند و این جهاد ســازندگی که شما آقایان از 
اجزای آن هســتید، روز و شــب خودتان را برای این ملت 
صرف می کنید، آنها کنار بنشینند و بگویند که اینها مجنون 
شــده اند! کنار بنشــینند و اعلامیه بدهند، روشنفکرشان 
اعلامیه بدهد، روشنفکرشان صحبت کند و محکوم کند! 

خــوب، در مقابل رفقای خودشــان البته می نشــینند و 
حرفهایی می زنند، برای خودشان هم تکلیف شرعی معین 
می کنند، اما در مقابل خدا هم می شود انسان تکلیف شرعی 
درســت کند؟! خدا را هم می شــود اغفال کرد ـ نعوذباللهّ ؟! 
فرضاً ما و شما را اغفال کنند، این جنایاتی که الآن، امروز 
در کشــور ما واقع می شــود، این جنایات را صحه بر آن 
می گذارند یا مخالف هستند؛ اگر صحه می گذارند و امثال 
اینهایی که شــهید شــدند، آنها ]را[ مستحق می دانند از 
برای قتل و از برای شــهادت، پیش ما ـ فرضا ًـ گفتند که 
فلان آدم، آدم فاسدی بود و باید از بین برود، اما پیش خدا 
هم می شود این طور صحبت کرد؟ اینهایی که خدا را قبول 
دارنــد و اینهــا را محکــوم نمی کنند، جــواب خدا را چه 
می دهند؟ و آنهایی که نشســته اند در کمین و این جوانها 
و کودکهای ما را بازی می دهند و می فرستند در خیابانها 
بــه خرابــکاری یا بــازی می دهند و یک بمب دستشــان 
می دهند، یک دختر، یک پســر بمب را دستش می دهند: 
برو بگذار کجا، اینهایی که در آن کنارها نشسته اند، انسانند 
اینها؟ یا سبع هایی هستند که خودشان جرات بیرون آمدن 
نمی کننــد و اطفــال مــردم را می فرســتند و خرابکاری 
می کنند؟ اینها گمان می کنند که ملت ما برای خاطر فلان 
شخص و فلان شخص قیام کرده است؟ شما کاری بکنید 
که پیغمبر اسلام را از صحنه خارج کنید! شما کاری بکنید 
که خدا را از صحنه خارج کنید! شما کاری بکنید که اولیای 
عظام خدا را از صحنه خارج کنید! شــما کاری بکنید که 
مذهب تشــیع را از صحنه خارج کنید! و الّا مذهب تشــیع 
و مذاهب اســلامی این مســائل را دیده اند. مذهب خون و 

شمشیر است مذهب تشیع، و این تا آخر هست. 
منتها یک وقت وسایل فراهم نبوده برای بعضیها، لکن 
درصدد بودند که بشــود و یک وقت هم وســایل فراهم شد 
و شد. حالایی که همچو قیام مردانه بزرگی رخ داده است. 

و این طور ملت ما برای همه چیز ایستاده است، حالا شما 
می توانید با یک بمب و با کشــتن یک شــخصیت ـ ولو هر 
چه شخصیت بزرگی باشد ـ می توانید ملت را هم از صحنه 
خــارج کنید؟ یا اینکه ملت فریادش بیشــتر می شــود و 
مشتش گره بیشتر پیدا می کند و عزمش جزمتر می شود؟ 

شما باید این “الله اکبر”ها را از مردم بگیرید!
چند نفر عزیز که بســیار خاطرشان عزیز است، گرفتن 
از ملت، ملت را عقب نمی نشاند، صفها فشرده تر می شود، 
فریادها بیشتر می شود و مشتها گرهش محکمتر می شود. 
شما نمی توانید با ترور بعضی شخصیتها، با بمب گذاشتن 
در بعضی جاها ـ هر جا باشــد ـ نمی توانید این ملت را از 
صحنــه خــارج کنید. این ملت سرتاســر کشــور الآن در 

]صحنه اند.[ 
الآن در تمــام کشــور در صحنه، مــردم موجودند و با 
مشــتهای گره کرده ایســتاده اند در مقابل شما. ملتی که 
جوانش هر دو پایش را از دســت داده و او را خواباندند و 
آوردنــد پیش من، مع ذلک، می گوید که دعا کنید که من 
شــهید بشــوم، ملتی که مادر شهید می آید و می گوید من 
اولاد دیگری هم دارم و برای شهادت حاضرم بدهم، ملتی 
کــه جوانهــای او در جبهه ها نماز شــب می خواند و جهاد 
فی ســبیل الله می کنــد و این جهــاد را برای خودش فخر 
می دانــد و زندگی ننگین فرصت طلبی و راحت طلبی را به 
کنار زده است و شب و روز خودش را در سنگر با آن هوای 
گرم و با آن بی آبی و با آن شــدت می گذراند و پیشــروی 
می کند، با کشتن من و امثال من کنار می رود این ملت؟! 
اشتباه دارید شماها؛ شمایی که دعوت می کنید به ایستادن 
در مقابــل مــردم. در مقابل این ملت، می خواهد کســی 
بایســتد؟ اینهایی که دم از خلق می زنند و دم از شــجاعت 
می زنند و دم از جنگجویی می زنند، چطور در کنار خانه ها 
خزیده اند و بچه ها را وادار می کنند که بروند بمب بگذارند؟ 
این کار ابلهانه برای چیست؟ برای این است که شما خیال 
می کنید که حالا که این کار را کردید، دیگر ملت ما همه 
 کنــار می رونــد و صحنــه را می گذارند برای شــما؟ این

 اشتباه است.
دو روز پیش از این که سران ارتش اینجا بودند، با کمال 
جدیت از من می خواســتند که به این اشــخاصی که برای 
صلــح رفــت و آمد می کنند، بگوییــد نیایند اینجا، ما رها 
نخواهیم کرد، ما مثل حسین در جنگ وارد شدیم و مثل 
حســین باید به شــهادت برسیم. من کراراً به این مادرها و 
پدرها و به این جوانهای گولخورده نصیحت کردم که اولاد 
خودتان را نصیحت کنید، اولاد خودتان را بازدارید از اینکه 
آلت دســت جنایت جنایتکاران بشوند. و به این جوانهای 
گولخورده مکرر گفتم که شما طرز فکر این بزرگترها را ـ 
به اصطلاح ـ و این سران را مشاهده کنید! این سران فاسد 
هیچ کدام در صحنه نیستند، همه در زیر، در کنج خانه ها 
و در زیر زمینها هســتند و شــما را آلت قرار دادند که شما 
بروید و خون مردم را بریزید و خون خودتان ریخته بشود، 
صحنه برای آنها درست بشود که آن ها بیایند بیرون صحنه 
را برای آمریکا درســت کنند. بیدار بشوید یک قدری! این 
تلاشهای احمقانه ای که اینها می کنند، خیال می کنند که 
به مجرد اینکه این افراد لایق را بردند از بین، ملت ما دیگر 
می رود کنار، در ملت ما افراد لایق هســت و می آید جای 
آنها.  آنها برای همین شــهادت وارد شــده بودند در جبهه، 
در این صحنه ها و ملت ما هم برای شهادت وارد شده است 

در صحنــه. اگــر بنــا بود که به مجرد اینکه یک امری واقع 
می شد ناگوار، ما کنار می رفتیم و ملت کنار می رفت، این 
از اول نمی آمد در صحنه. ملتی که بچه چند ســاله اش با 
موتور سیکلت می زند به تانک و زیر تانک می رود، این به 
کشــته شــدن یک نفر یا دو نفر یا صد نفر یا هزار نفر کنار 
می نشیند؟! اینها باید به عدد افراد این ملت، به عدد افراد 
جوان و رزمنده این ملت بمب تهیه کنند، و الّا یک بمبی 
دزدکی زیر یک منزل گذاشــتن و یک نفر، چند نفر ابرار 
را، چند نفر اشــخاص متعهد به اســلام را، فداکار را از بین 
بــردن، کــه ملت را از بین نمی برد. ملت یک دریای بزرگی 
است و این دریای بزرگ هست و به جای اشخاصی که از 
صحنه آنها با شهادت بیرون می روند و جنایتکاران آنها را 
از صحنــه بیــرون می کنند، به جای آنها باز افراد می آیند و 
این ســیل خروشــان هســت تا اینکه آمریکا را و ســایر 
کشــورهایی که می خواهند ما را طعمه کنند، قطع طمع 

همه آنها را بکنند.
ما به این طور کارهای بچگانه؛ کارهایی که معلوم است 
از روی ضعــف پیــش آمده؛ کارهایی که معلوم اســت که 
نفسهای آخر را دارند می کشند، از صحنه خارج نمی شویم 
ما. ما اگر آمده بودیم برای اینکه یک زندگی مرفهی بکنیم، 
بله، وقتی می دیدیم که یک کسی را یا چند کس را کشتند، 
تــرور کردند، خوب، راحت طلبی این بود که دیگر نیاییم. و 
شما، صدها نفر شما را، چندین هزار افراد شما را محمدرضا 
در خیابانها کشــت و شــما از صحنه خارج نشدید. الآن هم 
در صحنه های جنگ، هر روز برادران ما، برادران متعهد ما، 
برادرانــی کــه ما باید از آنها در این امور عبرت بگیریم، این 
برادران کشته می شوند و جای آنها را یک صف دیگر می گیرد. 
شما اشتباه دارید، احمقانه عمل می کنید. یک روز می گویید 
کــه »بحث آزاد« وقتی بحــث آزاد پیش می آید نمی آیید، 
فــرار می کنیــد. یک روز می گویید کــه اجازه بدهید که ما 
بیاییــم در رادیــو و تلویزیون چه بکنیــم، اجازه هم بهتان 
بدهنــد، نمی آییــد. یک روز هم می گویید که ما برای خلق 
می خواهیم زحمت بکشیم، خرمنهای مردم را آتش می زنید 
برای خلق، کارخانه ها را از بین می برید برای خلق، این خلق 
را می ریزید در خیابانها و سر می برید برای خلق! این خلقی 

که شما برای او این کار را می کنید؛ کیست؟ 
زندگی این مردم را شــما می خواهید به هم بزنید، اگر 
بتوانید. آن خلقی که برای او عمل می کنید، خوب، جز این 
جمعیت ایران است؟ شما این جمعیت ایران را در مقابلش 
ایستادید. شما دعوت می کنید در مقابل این جمعیت، مردم 
بایســتند. مردم در مقابل خودشــان بایســتند؟ یا شــما 
گنهکارهــا را دعوت می کنید و شــما مفســدین را دعوت 
می کنید برای مقابله؟ وقتی مقابله نمی توانند بکنند می روند 
کنار و هی بمب می گذارند یک جایی. این دلیل بر این است 
که شما مرد جنگ نیستید و ادعا می کنید، مرد بحث آزاد 
نیســتید و ادعایش را می کنید. در کتاب خودتان، از اسلام 
هیچ خبری نیست و همه اصول اسلام را تاویل می کنید به 
همیــن دنیــا! همــه چیز را بر می گردانید و ادعای اســلام 
می کنید! آن اسلامی که شما می گویید، چیست؟ مگر ملت 
مــا از شــماها دیگر می توانند بازی بخورنــد؟ اینهایی که 
هم حبســی شــما بودند، آن قدر جنایات از شما سراغ دارند 
کــه اگــر یک وقــت فرصت پیدا کننــد و بیایند در رادیو و 
تلویزیون بگویند، می فهمید شما که اینها چی بودند و چه 
جانورهایی هستند و بودند.                  ادامه در صفحه ۱2

 بیانات امام خمینی )ره( درباره شهید مظلوم 
آیت الله بهشتی و شهدای هفتم تیر 1360

کسی که تاریخ انبیا را دیده باشد و تاریخ اسلام را دیده باشد و تاریخ زندگی حضرت رسول ـ 
سلام الله علیه ـ را و ائمه اطهار و اصحاب رسول الله را دیده باشد،می بیند که اینها از اولّی که وارد 
شدند در میدان و به حد بلوغ رسیدند و رسول اکرم از اولّی که این رسالت به او محول شد تا آن 
وقتی که در بستر مرگ خوابیده بود یا شهادت، بین این بستر و آن بعثت، تمام فعالیت بوده است.
الآن در تمام کشور در صحنه، مردم موجودند و با مشتهای گره کرده ایستاده اند در مقابل 
شما. ملتی که جوانش هر دو پایش را از دست داده و او را خواباندند و آوردند پیش من، 

مع ذلک، می گوید که دعا کنید که من شهید بشوم، ملتی که مادر شهید می آید و می گوید من 
اولاد دیگری هم دارم و برای شهادت حاضرم بدهم، ملتی که جوانهای او در جبهه ها نماز شب 

می خواند و جهاد فی سبیل الله می کند و این جهاد را برای خودش فخر می داند و زندگی 
ننگین فرصت طلبی و راحت طلبی را به کنار زده است و شب و روز خودش را در سنگر با آن 
هوای گرم و با آن بی آبی و با آن شدت می گذراند و پیشروی می کند، با کشتن من و امثال من 

کنار می رود این ملت؟! 
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جامعه11
»کاکائو«

وضوحدیدرا
افزایشمیدهد

هفته نامه اقتصادی ایران
محققان دانشگاه کمپلوتنسه مادرید )Universidad Complutense de Madrid(  در مطالعه اخیرشان اظهار کرده اند مصرف کاکائوی خالص می تواند به بهبود دید افراد در نور روز کمک کند. به گزارش 
ایسنا و به نقل از تی ان، گروهی از محققان اسپانیایی در مطالعه اخیرشان اظهار کرده اند مصرف ۲.۵گرم پودر کاکائو طبیعی خالص می تواند در شرایط نور روز »حدت بینایی« را در بزرگسالان و جوانان سالم بهبود 
بخشد. حدت بینایی معمولا به وضوح دید اشاره دارد. حدت بینایی وابسته به عوامل نوری و عصبی است. در این مطالعه که نتایج آن در مجله Journal of Functional Foods  منتشر شده است، محققان 
به بررسی دو پلی فنل غذایی به نام های »فلاونول کاکائو« و »آنتوسیانین توت قرمز« پرداختند. ماریا سینتا پل مارین )María Cinta Puell Marín(  محقق دانشگاه کمپلوتنسه مادرید گفت: »اگرچه این فرضیه 
اصلی بود اما ما هیچ تاثیری در انطباق با تاریکی یا در حدت بینایی اندازه گیری شده در شرایط کم نور )دید میانه( با کاکائو یا توت مشاهده نکردیم.« محققان اثرات مثبت بر میزان دید در روشنایی را به فلاوانول ها 
و تئوبرومین ها )گروهی از آلکالوئیدها که باعث تحریک سیستم عصبی مرکزی شده و در کاکائو یافت می شوند و همانند کافئین موجود در قهوه است( نسبت دادند. در این مطالعه محققان آزمایش هایی 

را روی داوطلبان انجام دادند و داوطلبان در سه آزمایش جداگانه یک لیوان شیر با کاکائو، توت و شیر خالی نوشیدند. سپس محققان سطح پلی فنول ادرار آنها را پس از سه ساعت اندازه گیری کردند.

پیام تبریک علی دایی به کریســتیانو رونالدو
مهاجــم ســابق تیــم ملــی فوتبال ایــران موفقیت 

کریســتیانو رونالدو را به او تبریک گفت. 
به گزارش ایلنا، در بازی های دور گروهی یورو ۲۰۲۰ 
کریســتیانو رونالدو در مصاف با تیم ملی فرانســه موفق 
به دو مرتبه گلزنی از روی ضربه پنالتی شــد تا خودش 
را به آمار ۱۰۹ گل زده ملی توســط علی دایی برســاند. 

مهاجم ســابق تیم ملی فوتبال ایران رســیدن رونالدو 
به رکوردی که ســال ها دست نیافتنی بود را به کاپیتان 

تیــم ملی پرتغال تبریک گفت.
واکنش فیفا به رسیدن رونالدو به دایی

 آغوش کریس برای شــهریار فوتبال ایران
کریس رونالدودر بازی برابر فرانسه به رکورد تاریخی 

علی دایی رسید.

بــه گــزارش همشــهری آنلاین فیفــا در واکنش به 
رســیدن کریســتیانو رونالدو به کرورد ۱۰۹ گل علی 
دایی، عکس جالبی از کنار هم قرار دادن این دو بازیکن 

کرد. منتشر 
علی دایی اسطوره فوتبال ایران که بیش از یک دهه 
بــه تنهایــی برترین گلزن ملی بــود حالا رونالدو را در 
کنار خود می بیند که به رکورد ۱۰۹ گل زده می رسد.

دایی گل زن تمام عیار و یکی از قهرمانان همیشگی فوتبال ایران است

 دوران رقابت انتخاباتی پایان یافته است ؛ آغاز دوره رفاقت  و همدلی برای حل مشکلات مردم
 رئیــس جمهــور منتخب با بیان اینکه دوران رقابت 
انتخاباتی پایان یافته و دوره رفاقت و همکاری و همدلی 
برای مشــکلات مردم آغاز شــده است، گفت: احساس 
مــردم بایــد این باشــد که همه نگاه های سیاســی و 
دیدگاه ها منتهی به رفع مشــکلات و گره ها از زندگی 

آن ها می شود.
شــش کاندیدای انتخابات سیزدهمین دوره ریاست 
جمهوری ساعتی پیش با حضور در دفتر آیت الله سید 

»ابراهیم رئیسی« با وی دیدار کردند.
در ایــن دیــدار صمیمانه که به دعوت آیت الله دکتر 
سید ابراهیم رئیسی برگزار شد، کاندیدا های انتخابات 
ریاســت جمهوری درباره وضعیت کشور و راه های حل 
مشکلات موجود با رئیس جمهور منتخب هم اندیشی 

و تبادل نظر کردند.
 ســید »امیرحسین قاضی زاده هاشمی«، »محسن 
مهرعلیزاده«، »علیرضا زاکانی«، »عبدالناصر همتی«، 
»ســعید جلیلی« و »محســن رضایی« کاندیدا هایی 
بودنــد که در رقابت های انتخاباتی ســیزدهمین دوره 
ریاست جمهوری حضور داشتند و امروز با پایان یافتن 
رقابت ها، برای تبریک به رئیس جمهور منتخب و اعلام 

همــکاری بــا دولت آینده، با آیت الله رئیســی ملاقات 
کردند.

رئیس جمهور منتخب در پایان این نشســت، دیدار 
۲ ســاعته خود با کاندیادا های انتخابات ســیزدهمین 
دوره ریاست جمهوری را جلسه ای بسیار خوب توصیف 
کرد و گفت: دوستان در این جلسه دیدگاه ها و نظرات 
خــود را مطــرح و اولویت هایی که فکر می کنند دولت 
آینده باید در این یک ماه پیگیری نماید بیان کردند.

  در این جلســه راهکار های مختلفی که برای حل 
مسائل کشور وجود دارد و بخشی از آن ها در مناظرات 
انتخاباتی نیز مطرح شــد، مورد بحث و بررســی قرار 
گرفت. مسلماً همه دوستان دغدغه کشور، انقلاب، رفع 
مشکلات و گره گشایی از زندگی مردم را دارند که این 

خیلی مهم است.
 رئیس جمهور منتخب با ابراز امیدواری نســبت به 
تداوم این نوع جلســات تأکید کــرد: دوره رقابت های 
انتخاباتی پایان پذیرفته و اکنون دوره رفاقت، همدلی، 
همراهی و همکاری برای رفع مشکلات مردم است که 
یــک دغدغــه همگانی اســت.   ان شــاءالله همدلی و 
هم اندیشــی ها منحصر به این جلسه نبوده و این روش 

ادامه می یابد و مردم هم باید احساسشان این باشد که 
همــه نگاه های سیاســی و دیدگاه هــا منتهی به رفع 
مشکلات و گره ها از زندگی آن ها خواهد بود. در پایان 
این نشســت کاندیدا های انتخابات ریاست جمهوری 
ســیزدهم، با رئیس جمهــور منتخب عکس یادگاری 

گرفتند. 
کسب اجازه آیت الله رئیسی از رهبر انقلاب برای 

تمرکز بر تمهید مقدمات تشکیل دولت جدید
 آیت الله رئیسی از رهبر انقلاب برای تمرکز بر تمهید 
مقدمات تشــکیل دولت جدید کسب اجازه کرد. طبق 
اعلام مرکز رســانه قوه قضاییه، رییس قوه قضائیه در 
نامه ای به رهبر معظم انقلاب اسلامی اجازه خواست تا 
در زمان باقیمانده تا آغاز به کار دولت جدید، در تمهید 
مقدمات اســتقرار دولت ســیزدهم متمرکز شود.  آیت 
الله سید ابراهیم رئیسی در نامه ای به رهبر معظم انقلاب 
اســلامی با تشکر از اعتماد، حمایت ها و راهنمایی های 
حکیمانه معظم له در دوره مســئولیت خود در دستگاه 
قضایی و همچنین الطاف ویژه ایشان نسبت به عملکرد 
دو سال گذشته قوه قضائیه در دیدار اخیر با مسئولان 
این قوه، با اشــاره به اهمیت امور دولت آینده و فرصت 

زمانی محدود برای تمهید مقدمات اســتقرار دولت، از 
ایشــان درخواســت کرد در صــورت صلاحدید اجازه 
فرماینــد در فرصــت باقیمانــده، در تمهید مقدمات 

تشــکیل دولــت جدیــد متمرکز شــده و معظم له در 
خصوص ریاســت قوه قضائیه، به نحو صلاحدید اتخاذ 

تصمیم فرمایند / میزان 

  به گزارش ایســنا در چند ســال اخیر حدود ۶۰ هزار 
میلیــارد تومان از منابع صندوق توســعه ملی در بانک ها 
ســپرده گذاری شده تا به تامین مالی طرح های اقتصادی 
و سرمایه گذاری در بخش های تعیین شده اختصاص پیدا 
کند. عمده منابع صندوق توســعه ملی به صورت ارزی در 
قالب تسهیلات جهت تامین مالی در بخش های تعیین شده 
در چارچــوب مقــررات آن اختصاص پیدا می کند؛ ولی در 
کنار آن ســالانه بخشــی نیز به ریال تبدیل می شــود ،  از 
ابتدای تاســیس در ســال ۱۳۹۰ تا ۱۳۹۳، قراردادهای 
عاملیت ریالی با بانک های عامل منعقد می شد که طی آن 
بر مبنای درخواســت بانک و تا ســقف مبلغ تعیین شــده 

توسط صندوق، بانک مجاز به تامین مالی ریالی طرح های 
مــورد تایید بود  اما از ســال ۱۳۹۴ بــه بعد دیگر قرارداد 
عاملیت ریالی منعقد نشد و به سمت سپرده گذاری ریالی 
رفت. بررســی تازه ترین گزارش عملکرد صندوق توســعه 
ملی تا پایان آذرماه ســال گذشــته در حوزه ریالی نشــان 
می دهد از ابتدای تاسیس صندوق تا پایان سال ۱۳۹۳ و 
براساس قوانین بودجه سنواتی، ۱/ ۲۱ هزار میلیارد تومان 
از منابــع صندوق، در قالــب قراردادهای عاملیت ریالی با 
بانک های عامل منعقد شده است که از محل آن و براساس 
نظام نامه ضوابط و شرایط اعطای تسهیلات ریالی، ۸/ ۱۱ 
هزار میلیارد به بیش از ۱۳هزار طرح معرفی شده از طرف 

این بانک ها اختصاص و به حساب آنها واریز شده است که 
در این جریان بیش از ۵۶ درصد منابع نسبت به کل مبلغ 
قراردادهای منعقده، توسط این بانک ها جذب شده است. 
اما از ســال ۱۳۹۴ به بعد که ســپرده گذاری ریالی از منابع 
صندوق توســعه ملی شــروع شــد، در ۲۶ بانک دولتی، 
خصوصی و موسســه مالی سپرده گذاری صورت گرفته که 
بــه حــدود ۶۰ هــزار میلیــارد تومان می رســد. منابع 
سپرده گذاری شده جهت اجرای طرح های تعیین شده در 
قوانین مربوطه تخصیص یافته که بررسی ها نشان می دهد 
بیش از ۵۰ هزار میلیارد تومان آن برای اجرای قانون الحاق 
برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت 

)۲( بوده است. از مجموع ۵۰ هزار میلیارد سپرده گذاری 
شــده در این بخش، بیش از ۶۴ درصد معادل ۸/ ۳۲هزار 
میلیارد تومان توســط بانک های عامل جهت تامین مالی 
حــدود ۹۷هزار طرح به متقاضیان تخصیص داده شــده 

است.
همچنیــن حــدود ۱/ ۸هزار میلیــارد تومان از محل 
قراردادهــای فعال به عنوان منابع آزاد قابل تخصیص نزد 

بانک های عامل موجود است.
از کل مبلغ ۵۰ هزار میلیارد سپرده گذاری در این بخش،  
۵۵ درصــد در بخــش صنعت و معدن، حدود هفت درصد 
در گردشــگری، ۱۰ درصد در صنایع تبدیلی و تکمیلی و 

 ۲۸درصــد در بخــش آب و کشــاورزی ســپرده گذاری
 شده است.

همچنین از این منابع ســپرده گذاری شده، ۵۶ درصد 
بــه قراردادهای ویژه ســرمایه در گــردش و ۴۴ درصد به 
قراردادهای ویژه سرمایه ثابت )طرح( اختصاص یافته که 
میزان جذب این قراردادها به ترتیب ۷۱ و ۵۷ درصد است.

اما از مجموع ۶۰ هزار میلیارد تومان سپرده گذاری شده 
در بانک هــا، حدود ۹۷۰۰ میلیارد تومان هم برای اجرای 
تکلیف قانون بودجه و اجرای قانون حمایت از توســعه و 
ایجاد اشــتغال پایدار در مناطق روســتایی و عشــایری 

اختصاص پیدا کرده است. 

 60 هزار میلیارد تومان سپرده گذاری منابع صندوق توسعه ملی در۲6 بانک دولتی ، خصوصی ، موسسه مالی

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه مهر ایران، 
دکتر مرتضی اکبری مدیرعامل این بانک با بیان اینکه اصلاح 
روابط سیاسی و به دنبال آن ارتباطات اقتصادی بین المللی، 
باید یکی از مهم ترین اقدامات دولت سیزدهم باشد، تأکید 
کرد: تا زمانی که روابط اقتصادی با همسایگان و کشورهای 
دیگــر برای تجــار و فعالان اقتصادی ما به طور عادی برقرار 
 نباشــد، بخش عمده مشــکلات اقتصادی در کشــور حل 

نخواهد شد.
 موضوع کسری بودجه اولین پیامد تحریم های اقتصادی 
بوده و هســت که این کسری به شدت روی سیاست گذاری 
پولی تأثیرگذار بوده است. زیرا تا وقتی که درآمدهای دولت 
خصوصاً درآمدهای ارزی محقق نشــود، دولت با کســری 
مواجه می شــود و برای جبران این کسری به گونه ای دست 
به اســتقراض از بانک مرکزی می زند که این اتفاق منجر به 

تورم و پیامدهای منفی اقتصادی خواهد شد.
 در این شــرایط صحبت از اســتقلال بانک مرکزی نیز در 
عمل هیچ معنایی ندارد. ممکن اســت در طرح اصلاح نظام 
بانکی و روی کاغذ این استقلال تبدیل به قانون شود، اما به 
دلیــل شــرایط و وضعیــت دولت و کســری بودجه ای که 
سال هاست با اقتصاد ایران همراه شده و بخش زیادی از این 
کســری به دلیل تحریم هاســت، به ناگزیر اســتقلال بانک 
مرکزی در عمل مخدوش می شود. زیرا تحت فشار اقتصادی 
و کنترل آثار تحریم ها، مصلحت ایجاب می کند که استقلال 
بانک مرکزی رعایت نشود و عملًا حاکمیت و دولت انتظارات 
خــود را بــه بانک مرکزی تحمیــل می کنند.  دومین پیامد 
تحریم ها، عدم برقراری ارتباطات بین المللی در بخش اقتصاد 
خرد و اثرگذاری آن بر بنگاه ها و شرکت هاست. وقتی ارتباطی 
وجود نداشــته باشــد، هم صادرات و هم واردات روال عادی 
نخواهد داشــت؛ کما اینکه در حال حاضر نیز با این مســئله 
روبه رو هستیم. در این شرایط، قطعاً چرخه اقتصادی بنگاه ها 
به مشکل برمی خورد و فعالان اقتصادی در مواجهه با بحران 
اقتصــادی، قــادر به مدیریت وجوه خود نخواهند بود و عملًا 
با انباشــت بدهی های خود به بانک ها و همچنین کســری 

شدید نقدینگی روبه رو خواهند شد.  بر همین اساس معوقات 
بانکی شــکل می گیرد و روز به روز به آن اضافه می شــود و 
همین معوقات بانکی موجب ناترازی بانک ها و اضافه برداشت 
آن هــا از بانــک مرکزی می شــود. در عین حال بانک ها اگر 
اضافه برداشــت هم نداشــته باشند، قدرت وام دهی آن ها به 
دلیــل همین ناترازی، به شــدت پایین می آید که خود این 
موضوع موجب اتهام و هجمه به بانک ها مبنی بر عدم همراهی 
با تولید می شود. بنابراین کسانی که بانک ها را متهم به عدم 
همراهی با تولید می کنند یا شــناختی از وضعیت ندارند یا 
تعمــداً آدرس غلــط می دهنــد که ناکارآمــدی یا احتمالا 
سوءاســتفاده ها در ســایر حوزه های سیاسی و اقتصادی را 
پنهــان کننــد. در نتیجه دولت جدید باید به این نکته توجه 
داشــته باشــد که برطرف کردن تحریم ها و گسترش روابط 
بین المللی شــرط لازم موفقیت دولت خواهد بود و در عمل 
می تواند با یک تیر چند نشــان بزند. از یک طرف در حوزه 
کلان می تواند بخشی از مشکلات کسری بودجه را حل کند 
و از طرف دیگر در حوزه خرد می تواند موجب تسهیل چرخه 
اقتصادی بنگاها و رونق آن ها شود که همین موضوع موجب 
تحول در ناترازی بانک ها و بالا رفتن سرعت گردش پول در 
بانک ها و قدرت وام دهی آنها می شــود. در نهایت این اقدام 
دولت می تواند شــفافیت بیشتری در اقتصاد ایجاد کند که 
واقعــاً کــدام بخــش اقتصاد ناکارآمد اســت و کدام بخش 
به درســتی تکالیف خود را انجام می دهد و لذا دادن آدرس 

غلط برای مشکلات اقتصادی از بین می رود.

 برطرف کردن تحریم ها و گسترش روابط بین المللی 
دو شرط لازم برای موفقیت دولت جدید خواهد بود

مشــاور علمی نظام پولی و بانکی مرکز تحقیقات اســلامی مجلس 
پیرامون مصوبه حذف چهار صفر از پول ملی و ایرادات شورای نگهبان 
بــر ایــن مصوبه گفت: با توجه به تورم ۵۰ درصدی امســال، حتی اگر 
شورای نگهبان هم بر این مصوبه ایراد نمی گرفت، عملا اجرای آن کان 

لم یکن بود.
 حجت الاسلام والمسلمین محمدجواد محقق نیا  خاطرنشان کرد: 
پیشــنهاد مرکز تحقیقات اســلامی مجلس این اســت که کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی این شرط را بگذارد که بانک مرکزی 
زمانی این مصوبه را اجرایی کند که حداقل برای یک ســال تورم یک 
رقمی و شرایط اقتصادی کشور نیز تثبیت شده باشد. محقق نیا که به 
نمایندگی از مرکز تحقیقات اســلامی مجلس در کمیسیون اقتصادی 
نیز شرکت دارد، اضافه کرد: البته چون این مصوبه به شورای نگبهان 
رفته و دوباره ایراداتی بر آن وارد شــده و ممکن اســت در کمیســیون 
دوباره به بحث گذاشــته نشــود ولی هیئت  رئیسه مجلس می تواند این 
قیــد را اضافــه کند، حتی خود مصوبه بگــذارد. رئیس  انجمن اقتصاد 
اسلامی حوزه علمیه قم ادامه داد: در شرایط کنونی اگر مصوبه حذف 
چهار صفر از پول ملی اجرا هم می شــد، مردم احســاس نمی کردند که 
با این مصوبه، پول آنها باثبات شــده باشــد. مصوبه حذف چهار صفر از 
پول ملی بعد از بحث و بررســی در کمیســیون اقتصادی مجلس، به 
شورای نگهبان ارسال شد و شورای نگهبان نیز ایراداتی را به آن وارد 
کرد. بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران لایحه  حذف چهار صفر از 
پــول ملــی را در تاریخ ۱۵ دی ماه ۱۳۹۷ جهت بررســی و تصویب به 
هیئت وزیــران ارائــه کرد. لایحه ای که در جلســه ۱۳ مرداد ۱۳۹۸ به 
تصویب هیئت وزیران رســید و در ۳۰ مردادماه به مجلس شــورای 
اسلامی ارسال و نمایندگان مجلس هم در تاریخ ۷ مهرماه همان سال 
با قید یک فوریت این لایحه را در دستور کار بررسی مجلس قرار دادند. 
این طرح پس از طی تشــریفات قانونی و بررســی در کمیســیون های 
تخصصی مجلس در بهمن ماه ســال ۱۳۹۸ در نوبت طرح در صحن 
مجلس قرار گرفت که سرانجام در آخرین روزهای کاری دهمین دوره 
مجلس شــورای اســلامی، ۱۵ اردیبهشــت ماه ۱۳۹۹، این لایجه در 
دستورجلســه صحن علنی قرار گرفت و به تصویب نمایندگان رســید. 
 ایــن طــرح بــا ایراداتــی از ســوی شــورای نگهبــان مواجــه

 شده است. / خانه ملت 

اجرای مصوبه حذف چهار صفر از پول 
ملی در شرایط تورمی امکان پذیر نیست

رئیس  ســازمان ثبت اســناد و املاک از وصول ۳۰هزار میلیارد تومان 
مالیات معوقه با سامانه ثبت شرکت ها خبر داد.

 ذبیح الله خدائیان در مراسم رونمایی از سه سامانه الکترونیکی در سازمان 
بورس اظهار داشت: سامانه اسناد مالکیت در سازمان جهانی مالکیت معنوی 
به زبان فارسی هم تعریف شده و اگر نقصی در اسناد مالکیت معنوی باشد 
به راحتی قابل اصلاح اســت. ســال گذشته ۳۰ هزار میلیارد تومان مالیات 
معوقه شرکت ها از طریق اسناد ثبتی و سامانه ها از سوی دولت گرفته شد. 

البته به گونه ای عمل شد که شرکت ها تعطیل نشوند.
در همین حال مهدی اقبال  مدیرکل ثبت شرکت ها گفت: ۷۰ درصد از 
پرونده های قوه قضائیه مربوط به ســندهای عرفی و غیررســمی است ، در 
مورد صدور سندهای تک برگی و الکترونیکی گفت: که باید اسناد مالکیت 
به صورت رســمی و الکترونیکی صادر شــود ، طبق ماده ۲۹ قانون تخلفات 
راهنمایی و رانندگی ســند رســمی خودرو همان سندی است که در دفاتر 
اســناد رســمی تنظیم می شــود و به هیچ وجه برگه سبز خودرو به عنوان 

انتقال قطعی مالکیت خودرو پذیرفته نمی شود.
مدیرکل ثبت شرکت ها اظهار داشت: البته دوستان ناجا می گویند برگه 
ســبز به عنوان ســند مالکیت اســت اما نظر قانون گذار به موجب ماده ۲۹ 
قانــون تخلفات راهنمایی و رانندگــی می گوید برای انتقال قطعی خودرو 
باید ســند رســمی در دفاتر اســناد رسمی تنظیم شود ،  در مورد املاک هم 
هرچه تبلیغ کنیم که سند رسمی و تک برگ صادر شود، میزان پرونده های 
شکایت در قوه قضائیه کمتر می شود. در حال حاضر ۷۰ درصد از پرونده های 
قضایی در دادگاه ها مربوط به پرونده های مالکیت اســت که با اســناد عرفی 
اصطلاحا قولنامه و مبایعه نامه انجام می شــود و ۸۰ درصد اســناد زمین ها 
ســند عرفی و غیررســمی اســت که عمدتا مشکلاتی مانند فروش مال غیر 
پیش می آید و باعث اختلاف در پرونده قضایی می شود. اگر سند رسمی و 

تک برگ صادر شود، میزان پرونده ها در شعب دادگاه ها کم می شود.
به گفته مدیرکل اســناد رســمی شــرکت ثبت اسناد طبق مصوبه اخیر 
مجلس شــورای اســلامی الزام به ســند رســمی هم برای خودرو و املاک 
تصویب شــده و امیدواریم با این مصوبه میزان پرونده های قضایی کاهش 
پیدا کند. سند »عرفی« یا »عادی« به هر نوع سندی اطلاق می شود که به 
ثبت رســمی نرســیده باشد و در واقع هر نوع سندی غیر اسناد ثبتی، سند 

عرفی یا عادی خوانده می شود. / فارس

جلوگیری از 30 هزار میلیارد تومان
 فرار مالیاتی  با ثبت شرکت ها
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هفته نامه اقتصادی ایران
بر اساس آمار گمرک جمهوری اسلامی ایران، صادرات فرش دستباف در ۲ ماه اول امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل به لحاظ ارزشی 84/6 درصد و به لحاظ وزنی ۲7۵ درصد رشد 
داشته است. در ۲ ماه ابتدای امسال ۳66/9 تن فرش دستباف ایرانی به ارزش 4/8 میلیون دلار صادر شده است، در حالی که در ۲ ماه اول سال ۱۳99 در مجموع 97/8 تن فرش دستباف ایران 
به ارزش ۲/6 میلیون دلار صادر شده است. بررسی آمار صادرات فرش دستباف ایران در اردیبهشت ۱4۰۰ نشان می دهد در این ماه ۲۱4/4 تن فرش دستباف به ارزش ۲/7 میلیون دلار صادر 
شده است که با توجه به اینکه در سال ۱۳99 طی ماه اردیبهشت 84/۱ تن فرش به ارزش ۲/۱ میلیون دلار صادر شده است، صادرات فرش دستباف ایران در اردیبهشت ۱4۰۰ نسبت به مدت 
مشابه سال ۱۳99 به لحاظ وزنی ۱۵۵ درصد و از نظر ارزشی ۲8/۵ درصد رشد داشته است. بر اساس این آمار، ۱۰ کشور اول واردکننده فرش دستباف از ایران در سال ۱۳97 عبارت بوده اند 
از ایالات متحده آمریکا، آلمان، امارات متحده عربی، ژاپن، لبنان، استرالیا، کانادا، قطر، ایتالیا و پاکستان و ۱۰ کشور اول وارد کننده فرش دستباف از ایران در سال ۱۳98 نیز کشورهای ژاپن، آلمان، 

امارات، لبنان، آفریقای جنوبی، قطر، ایتالیا، استرالیا، انگلیس و هند بودند که در سال ۱4۰۰ نیز همچنان ژاپن و آلمان جزو خریداران اول فرش ایران به شمار می روند./ روابط عمومی
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پیشنهاد اختصاص بخشی از رمزارزها 
به واردات

علی شمس اردکانی رییس کمیسیون اقتصاد کلان اتاق 
ایران گفت: با رمزارزها می توان مشکلات بخشی از واردات 
را حل کرد و اتاق ایران به دنبال تدوین لایحه ای برای این 

منظور است.
لازم اســت بخش خصوصی نگاه جامع و عمیقی نســبت 
بــه ویژگی هــای رمزارزهــا پیدا کند و پس از شناســایی 
کارکردهــای ایــن حوزه، نشســت های لازم بــرای بیان 
خواسته های خود با مسوولان و سیاستگذاران داشته باشد. 
بخش خصوصی معتقد اســت، ممکن است سیاستگذار به 
دلیل تعجیل یا عدم شناخت در این حوزه به شیوه نادرستی 
تصمیم گیری کند. بنابراین باید در شناســاندن بسترهای 
ایــن صنعت تلاش کنیم. اهمیت فناوری بلاک چین در آن 
است که لزوم نهاد اعتمادبخش را زیر سوال می برد و از آنجا 
کــه ایــن نهاد اعتمادبخــش در بســیاری از تراکنش ها و 
معامــلات، دولت اســت بلاک چین در تضــاد با این نقش 
دولت هاســت. یعنــی اگر رمــزارز با اســتفاده از فناوری 
بلاک چین ایجاد شود دیگر نیازی به بانک مرکزی ندارد که 
اصالت و اعتبار آن رمزارز را تصدیق کند. و خیلی ها این را 
تهدیدی علیه بانک مرکزی و نهاد اعتباربخش پول کشــور 
می دانند. وظیفه اقتصاددان ها و دولت کاهش ریسک است 
تــا افــراد بدون ترس و دودلی تصمیم بگیرند. البته در مورد 
Cryptocurrency هــم تاکید می شــود افــراد بدون 
محاسبه ریسک وارد این فضا نشوند و از طرفی باید فضایی 
فراهم شود تا رمزارزها بدون دخالت بوروکراسی های بزرگ 
فعالیت کنند.وی درباره دور زدن تحریم ها با رمزارزها گفت: 
بســتگی دارد کــه دولت های دیگر یــا بنگاه های خارجی 
بپذیرند که با رمزارزهایی نظیر بیت کوین معاملات خود را 
انجام دهند. اما آنچه عنوان می شود این است که با رمزارزها 
می توان مشکلات بخشی از واردات را حل کرد. برای همین 
ما در اتاق ایران و در کمیسیون اقتصاد کلان اتاق ایران به 
دنبال این هستیم که لایحه ای با کمک، همفکری و همراهی 
ذی نفعان تنظیم شود تا مشکلات این حوزه در عمل برطرف 
شــود. نباید آنچه بر صنعت گاز و برق رفته، در این صنعت 
هم تکرار شود و باید همه در این حوزه عقلانی رفتار کنند. 
باید رمزارز، بیت کوین یا زنجیره ارزش این صنعت درست 
ایجــاد شــود. برای همین مــا تاکید می کنیم که این ارز در 
حوزه صادراتی مصرف شــود نه داخلی. باید در این حوزه 
آیین نامه هایی تدوین شود که مورد پذیرش قرار گیرد. باید 

مباحث حقوقی این حوزه کاملا مشخص شود./مهر

 ایران چهاردهمین کشور ثروتمند 
جهان است

به نوشته یک نشریه بین المللی، بیش از ۲۵۰ هزار ثروتمند 
در ایران زندگی می کنند و این کشــور چهاردهمین کشــور 
ثروتمند جهان اســت.  به گزارش ایســنا، نشــریه فوربس در 
گزارشی نوشت که با وجود تشدید تحریم های آمریکا و شیوع 
گسترده کرونا، تعداد میلیونرها )کسانی که یک میلیون دلار 
و بیشتر ثروت دارند( به طرز قابل توجهی بیشتر شده است. 
تعــداد ایرانیــان ثروتمند در ســال ۲۰۲۰ بیش از ۲۱ درصد 
نســبت به ســال قبل از آن بیشتر شده؛ در حالی که متوسط 
رشد جهانی ۳ر۶ درصد بوده و ثروت این افراد هم طی همین 
سال بر حسب دلار ۳ر۲۴ درصد افزایش داشته است. از جمله 
دلایل اصلی افزایش ثروت برخی افراد، رشــد بی سابقه ۶۲۵ 
درصدی شــاخص بورس تهران در ســال ۲۰۲۰ بود)در مقام 
مقایسه، رشد شاخص اس اند پی ۵۰۰ بورس نیویورک فقط 
۱۶ درصد بود(.دولت ایران حمایت زیادی از رشد بورس کرد 
و یــک درصــد از ذخایــر صندوق ثروت ملی را هم به این بازار 
تزریق کرد. طبق بررسی ها هم اکنون حدود ۲۵۰ هزار میلیونر 
در ایران وجود دارد، البته بخش دیگری از این میلیونرها ثروت 
خود را مانند دیگر نقاط جهان از ارزهای دیجیتالی به دست 
آورده اند.به نوشــته این نشــریه، دولت ایران تسهیلاتی برای 
استخراج ارزهای دیجیتالی فراهم کرده که این فعالیت را برای 
بسیاری سودآور کرده است.اکنون ایران چهاردهمین کشور 
ثروتمند جهان شده و تعداد میلیونرها در آن حتی از عربستان 
کشوری که با حدود ۲۱۰ هزار میلیونر در رده هفدهم جهان 
قرار دارد، بیشتر است.به ادعای این نشریه، با این حال توزیع 
درآمد در ایران چندان عادلانه نیست و بین ثروت دهک های 
بالا و پایین جامعه تضاد آشکاری وجود دارد و حدود ۶۰ درصد 
جمعیت ایران طبق اعلام شــورای کار ایران به نوعی با فقر 
دســت و پنجــه نرم می کننــد.از زمان خروج دولت ترامپ از 
برجام، اقتصاد ایران با مشــکلات بیشــتری مواجه شده و نرخ 
تورم عموما رو به افزایش بوده و به محدوده ۵۰ درصد رسیده 
اســت.این اختلاف طبقاتی باعث شــده اســت تا برخی از 
شــهروندان ایرانی احساس تبعیض در توزیع امکانات رفاهی 

و اقتصادی داشته باشند.

تحقیق و تفحص از سازمان ملی 
استاندارد کلید خورد

مجلس شورای اسلامی  با تحقیق و تفحص از سازمان 
ملــی اســتاندارد موافقت کرد، نماینــدگان می گویند 
انتصابات سیاســی و عدم نظارت صحیح بر واردات و یا 
تولیدات اشــکال های زیادی به وجود آورده که یکی از 
آنها در صنایع خودروســازی است همچنین در جریان 
اصلاح قانون مدارس غیرانتفاعی، نمایندگان از حقوق 

ناچیز معلمان این بخش سخن گفتند.
در جلســه علنی مجلس  بررسی گزارش کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس مبنی بر تصویب تقاضای تحقیق 
و تفحص از سازمان ملی استاندارد ایران در دستور کار 

صحن علنی قرار گرفت.
روح الله عباســپور ســخنگوی کمیسیون صنایع و 
معــادن درخصوص این گــزارش گفت: ۶۰ نفر هیئت 
علمی در سازمان استاندارد حضور دارند که پیش از این 
»نیره پیروز بخت« با مدرک کارشناسی در رأس سازمان 
ملی استاندارد این افراد را مدیریت می کرده است. این 
ســازمان در طول ادوار گذشته به صورت سیاسی اداره 

شده است.
در ادامه علی جدی نماینده شیروان به نمایندگی از 
تقاضاکننــدگان تحقیــق و تفحــص گفت: ســازمان 
استاندارد وظیفه منحصر به فردی در نظارت بر کیفیت 
کالاها دارد. در هفت ســال گذشــته رئیس پژوهشگاه 
اســتاندارد ۵ بار تغییر کرده اســت. مسئولیت مهم این 
 ســازمان ممانعــت از واردات و صــادرات کالاهای بی

 کیفیت است.
متأســفانه امروز سازمان ملی اســتاندارد تبدیل به 
حیاط خلوتی برای مدیران سیاســی شــده است. نیره 
پیروز بخت که اخیراً از این ســازمان برکنار شــد، هفت 
سال مسئول بود اما یک سال و سه ماه حکمی نداشت 
و زمانی که تحقیق و تفحص از سازمان ملی استاندارد 
کلید خورد، مدیر برکنار شد و مدیر سیاسی دیگری را 
به جای او قراردادند. اســتاندار خوزستان حکم ریاست 
ســازمان ملی اســتاندارد را گرفت. این انتصابات نشان 
می دهــد کــه درک درســتی از جایگاه ســازمان ملی 
استاندارد وجود ندارد. این سازمان حیاط خلوتی برای 

مدیران سیاسی است.
 متأســفانه امروز مصالح ســاختمانی مربوط به صد 
ســال قبل در کشور استفاده می شود. هنوز آزمایشگاه 
تست خودرو در کشور وجود ندارد و خودروهای داخلی 
وضعیت اسفناکی دارند. سالانه نزدیک به ۲۰۰ محموله 
کالای نامرغوب برگشت می خورد که نشان دهنده عدم 
نظارت دقیق ســازمان ملی استاندارد است. بسیاری از 
کالاهای ممنوعه به صورت قانونی وارد کشــور می شود 
از محل ســازمان اســتاندارد مجوز دریافت می کند که 
نشــان دهنــده رانــت این ســازمان بــرای برخی از 

واردکنندگان است.
نماینــدگان مجلــس بــا ۱۵۴ رأی موافق، ۲۱ رأی 
مخالف و ۹ رأی ممتنع از مجموع ۲۱۱ نماینده حاضر 
در مجلس با تحقیق و تفحص از سازمان ملی استاندارد 

موافقت کردند.

تشکیل »باشگاه روابط عمومی اتاق بازرگانی 
اصفهان« در مسیر پشتیبانی از تولید

مهدی شایســته فرد، مدیر حوزه ریاست و ارتباطات 
اتاق بازرگانــی اصفهان، گفت: چندســالی بود که به 
دنبال برگزاری نشســت هم اندیشــی با مدیران روابط 
عمومــی عضــو اتاق بازرگانی بودیم تا با انتقال تجارب، 
دستیابی به اهداف و چشم اندازهای اتاق بازرگانی استان 
اصفهان تســهیل شود. خوشبختانه در هفته ارتباطات، 
اتاق بازرگانی میزبان مدیران روابط عمومی بزرگترین 
شرکت های استان اصفهان بود و امروز شاهد برگزاری 
دومیــن گردهمایی به میزبانی شــرکت فولاد مبارکه 

هستیم. 
حمایت مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه و رئیس اتاق 
بازرگانی و به ویژه حمایت مدیر روابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه در برگزاری این نشســت درخور تحسین 

است.
وی با ارائه پیشــنهاد »تشکیل باشگاه روابط عمومی 
در اتاق بازرگانی« گفت: امیدواریم این نشســت ها به 
صــورت ماهیانــه، مســتمر و خردمندانه پیش رود و با 
تشــکیل باشــگاه مدیــران روابط عمومــی عضو اتاق 
بازرگانی اصفهان به اهداف منظور شــده دست یابیم و 
ســایر مدیران روابط عمومی هم به مرور به این باشــگاه 

اضافه شوند.

خبر مجلس و وزیر نفت خبر از اصلاح حقوق کارکنان رسمی نفت دادندخبر

هزینه دوگانه سوز کردن ۲00هزار خودرو صرف احداث ۷00جایگاه CNG می شود
محمدحســین باقری مدیر طرح ســی ان جی شرکت ملی 
پخــش فرآورده های نفتی ایران درباره جزئیات مصوبه جدید 
شورای اقتصاد مبنی بر اصلاح طرح »حمایت از تولید و تبدیل 
کارگاهی یک میلیون و ۴۶۴هزار دستگاه خودرو تاکسی، ون 
)تاکســی(، وانت و مســافربر شخصی بنزینی به   CNGسوز« 
افزود: این مصوبه هنوز رســما به ما ابلاغ نشــده، اما اصل بحث 
این بوده که بخشی از تعداد تبدیل خودرو ها که یک میلیون و 
۴۶۴هزار خودرو بوده یعنی حدود ۲۰۰هزار خودرو را کاهش 
دهیم و هزینه آن را برای احداث جایگاه های       CNG مصرف 
کنیم. این ۲۰۰هزار خودرو کاهش یافته، ترکیب متناسبی از 
همه این خودروهاست و دلیل این کاهش هم استقبال نکردن 
مالکان خودرو از این طرح بوده اســت. دلیل عدم اســتقبال هم 
شاید این طور باشد که به نظر می رسد سهمیه بنزین آن ها زیاد 
اســت. یک بخش از دلیل عدم اســتقبال هم شــاید مربوط به 
قیمت بنزین باشد.باقری ادامه داد: زمانی که این مصوبه ابلاغ 
شد، قیمت بنزین یک هزار و ۵۰۰تومان و گاز ۴۵۰تومان بود 
و این اختلاف قیمت برای مردم معنادار بود، اما پس از افزایش 
قیمت بنزین، اکنون با این تورم قیمتی، دیگر کسی بنزین یک 

هزار و ۵۰۰تومانی را احساس نمی کند.
هم اکنون این مصوبه برای خودرو های عمومی و مسافربر های 
شــخصی تدوین شده که سهمیه بنزین هم دارند. یعنی بیش 
از سهمیه بنزینی که دریافت می کنند، به دلیل انجام حمل و 
نقل بار و مســافر کشــور، یک ســهمیه جداگانه هم دارند. این 
سهمیه به اندازه ای است که شاید سبب شده باشد که رغبتی 

برای دوگانه سوز کردن خودرو های خود نداشته باشند.
مصوبه مربوط به یک میلیون و ۴۶۴هزار خودرو با ۶پیمانکار 
پیش می رود که تاکنون در تمام کشور ۲۹۷کارگاه توسط این 
پیمانکاران تجهیز شده است. خودرو های عمومی و مسافربر های 
شــخصی که در حال حاضر مشــمول این مصوبه  هســتند، با 
مراجعه به ســایت GCR.NIOPDC.IR برای اســتفاده از 

مزایای این طرح ثبت نام کرده اند.
آخریــن آمــار مربوط به ثبت نام این دســته از خودرو ها در 
ســایت، نشــان می دهد که تاکنون ۳۵۰هزار خودرو ثبت نام 
کرده انــد کــه از این تعداد، تنهــا ۱۴۴هزار و ۶۰۰عدد خودرو 
مشمول طرح هستند و مابقی بدون داشتن شرایط لازم ثبت 
نام کرده اند؛ یعنی، جزو خودرو های عمومی یا مســافربر های 
شــخصی نیســتند و سیســتم اجازه ادامه کار را به آن ها نداده 
است. از میان خودرو های ثبت نامی که مشمول طرح هستند 
هم ۱۱۴هزار و ۶۰۰خودرو تاکنون تبدیل شــده اند، ۱۳هزار و 
۶۰۰خودرو نوبت کارگاه گرفته اند و در انتظار تبدیل هستند، 
۱۶هــزار و ۲۰۰خودرو هــم ثبت نام کرده اند، اما هنوز کارگاه 
انتخــاب نکرده انــد. آمار و ارقام مربوط به تولید این دســته از 
خودرو ها در شرکت های خودروسازی در اختیار ما نیست، اما 
اگــر خودرو ها با موتور گازســوز ماننــد موتور EF ۷ که روی 
خودرو های مختلفی مانند سمند، پژو و دنا در حال نصب است، 
طراحی شــوند، بهترین حالت و به نفع جامعه اســت، حدود دو 
هزار و ۵۰۰ جایگاه ســوخت ســی ان جی در کشــور داریم که 
مصرف روزانه آن ها حدود ۲۳میلیون متر مکعب است در حالی 

که این جایگاه ها قابلیت ارائه خدمات تا ۴۰میلیون مترمکعب 
در روز را دارند؛ یعنی نیمی از ظرفیت آن ها استفاده نمی شود. 
احــداث جایگاه هــای جدید هم در حال انجام اســت و بخش 

خصوصی می تواند در این زمینه سرمایه گذاری کند.
بــا توجــه به محدودیت زمانی مصوبه از مالکان خودرو های 
عمومی و مسافربر های شخصی درخواست می شود که تا پایان 
مهلت استفاده از این طرح، از آن استقبال کرده و خودرو های 
خود را به صورت رایگان دوگانه سوز کنند، زیرا اختلاف قیمت 
ســوخت میان خودرویی که بنزین ســوز باشد با خودرویی که 
تبدیل به دوگانه سوز شده، حدود ۷۵درصد است. این مسئله 
هم به نفع مالکان خودروهاســت، هم از نظر کاهش آلایندگی 
هوا به نفع مردم خواهد بود؛ همچنین به میزانی که سی ان جی 
در خودرو ها استفاده شود، مصرف بنزین کاهش می یابد و امکان 
خواهــد هــم  را  کشــور  بــرای  ارزآوری  و   صــادرات 

 داشت./ صدا و سیما

ادامه از صفحه ۱۰
ما باز از خوف اینکه یک دسته جوان بازی خورده در بین اینها 
باشد و هست، از خوف این نمی توانیم یک شدت عملی به خرج 
بدهیم، ولی ملت ما باید چشمهایش را باز کند و رفت و آمدهای 
مشــکوک را تحت نظر بگیرد. شــما ننشینید حالا که برای شما 

فقط پاسدارها عمل کنند؛ شما همه پاسدار اسلامید. 
ملت ما همه پاسدار اسلام هستند. باید همه مراقب باشند؛ 
همســایه های خودشــان را هر خانه ای تحت نظر بگیرد، رفت و 
آمدهای مشکوک را تحت نظر بگیرد. اگر دید یک مسئله ای در 
آنجا محتمل است باشد ـ ولو احتمال بدهد ـ باید اطلاع بدهد 
به مراکزی که در نزدیک آنجاست؛ کم توجه نباشد به این مسائل؛ 
سســت نباشــد در این مسائل. پیغمبر اسلام تا آن وقتی که در 
بستر مرگ خوابیده بود، جیشش را فرستاده بود و بیرون مدینه 
تجهیز کرده بود برای مقابله با کفار. آنهایی که اسلام را خلاصه 
می کنند در اینکه بخورند و بخوابند و یک نمازی بخوانند و یک 
روزه ای بگیرند و در گرفتاری این ملت، در گرفتاری این جامعه 
دخالت نکنند، به حسب روایت رسول اکرم، اینها مسلم نیستند؛ 
کســی که اهتمام به امور مســلمین ندارد، در صحنه خودشان 
نیســتند، آنهایی که در صحنه هســتند آنها را انتقاد می کنند. 
مراجعه کنند اشخاص، گروهها به قلب خودشان، ببینند که این 
کاری که در تازگی واقع شد و این همه جوان ما و اشخاص برومند 
ما به شــهادت رســید، آیا اینها در قلبشان احساس خشنودی 

می کنند؟ و من می دانم یک عده ای این طورند.
و من یک کلمه به برادران دادگاه و کسانی که رئیس زندان 

هستند و اشخاصی که زندانبان هستند، می گویم و آن اینکه این 
طور نباشد که یک جنایتی وقتی واقع شد، اینها آرامش خودشان 
را از دست بدهند و ـ خدای نخواسته ـ با زندانیانی که الآن هستند 
ـ ولو این زندانیان از همین گروههای فاسد باشند ـ با خشونت 

غیراسلامی عمل کنند. 
با آرامش و با احترام عمل کنند. لکن دادگاه ها احکام را با دقت 
بررســی کنند و پرونده ها را بررســی کنند و آنها را بر محکمه ها 
بنشانند و از آنها استفسار کنند و با قاطعیت، هرچه باید بکنند، 
عمل کنند، لکن این طور نباشد که حالا از باب اینکه یک دسته ای 
از ما به وســیله همین گروهها از بین رفته، حالا ما در حبس با 
اشــخاصی که محبوس هســتند ـ خدای نخواسته ـ به خلاف 
موازین اسلام عمل کنیم و من می دانم نمی کنند. گرچه آنهایی 
که باید به شما تهمت بزنند تهمت را می زنند، آنها کارهای اینها 
که در خیابانها کردند و مردم را آن طور، بیگناهها را آنطور کشتند، 
آنها را توجیه می کنند و محکوم نمی کنند، لکن این مصیبتهایی 
که بر جامعه ما وارد می شود، هیچ ابداً تفاوتی برایشان نمی کند، 
اگر نگویم که آنها در خلوت می گویند، خوب شــد که اینها را 
کشتند! خداوند ان شاء الله ، همه ما را اصلاح کند؛ هواهای نفسانیه 
ما را سرکوب کند؛ ما را و ملت را مصمم تر کند. همه در صحنه 
حاضر باشــند؛ لکن آرامش را حفظ کنند. )صحیفه امام، ج۱۴، 

ص ۵۱۸ تا ۵۲۸(
ـــــــــــــــــ

۱- اشــاره اســت به واقعه هفتم تیر و شهادت شهید مظلوم 
آیت الله بهشتی و یاران انقلاب.

۲- نیکان، نیکو خصلتان.
۳- »شناخت« یکی از کتابهای منتشره سازمان »منافقین« 

برای تبیین خط مشی و جهان بینی آنها.
۴- واگر خدا بخواهد ما به ایشان می پیوندیم.

۵- نهج البلاغه؛ نامه ۴۵ نامه به عثمان بن حُنَیف.
۶- اشاره است به هجرت اجباری امام رضا علیه السلام به محل 

خلافت مامون عباسی، یعنی شهر مرو در خراسان بزرگ.
۷- سوره اسراء، آیه ۴۴: موجودی نیست مگر آنکه به حمد 

و سپاس خداوند، تسبیح گوی است.
*مرحوم شهید بهشتی را من بیست سال بیشتر می شناختم. 
مراتب فضل ایشان و مراتب تفکر ایشان و مراتب تعهد ایشان بر 
من معلوم بود. و آنچه که من راجع به ایشان متاثر هستم، شهادت 
 ایشــان در مقابل او ناچیز اســت و آن مظلومیت ایشــان در این

کشور بود
*خــدا انصــاف بدهد بــه آنهایی کــه انحصارطلب بودند و 
می خواستند بهشتی و خامنه ای و رفسنجانی و امثال اینها را از 

صحنه خارج کنند
*چند نفر عزیز را گرفتن از ملت که بسیار خاطرشان عزیز 
است، ملت را عقب نمی نشاند، صفها فشرده تر می شود، فریادها 
بیشتر می شود و مشتها گرهش محکمتر می شود. شما نمی توانید 

با ترور بعضی شخصیتها این ملت را از صحنه خارج کنید
*دســته ای که خودشــان را از اول مهیا کردند برای مقابله با 
ظلم، این دسته از اول توجه داشتند که این مقابله زحمت دارد، 

این مقابله شهادت دارد، این مقابله حبس دارد

 بیانات امام خمینی )ره( درباره شهید مظلوم آیت الله بهشتی و شهدای هفتم تیر 1360

 در مجلس شــورای اسلامی جلسه ای به 
میزبانی کمیســیون انرژی و با حضور وزیر 
نفــت و نمایندگانی از دیوان محاســبات، 
سازمان بازرسی کشور، مرکز پژوهش های 
مجلس و دستگاه های امنیتی برگزار شد تا 
به مطالبات صنفــی کارکنان صنعت نفت 
رســیدگی شــود. در این جلسه مقرر شد تا 
متنی توســط مجلس و دولت برای اصلاح 
قانون در اختیار شورای هماهنگی سران سه 
قوه قرار گیرد تا شتاب بخشی برای حصول 
نتیجه رخ دهد. در حاشیه این نشست زنگنه 
بــه خبرنگاران درباره تلاش ها برای اصلاح 
حقــوق کارکنان رســمی صنعت نفت در 
تیرماه خبر داد. در میان سخنان نمایندگان 
مجلــس از کمیســیون انرژی هم صحبتی 
دربــاره کارگــران پیمانی نشــد و تمامی 
 وعده هــای پیگیــری حــول کارکنــان 

رسمی بود.
 بیــژن زنگنــه پــس از پایان نشســت 
کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
در جمع خبرنگاران در پاســخ به پرسشــی 
مبنــی بــر اینکه چــه اقدام هایــی برای 
پاســخگویی به مطالبات کارکنان صنعت 
نفت درباره وضع حقوق و مزایای شان انجام 
شــده اســت، گفت: »از آنجا که شماری از 
نیروهای رســمی وزارت نفت اعتراض هایی 
درباره محدودیت های ایجاد شده در سقف 
حقوقشــان در قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ 
دارند، امروز نشســتی در کمیسیون انرژی 
مجلس برگزار شــد و خوشــبختانه عموم 

نمایندگان با حل این مشــکل موافق بودند 
و قول همکاری دادند.«

وی افــزود: »همه تلاش خود را خواهیم 
کــرد تا کارکنــان صنعت نفت انعکاس این 
بررســی و رســیدگی ها را در حقوق تیرماه 
خود مشاهده کنند.«  وزیر نفت با اشاره به 
مشکلات نیروهای پیمانکاری وزارت نفت، 
تصریح کرد: »مشــکل این افراد ارتباطی به 
قانون بودجه ۱۴۰۰ ندارد و مربوط به قانون 
کار است، از این رو طبق قانون کار هر آنچه 
را که به آنها تعلق بگیرد پرداخت می کنیم، 
اما درخواســت های فراقانونی آنها مســاله 
دیگری است. زنگنه با بیان اینکه باید قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۰ اصلاح شود، از نگارش 

متنی برای اصلاح این قانون خبر داد.«
فریدون حســنوند، رئیس کمیســیون 
انرژی مجلس هم گفت که جلســه برگزار 
شده  روی اعتراض کارکنان صنعت نفت به 

دریافتی هایشــان متمرکز بــوده و در این 
نشســت مقرر شــد متنی توسط مجلس و 
دولت برای اصلاح قانون در اختیار شــورای 
هماهنگی ســران ســه قوه قــرار گیرد. او 
همچنیــن به کارکنان صنعت نفت قول داد 
که مسوولان به دنبال حل مشکلات آنها در 

اسرع وقت و چند روز آینده هستند.
مصطفی نخعی، ســخنگوی کمیسیون 
انرژی مجلس شــورای اســلامی نیز با بیان 
اینکه مشــکل حقوق کارکنان وزارت نفت 
به زودی رفع می شود، عنوان کرد: »تا زمان 
حل شــدن کامل این موضوع مقرر شــد از 
طریــق رئیس مجلس و کمیســیون انرژی 
مجوز لازم به وزارت نفت داده شود تا بتواند 
نســبت به پرداخت حقــوق کارکنان اقدام 
کنــد.« نخعی همچنیــن افزود: »با مصوبه 
شــورای هماهنگی ســران قوا و ابلاغ آن به 
وزارت نفت تلاش می کنیم مشــکلاتی که 

بــرای کارکنــان وزارت نفت رخ داده، حل 
شود.« این اظهارات درحالی صورت گرفت 
که اعتراضــات و تجمعات صنفی کارگران 
صنایع نفتی، پالایشگاه ها و پتروشیمی ها از 
ابتدای تیرماه شــکلی جدی به خود گرفته 
و آغاز کننده آن کارگران پیمانی بودند. این 
اعتراضات در روزهای اخیر در میان کارگران 
بخش های مختلف صنعت نفت و در شرکت  
و بخش های صنعتی فراوانی در چند استان 
کشــور گســترش یافته و کارکنان رسمی 
صنعــت نفت هــم که در اردیبهشــت ماه 
اعتراضات گســترده دیگری داشتند هم از 
ایــن اعتراضات حمایت کرده اند و در برخی 

نقاط به این اعتراضات پیوسته اند.
همچنیــن گفته می شــود که کارکنان 
رسمی در روزهای آینده قصد دارند به این 
اعتراضات صنفی برای پیگیری حقوق خود 
بپیوندند و به نظر می رســد مجلس و دولت 
برای تحقق خواسته های آنان گام های اولیه 
را برداشته و اراده بر رفع مشکلات کارکنان 
رسمی وجود دارد. اما کماکان در اظهارات 
مســوولان و نمایندگان مجلس مشــخص 
نیست که آنها برای پاسخگویی به اعتراضات 
کارگــران پیمانی چــه برنامه ای دارند؛ این 
بلاتکلیفی درحالی است که عمده اعتراضات 
صنفــی در صنعت نفت توســط کارگران 
پیمانی که بار اصلی صنعت نفت کشــور را 
بــه دوش می کشــند و در اعتــرض بــه 
شرکت های پیمانکار و تامین نیروی انسانی 

انجام شده است. / خانه ملت 
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شد

هفته نامه اقتصادی ایران

دکتر اکبر کمیجانی با حکمی از ســوی رییس جمهوری، به عنوان رییس کل بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران منصوب شــد. به گزارش 
روابط عمومی بانک مرکزی، دکتر اکبر کمیجانی طی حکمی از سوی رییس جمهوری، سمت ریاست کل بانک مرکزی را بر عهده گرفت. اکبر 
کمیجانی دارای مدرک دکتری اقتصاد است و از سال ۱۳۶۳، به عنوان استاد اقتصاد کلان دانشگاه تهران در زمینه های اقتصاد پولی، اقتصاد کلان 
و اقتصاد بین الملل مشغول به تدریس است. کمیجانی در دوران ریاست کلی ولی اله سیف و عبدالناصر همتی، به عنوان قائم مقام بانک مرکزی 
مشغول به خدمت بوده و قبل از آن نیز، از سال ۱۳۷۷ تا سال ۱۳۸۶ سمت معاونت اقتصادی بانک مرکزی را برعهده داشته است. از جمله سوابق 
اجرایی دکتر اکبر کمیجانی می توان به تصدی معاونت پژوهشی دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران )از ابان ۱۳۸۶ تا کنون(، مشاور اقتصادی معاونت 

امور اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی)۱۳۶۹ تا ۱۳۷۶( و عضویت در هیئت مدیره بانک خاورمیانه )۱۳۹۱-۱۳۹۲( نام برد.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران درباره تأمین سوخت مورد نیاز مردم در فصل تابستان، اعلام کرد: هیچ مشکلی برای تأمین فرآورده های نفتی 
و بنزین در کشور وجود ندارد. کرامت ویس کرمی درباره وضعیت تولید و عرضه سوخت در کشور تصریح کرد: با توجه به برنامه ریزی و مجموعه اقدام های در حال انجام 
و بدون وقفه و شبانه روزی مجموعه عوامل در زنجیره تولید، انتقال، ذخیره سازی و توزیع فرآورده های نفتی در شرکت های پالایشی، خطوط لوله و مخابرات نفت، ستاد 
شــرکت ملی پخش و مناطق عملیاتی ۳۷ گانه آن، خوشــبختانه مشــکلی برای تأمین فرآورده های نفتی و بنزین کشــور وجود ندارد.  همکاری و همراهی مطلوب عوامل 
در بخش های انتقال جاده ای و توزیع سوخت همچون شرکت ها، پیمانکاران و رانندگان سخت کوش ناوگان حمل ونقل جاده ای سوخت و مالکان، بهره برداران و عوامل 
جایگاه های عرضه سوخت در سراسر کشور، موجب تسهیل عرضه سوخت شده است. با توجه به مقدار ذخایر راهبردی و تراز مثبت تولید فرآورده های نفتی نسبت به 

مصارف آن و وجود ظرفیت های مناسب در زمینه انتقال سوخت با خطوط لوله، هیچ مشکلی برای تأمین سوخت در سراسر کشور وجود ندارد. / روابط عمومی 

انتصابدکتراکبرکمیجانیبهعنوانرییسکلبانکمرکزی مشکلیبرایتأمینسوختدرسراسرکشوروجودندارد

در جلسه هیئت دولت، هیأت وزیران با هدف استمرار متناسب سازی حقوق بازنشستگان با شاغلان پس از پایان برنامه ششم توسعه و به منظور برقراری عدالت در نظام پرداخت و رفع دغدغه و بهبود 
معیشت بازنشستگان و مستمری بگیران، »لایحه دائمی شدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان با شاغلان« را به تصویب رساند. هیأت وزیران همچنین در اجرای تکلیف مندرج در اجزای )۱( و )۲( بند 
)الف( تبصره )۲۰( قانون بودجه سال ۱4۰۰ کل کشور مبنی بر ثبت یا به روزرسانی اطلاعات و پرداخت ها به کارکنان دستگاه های اجرایی در سامانه پایگاه اطلاعات کارکنان نظام اداری )پاکنا(، آیین نامه اجرایی 
مربوط به این بند از قانون را به تصویب رساند. به موجب آیین نامه فوق، کلیه دستگاه های اجرایی مکلفند اطلاعات فردی و استخدامی و احکام کارگزینی یا قرارداد منعقده و پرداخت های مستقیم و مستمر 
و غیرمستمر به تمامی کارکنان رسمی، پیمانی، قرارداد کارمعین )مشخص(، کارگری، کارکنان حوزه سلامت براساس قانون مربوط به خدمت پزشکان و پیراپزشکان و سایر کارکنان که براساس ضوابط 
و مقررات مربوط به موجب حکم یا قرارداد مقام صلاحیت دار در یک دستگاه اجرایی به خدمت پذیرفته می شوند را در سامانه کارمند ایران )سامانه های پاکنا و ثبت حقوق و مزایا( حسب مورد ثبت و 
همواره به روزرسانی نمایند. همچنین سازمان برنامه و بودجه کشور با رعایت ترتیبات مقرر در ماده )۳۰( قانون برنامه و بودجه کشور، نسبت به تخصیص اعتبار پرداخت مستقیم و مستمر )حقوق( کارکنان 

و محاسبه هزینه های پرسنلی شرکت های دولتی با دریافت اطلاعات کارکنان به صورت تبادل اطلاعات الکترونیک )وب سرویس( با سامانه کارمند ایران اقدام خواهد کرد./ روابط عمومی

ذبیح اله خداییان رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشــور گفت: در یک ســال اخیر، ۵۳ میلیون هکتار از 
اراضی و املاک کشــور ثبت و صاحب ســند کاداستری 
شــدند که این آمار، پنج برابر چهاردهه گذشــته است ، 
در سال ۹۹، قریب به ۱۰۵ میلیون خدمت در حوزه های 
مختلف توســط ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور به 
مــردم ارائه شــد که از این میــزان، ۹۹ درصد خدمات 

بصورت الکترونیکی بوده است.
 تا ابتدای سال ۹۸ بالغ بر ۱۱ میلیون هکتار از اراضی 
دارای سند کاداستر شده بود، اما فقط در یکسال گذشته 
بالــغ بــر ۵۳ میلیون هکتــار از اراضی تثبیت و صاحب 

سند کاداستری شدند.
تاکنــون ۶۴ میلیون هکتار از اراضی و املاک دولتی 
و مردمی در نظام کاداســتر تثبیت شــدند و پیش بینی 
ما آن اســت که ظرف دو الی ســه سال آیند همه اراضی 

کشور تثبیت و دارای سند کاداستری شود.
 به موجب قراردادی که سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور منعقد کرده است مقرر شده در ظرف یکسال از 
کلیه اراضی کشــور عکس برداری هوایی شود و این امر 
در زمره وظایف دستگاه های متولی بود که طی سال های 
گذشته انجام نشده است؛ همچنین حدود ۴۰ دستگاه 
ثابت ماهواره ای و ۱۲۲ دســتگاه گیرنده ســیار جهت 

پوشش ماهواره ای اراضی کشور تهیه شده است.
 در سالی که گذشت ۴۱ هزار سند مالکیتی کاداستری 
برای اراضی ملی و منابع طبیعی کشــور صادر کردیم و 
نســبت به مدت مشــابه سال قبل تر از آن شاهد رشد ۷ 

برابر بودیم.
 همچنین در طی یک ســال اخیر ۱۱۲ هزار ســند 
مالکیت برای وزارتخانه ها و مؤسسات دولتی صادر شد 
که رشد ۱۴۳ درصدی داشت و ۲۱ هزار سند مالکیت 
کاداستری نیز برای موسسات غیردولتی صادر شد که 
ایــن بخش نیز با رشــد ۴۵ درصــدی همراه بود. برای 
اراضی موقوفه نیز ۲۰ هزار سند کاداستری صادر کردیم 
که بیانگر ۳۲ درصد رشــد می باشــد؛ همچنین برای 
اراضی کشاورزی ۱۴ هزار سند مالکیت کاداستری طی 

یکسال گذشته صادر شده است.
در ســال گذشته ۷۰۳ هزار پرونده اجرایی مختومه 
شد که نسبت به مدت مشابه سال قبل تر از آن رشد ۴ 
و نیم برابری داشــت؛ وارده پرونده ها به بخش اجرایی 
ســازمان ثبت طی یک ســال اخیر ۳۶۸ هزار پرونده و 
میــزان مختومه ۷۴۰ هزار فقره بود که نشــان دهنده 
کاســته شــدن ۴۰۰ هزار فقره از پرونده ها هســت. در 
یک ســال گذشــته ۳۰ هــزار میلیارد تومان توســط 
واحد های اجرایی ســازمان ثبت وصول شدند که رشد 

۱۴۳ درصدی و ۲ و نیم برابری داشت. / میزان 

بانک آینده در مسیر توسعه: از امروز ۲ خدمت 
جدید در دسترس صاحبان چک

 در پــی پیاده ســازی برخی دیگــر از خدمات جدید 
سامانه صیاد در درگاه خدمات الکترونیکی بانک مرکزی 
ج.ا.ایران، امکان ارائه این خدمات به مشتریان از طریق 
بانک آینده، به عنوان بانکی پیشتاز در اتصال به سامانه 

صیاد، فراهم است.
»امــکان ابطــال برگ هــای خام دســته چک های 
صیادی« که پیش از این در سامانه صیاد )پیچک( ثبت 
نشــده و مورد اســتفاده قرار نگرفته انــد، از جمله این 
خدمات جدید است که از اردیبهشت ماه ۱۴۰۰ فراهم 

شده است.
هم چنین، گزینه »عودت انتقال«، این امکان را برای 
مشتریان فراهم می سازد که پس از مبادله چک )ثبت 
توســط صادرکننده و تأیید توسط ذی نفع(، چنان چه 
فــرد دریافت کننــده چک، تمایل به عودت چک به نفر 
پیشــین را داشته باشــد، با انتخاب گزینه مذکور، این 

عملیات را به انجام رساند.

افزایش سقف تسهیلات نوسازی در 
بافت فرسوده

ســقف تسهیلات نوسازی بافت فرسوده در مناطق 
بافت فرســوده به ۳۰۰ میلیون تومان افزایش یافت.

محمود شــایان مدیر عامل بانک مســکن گفت:به 
دنبــال انعقــاد قــرارداد عاملیت فی مابین شــرکت 
بازآفرینی شــهری ایران و بانک مســکن و با عنایت به 
رویکرد نوســازی و بهســازی محلات هدف در بافت 
فرســوده شهری و ایجاد مشوق ها و امتیازات ویژه در 
پلاک های فرســوده شهری،سقف تسهیلات نوسازی 
در ایــن مناطق به ۳۰۰ میلیون تومان افزایش یافت.

ســازندگان حرفــه ای که بخواهند با اســتفاده از 
فناوری های نوین برای ســاخت واحد مســکونی در 
مناطق بافت فرســوده تهران و کلانشهرها اقدام کنند 
مــی تواننــد علاوه برتســهیلات ۱۲۰ میلیون تومان 
تســهیلات بافت فرســوده با نرخ ۹ درصد، در صورت 
وجود اعتبار از محل منابع بدون سپرده بانک تا سقف 
۱۰۰ میلیون تومان با نرخ سود ۱۸ درصد و۸۰ میلیون 
تومــان از محــل اوراق گواهی حق تقدم اســتفاده از 
تسهیلات مسکن)اوراق ممتاز( با نرخ سود ۱۶ درصد 

استفاده کنند.
سقف تسهیلات نوسازی برای سازندگان غیرحرفه 
ای که بخواهند در شــهر تهران و کلان شــهرها و با 
اســتفاده از فناوری های نوین اقدام به ســاخت واحد 
مســکونی کننــد؛۲۷۰ میلیون تومان تعیین شــده 
اســت.۱۲۰ میلیون تومان تسهیلات بافت فرسوده با 
نــرخ ۹ درصد،۸۰ میلیون تومان از محل تســهیلات 
بدون ســپرده بانک با نرخ ۱۸ درصد و در نهایت ۷۰ 
میلیــون تومــان از محل اوراق ممتاز با نرخ ۱۶ درصد 
که مجموع این سه تسهیلات مشارکت مدنی رقم کل 

تســهیلات را به ۲۷۰ میلیون تومان می رساند.
افزایــش ســقف این تســهیلات، صرفاً مشــمول 
قراردادهای تســهیلات جدید می شود و بدیهی است 
در صورتی که پیش نویس قرارداد تســهیلاتی توسط 
شــعبه صادر ولی قرارداد رســمی مشارکت مدنی در 
دفترخانه منعقد نشــده اســت، امکان بهره مندی از 
تســهیلات مذکور مشــروط به وجود هزینه ی باقی 

مانده، فراهم می باشــد./ روابط عمومی

۵3 میلیون هکتار از اراضی و املاک کشور 
سال گذشته صاحب سند کاداستری شدند

خبر  برخی عدالتخواهی را دکان فساد کرده اندخبر
معدود افرادی هســتند که با نفوذ و در 
حالــی که هیچ اعتقادی به انقلاب و حتی 
رفتار های دینی ندارند، ادعای عدالتخواهی 
می کننــد در حالی که خود منبع فســاد 
هســتند و از این راه کسب درآمد هنگفتی 

دارند. 
محمدباقــر قالیبــاف رئیــس مجلس 
شــورای اسلامی در نشست هیئت رئیسه 
فراکسیون شهید دیالمه با بیان اینکه باید 
نســبت به موضوعات به صورت شــفاف و 
روشــن موضع بگیریــم، گفت: اگر موضع 
روشنی نداشته باشیم، انگیزه خود را برای 
مقابلــه بــا فســاد از دســت می دهیــم. 
»مدعی العمــوم باید به مبارزه با فســاد به 
صورت واضح و روشــن ورود و فساد هایی 
که در رابطه با مســئولان مطرح می شود، 

پیگیری کند.«
وی به انگیزه ها و آســیب های مختلف 
عدالتخواهی اشــاره کــرد و گفت: عمده 

عدالتخواهی ها واقعی و از ســر دلسوزی و 
اعتقاد است، اما معدود افرادی هم هستند 
کــه بــا نفوذ و در حالی که هیچ اعتقادی به 
انقــلاب و حتی رفتار هــای دینی ندارند، 
ادعــای عدالتخواهی می کنند در حالی که 
خود منبع فساد هستند و از این راه کسب 
درآمد هنگفتی دارند ، بین مبارزه با فساد 

و مفسد فرق است و یکی از راه های آن این 
است که در مبارزه با فساد، نهاد را جایگزین 
انســان کنیم، قوه قضائیه با مفسد برخورد 
می کند، ولی مجلس باید با ریشه های فساد 
مبارزه کند. رئیس مجلس شورای اسلامی 
همچنین شفافیت آرا را یکی از راهکار های 
مبــارزه با فســاد دانســت و تصریح کرد: 

موضوعــی مانند مدیریــت تعارض منافع 
حتی از شفافیت مهم تر است.

 او به نامگذاری این فراکســیون به نام 
شهید دیالمه اشاره کرد و گفت: این شهید 
ویژگی هــای منحصربه فــردی داشــت و 
ابتــدای انقلاب در اوج جوانی با شــهامت 
بســیار زیاد، از آتش به اختیاری که بعد ها 
مقام معظم رهبری مورد تأکید قرار دادند 
به درســتی استفاده می کرد. او یک جوان 
مؤمــن و انقلابی و مخلص بود و با فســاد، 
انحراف و نفوذ مبارزه می کرد و بر مباحث 
تســلط داشــت ،  جریــان امــروز دنیــا 
مادی گرایانه است و انقلاب اسلامی خلاف 
این رودخانه دنیوی و مبتنی بر سنت های 
الهی پیش رفت، عمل می کند و بر اســاس 
مکاتب انسان ســاز خود پیــش می رود و 
حضــرت امام خمینــی )ره( کاری به این 
جریان های مادی گرا نداشــت و منطبق با 
سنت های الهی پیش می رفت. / خانه ملت 

کاهش ســرانه درآمد خانوار، گرانی مســکن و بلاتکلیفی 
اقتصادی ناشــی از کرونا و تحریم ها موجب شــده تا ۸میلیون 
مستأجر در کشور با هزینه های قابل ملاحظه اجاره بها روبه رو 

شوند.
خانوار هایی هم که هزینه اجاره ندارند از رشــد هزینه های 
معیشــت گلایه مند هســتند و شاید همین حس موجب شده 
است تا برخی صاحبخانه ها با درک وضعیت مستأجرها، هزینه 
را تا حدودی بر آن ها ســهل بگیرند، اما این باعث نمی شــود 
سیاســتگذار نســبت به بهبود وضعیت بازار مسکن و اجاره بها 
کوتاهی و بی عملی به خرج دهد. در همین رابطه محمود محمود 
زاده معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: طی دو ســال گذشته 
ورود دولت و ســتاد ملی کرونا برای تعیین ســقف اجاره بها به 
دلیل ضرورتی بود که با توجه به کاهش درآمد خانوار ها ناشی 
از اپیدمی ویروس کرونا احساس می شد.  طبق مصوبه کسانی 
که در یک خانه مستأجر هستند، اجاره نامه آن ها برای یک سال 
دیگر به طور اتوماتیک تمدید شــود با ســقف افزایش سالانه 

اجاره بهــا بــه میزان حداکثر ۲۵ درصد در تهران، ۲۰درصد در 
دیگر کلانشهر ها و ۱۵درصد در سایر شهر های کشور، اما اگر 
مالک و مســتأجر با نرخ های پایین تر یا بالاتر توافق کردند ما 
مشــکلی نداریم. آمار یکی از شــرکت های حمل و نقل درون 
شــهری که جابه جایی اثاثیه انجام می دهد، نشــان داد ســال 
گذشــته ۶۴درصد کاهش جابه جایی بار داشتند. بحث ما این 
نیســت که شرایط کنونی ایده آل است، بلکه اگر این مصوبات 
نبود شــاید وضعیت بازار اجاره خیلی ســخت تر می شد. وی با 
بیان اینکه مصوبه ستاد ملی کرونا قرارداد های تمدید را شامل 
می شــود، گفت: شــورای حل اختلاف و دستگاه قضایی برای 
مواردی که مغایر با مصوبه ستاد ملی کرونا باشد رأی به تخلیه 
صادر نمی کند. مگر در استثنائات سه گانه شامل ازدواج اولاد 
ذکــور مالک، تخریب و احداث ســاختمان براســاس پروانه 
ســاختمانی، یا عدم پرداخت اجاره تا یک ماه پس از تمدید. 
به جز سه مورد مذکور، صاحبخانه حق اخراج مستأجر را ندارد. 
او  درباره اینکه دیده می شــود بعضی مالکان به این بهانه که 
خودشان قصد سکونت دارند مستأجر را جواب می کنند، گفت: 
اگر مالک خانه دیگری داشته باشد نمی تواند حکم تخلیه بگیرد. 
اطلاعات املاک خانوار ها در سامانه وجود دارد و مرجع قضایی 
بر اساس آن تحقیق می کند و دسترسی دارد، اما به نظرم این 
موارد فرع موضوعات است. هدف اصلی سیاستگذار این است 
که در این شــرایط به یکدیگر کمک کنیم. اگر ســال گذشته 
موفقیتی درخصوص مصوبه حاصل شده جای تشکر از مالکان 
دارد که با شــرایط ســخت مستأجران همراهی کردند. وی در 

پاســخ به این ســؤال که با توجه به تورم حدود ۵۰درصد آیا 
نرخ گذاری ۲۵درصد برای اجاره منجر به امتناع مالکان از اجاره 
دادن واحد مسکونی نمی شود، گفت: اگر در شرایط عادی قرار 
داشتیم اصلًا لزومی به دخالت حاکمیت نبود. ولی شرایط کرونا 
تقریباً تمامی گروه های شــغلی را تحت تأثیر قرار داد. به طور 
مثال تالار ها بیش از یک ســال اســت که تعطیل هســتند. 
باشــگاههای ورزشــی، استخر ها و بســیاری دیگر از مشاغل 
کمابیش تعطیل بوده اند. پس اینطور نیست که فقط یک قشر 
متضرر شــده باشــند، این مســئله در واقع یک زنجیره به هم 
پیوســته اســت که باید شرایط عام جامعه را ببینیم. ما حدود 
۸/۵ میلیون خانوار مستأجر در کشور داریم و اکثراً به این دلیل 
اســت که درآمد کافی برای خرید مســکن ندارند و در شرایط 
کرونا این درآمد کمتر هم شــده اســت. اگر حاکمیت به دلیل 
مصالح عمومی، مسئله بهداشت و محدودیت های رفت و آمد را 
جدی می گیرد، موضوع معیشت اقشار پایین را نیز باید مدنظر 
قرار دهد. بسیاری از کسبه که مغازه شان اجاره ای بود مغازه ها 
را تحویل دادند و شغلشــان به حداقل ممکن رســید. او با بیان 
اینکه نرخ گذاری در شــرایط کرونا فقط مختص ایران نبوده 
اســت، افزود: اکثر کشــور های دنیا که درگیر بیماری کرونا 
هستند، از جمله کشور های اروپایی این نوع مقررات نرخ گذاری 
با مدت های بیشــتر و حتی قیمت های ثابت را لحاظ کرده اند. 
در بعضی نقاط اروپا اجاره نامه ها را سه تا پنج سال تمدید کردند 
و برای واحد های تجاری ۳۰درصد کاهش اجاره بها نســبت به 

سال پایه در نظر گرفتند. روابط عمومی 

8 میلیون مستأجر در کشور داریم

معاون وزیر نیرو از تنش آبی ۳۰۰ شهر کشور خبر داد و گفت: متاسفانه ۲۹ 
درصد از مشترکان تهران مصرف بالایی دارند.

 قاســم تقی زاده خامســی معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفای کشــور گفت: 
تنش آبی به وضعیت شــهر هایی گفته می شــود که کمبود آب دارند که اگر این 
تنش آبی افزایش پیدا کند، دچار افت فشار هم خواهند شد، به طور کلی تنش 

آبی، جیره بندی یا قطعی آب تلقی نمی شود.
 در حال حاضر از ۱۴۰۰ شهر در کشور ۳۰۰ شهر ما دارای تنش آبی هستند؛ 
در حــال حاضــر هــم تا به امروز در هیچ کجای کشــور قطعی یا جیره بندی آب 
نداشــته ایم، اگر شــهروندان با ما همکاری داشــته باشند، ما امسال از این پیک 

مصرف عبور خواهیم کرد.
در حال حاضر ۸۰ درصد مشــترکان در تهران جزو خوش مصرف ها هســتند، 
ولی متاسفانه ۲۹ درصد مصرف بالایی دارند. خامسی گفت: ما برنامه ریزی برای 

قطع یا جیره بندی آب در کشــور نداریم، ولی در طول ســال به دلیل شکســتگی 
لوله یا قطعی برق ممکن اســت آب چندین ســاعت قطع شــود، ولی تا این لحظه 
قطعی یا جیره بندی آب در هیچ کجای کشور اعمال نکرده ایم. خوشبختانه ما 
تدابیر لازم را برای مدیریت منابع آبی اتخاذ کرده ایم و به طوری که تا به امروز 
۵۰ میلیارد متر مکعب حجم مخازن سد های کشور است، ولی با توجه به کاهش 
بارندگی ما ۲۸ درصد کاهش در مخازن آبی کشــور را شــاهد هســتیم.  در حال 
حاضر شــهر هایی مانند تهران که از ذخایر ســد ها تغذیه می کنند؛ تامینی در 
آبرسانی نداریم، ولی شهر هایی که از چاه استفاده می کنند به دلیل کاهش ۵۲ 
درصد بارش ها کار را برای ما دشوار کرده اند که توصیه ما به مشترکان این است 
که در مصرف آب صرفه جویی کنند. ۱۰ درصد برق کشــور توســط نیروگاه های 
برقی آبی تامین می شود و زمانی که کاهش بارندگی داشته باشیم، قطعا تولید 

برق هم با مشکل مواجه می شود./  خبرنگاران جوان، 

 مدیرعامل ســازمان تامیــن اجتماعی گفت: طرح 
۳۰۷۰ )ارائــه ۳۰ خدمــت غیرحضــوری( مراجعات 
حضوری مردمی به شعب و کارگزاری های این سازمان 
را نسبت به مدت مشابه سال قبل در سطح قابل توجهی 

در کشور کاهش داده است.
 مصطفی ســالاری  در نشســت خبری که با عنوان 
»سلســله نشست های رویای تامین اجتماعی فراگیر؛ 
با موضوع تحول دیجیتال و حقوق شــهروندی؛ اجرای 
طرح ۳۰۷۰ در ســازمان تامیــن اجتماعی« در هتل 
همــای تهــران برگزار شــد، گفت: تحــول در عرصه 
دیجیتال اکنون یک ضرورت اســت و ســازمان تامین 
اجتماعــی بــه عنوان یک نهــاد اجتماعی که با بخش 

اعظــم جامعه مرتبط و وظیفه خدمت رســانی به این 
جمعیت را بر عهده دارد، باید پیشــگام در این زمینه 

می بود.
هر یک از تغییر و تحولات در آغاز می تواند با برخی 
فشــارهای اجتماعی، نارضایتی و نارســایی، به منظور 
پیاده سازی و تکمیل طرح همراه باشد، اما طرح ۳۰۷۰ 
با اســتفاده نظرات شرکای اجتماعی، همت مجموعه 
تامیــن اجتماعی و همکاری دیگر دســتگاه ها به ثمر 

نشست.
در مرحله نخســت باید ایرادات این طرح رفع شــود 
و ســپس خدماتی جدید در ســازمان تامین اجتماعی 
غیرحضوری و مراجعه به شــعب و کارگزاری های این 

سازمان به صفر برسد.  عنوان این طرح نیز به ارائه ۳۰ 
خدمــت غیرحضوری که ســبب کاهش ۷۰ درصد از 
مراجعات حضوری مردمی به این سازمان خواهد شد، 
اشاره می کند.  طرح ۳۰۷۰، مراجعات حضوری مردمی 
را نســبت به مدت مشــابه ســال قبل کاهش داد، اما 
خدمات ســازمان تامیــن اجتماعی در این باره زمانی 

افزایش داشته است.
 امــا تکمیــل آن در گرو مراجعات حضوری صفر به 
شعب و کارگزاری های این سازمان بوده و هدف تامین 
اجتماعی نیز سیســتم خدمت رســانی پایدار و آنی به 
جامعه هدف به همراه کاهش هزینه و اتلاف وقت است.

ســرعت عمل در ارائه خدمات و پرداخت ســرویس 

بدون ثبت درخواســت به بیمه شــدگان نظیر کمک 
هزینه ازدواج نیز از دیگر اهداف اساســی این طرح در 

سازمان تامین اجتماعی بوده است.
 ســرویس دهی در سامانه سازمان تامین اجتماعی 
نیز ســبب ارتقاء خلاقیت در جامعه شــده و سازمان از 
شرکت های مربوطه دعوت می کند، در پلتفرم سازمان 
ســرویس دهی کنند. شرکت خدمات ماشینی تامین 

اجتماعی نیز مامور انجام این طرح اســت.
در صورت دستیابی به مراجعات کاملا غیرحضوری 
و پیشــرفت ۹۰ درصدی طرح، احتمال بازگشــت به 
شــیوه های ســنتی حضــوری ضعیــف اســت و بــا 

رســیدگی های فشرده رصد خواهد شد. / ایرنا

برنامه ریزی برای قطع یا جیره بندی آب در کشور نداریم

طرح 30۷0 مراجعات حضوری مردمی در کشور را کاهش داد
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هفته نامه اقتصادی ایران
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، در جهت هماهنگی و تعامل بیشتر در پیشبرد امور دو سویه و حل موانع و مشکلات بیمه ای، جلسه ای با حضور دکتر مجتبی 

کاتب رئیس هیات مدیره بیمه سرمد و  هوتن والی نژاد معاون اداری و مالی نهاد کتابخانه های عمومی کشور برگزار گردید.  
رئیس هیات مدیره بیمه سرمد، در این جلسه، در خصوص روند خدمات ارائه  شده از شروع قرارداد و راه های گسترش همکاری، توضیحاتی ارائه داد و با حضور 

مدیران مربوط از سوی شرکت سرمد حل مشکلات بیمه های تکمیلی و درمان در دستور کار قرار گرفت.  
دکتر احمدوند مدیرکل منابع انسانی و پشتیبانی، حسین آقایی مشاور اجرایی اداره کل منابع انسانی، مهرداد بریری معاون پشتیبانی، خدمات و امور رفاهی، علی 
عباسی رئیس اداره رفاهی، سید حامد مرتضوی معاون حقوقی نهاد کتابخانه های عمومی کشور به همراه حسن آقایی عطا مدیر توسعه بازار و امور بیمه گذاران، 

علی آفرین مدیر بیمه های اشخاص و داود نورالهی مسئول پروژه نهاد کتابخانه های عمومی کشور از بیمه سرمد در این جلسه حضور داشتند.

تشکیل کمیته برای پیگیری حقوقی 
سانحه اخیر

محمد خدادی، معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رســانی 
وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی در پاســخ بــه این که 
پروتکل های ســفر برای برنامه های خبری خبرنگاران باید 
چگونه باشد وچه تدابیری اندیشیده شده به جام جم توضیح 
می دهد: قوانین و مقررات برای هر وســیله نقلیه مشــخص 
اســت و پلیس راهور همیشه اســتانداردهای لازم را اعلام 
کرده تا شاهد حداقل تصادفات جاده ای باشیم. درباره حادثه 
اخیــر و اتفاقــی که برای خبرنــگاران رخ داده، باید بگویم 
اطلاعــات اولیــه ای که داریم نشــان می دهد پروتکل های 
حمل ونقل برای خبرنگاران دقیق رعایت نشــده است. باید 
صبر کنیم تا گزارش ها ارائه شود و دقیق مساله را موردبررسی 
قرار بدهیم. وی ادامه می دهد: البته ما به دنبال بخشنامه ای 
هستیم تا به همه دستگاه ها ابلاغ کنیم که استانداردها برای 
حمل ونقل برنامه های خبری خبرنگاران باید رعایت شــود. 
هدف ما این است که از پیش آمدن چنین حوادث مشابهی 
جلوگیری کنیم. همچنین پنجشــنبه سوم تیر یک کمیته 
حقوقــی در معاونــت مطبوعاتی برگزار شــد تا هم پیگیر 
برگزاری مراسم تشییع خبرنگاران باشند و هم پیگیر مسائل 
حقوقی.معــاون امور مطبوعاتی و اطلاع رســانی وزارتخانه 
درباره نبود بیمه برخی خبرنگاران از سوی رسانه ها می گوید: 
این دو خبرنگار بیمه بودند اما بحث بیمه به ســازمان نظام 
خبرنــگاری برمی گــردد که نداریم و لایحه آن در مجلس و 
دولت مانده است. در حال حاضر هر رسانه ای موظف است 
خبرنگارش را بیمه کند. ما خودمان ۵۰۰۰ خبرنگار آزاد را 
بیمــه کرده ایم. اما بحران این اســت کــه همه خبرنگاران 
شناسایی نشده اند. منتظریم ببینیم لایحه نظام خبرنگاران 
چه خواهد شد. امیدواریم این موضوع هر چه زودتر رسیدگی 
شــود. ابلاغیه ما هم برای پروتکل های سفر خبرنگاران هم 
از ســوی وزیر ارشــاد مجددا به سازمان ها ابلاغ خواهد شد. 
فوت این دو خبرنگار در سانحه اخیر، جامعه خبرنگاران را 
عزادار کرد و من به خانواده های شان تسلیت می گویم./ ایرنا

طرح آبرسانی پایدار به غرب اصفهان، 
ردیف بودجه گرفت

 حسین محمد صالحی نماینده مردم فریدن، فریدونشهر، 
چادگان و بویین میاندشــت در مجلس شورای اسلامی گفت: 
طرح تامین آب آشامیدنی پایدار شهرستان های غرب اصفهان 
با اختصاص ۱۰ میلیارد تومان اعتبار اولیه در ردیف بودجه ملی 
قرار گرفت. اکنون ۱۰میلیارد تومان اعتبار اولیه به طرح اختصاص 
یافت، اگر چه پاســخگوی حجم عظیم کار نیســت، اما نوید 
اختصاص اعتبارات بیشتر در سال های آتی است. در چند سال 
اخیر و امسال همزمان با پیگیری برای تخصیص بودجه به طرح، 
زیرساخت ها در بخش های مختلف پیش بینی شده که هر سال 
با اختصاص بخشــی از اعتبارات شهرســتان ها به حوزه آب در 
حال تکمیل اســت. در روســتای قفر پس از ۱۲ سال اقداماتی 
نظیر لوله کشی و پمپاژ خانه انجام شد همچنین ۲ پمپاژ خانه 
دیگر در چادگان و دیگری بین داران و بویین میاندشت احداث 
می شود که با اتصال به چشمه لنگان فریدونشهر، آب آشامیدنی 
پایدار به شبکه شهرها و روستاهای چهار شهرستان تزریق شود.

به گفته وی ایجاد یا توسعه زیرساخت های آبرسانی در برخی 
روستاهای منطقه نیز زیرمجموعه ای از این طرح کلان است.

بودجه اختصاص یافته پس از ابلاغ به سازمان ها به زودی به 
استان اعلام و متناسب با میزان اعتبار، پیمانکار برای طرح تعیین 
و بخشــی از کار آغاز می شــود. او با اعلام اینکه عملیات اجرایی 
طرح از امســال آغاز خواهد شــد، افزود: این طرح کار بزرگ و 
پرهزینه ای برای دولت اســت که می توان اعتبارات آن را نیز از 
منابع دیگر افزایش داد. مطالعات طرح انجام شده است و با این 
اعتبــار اولیه پــس از مناقصه و تعیین پیمانکار مراحلی مانند 
استقرار لوله اصلی و اقدامات فنی به تشخیص آبفای استان و 
کشور انجام خواهد شد.  سد بلطاق بویین میاندشت از سال ۹۴ 
اعتباری نداشــت و تخصیص آب به آن صفر شــده بود امسال 
مجوز تخصیص چهار و نیم میلیون متر مکعب آب صادر شد و 
پنج میلیارد تومان اعتبار نیز به آن اختصاص یافت. با این اعتبار، 
پیمانکار جاده دسترسی سد را تکمیل می کند و ساختمان پمپاژ 

خانه نیز احداث می شود./ خانه ملت

خبر
وداع  با خبرنگاران فقید که در خانه ابدی 

آرام گرفتند

مراســم تشــییع پیکر ریحانه یاســینی و مهشاد 
کریمی خبرنگاران ایرنا و ایســنا که عصر چهارشنبه 
در سانحه واژگونی اتوبوس در استان آذربایجان غربی 

جان باختند، برگزار شد. 
به گزارش اعتبار به نقل از ایرنا، مراســم تشــییع 
پیکر ریحانه یاســینی و مهشــاد کریمی خبرنگاران 
فقید ایرنا و ایســنا در قطعه ۲۵۵بهشــت زهرا تهران 
که به نام قطعه نام آوران نام گذاری شده است، برگزار 
شــد .  در این مراســم جمع کثیری از اهالی رســانه، 
خانواده های خبرنگاران، دوســتان و همکارانشــان، 
ازجمله ســیدمحمود دعایی سرپرســت موسســه 
اطلاعات، ابراهیم حاتمی کیا، محمد خدادی معاون 
امور مطبوعاتی وزارت ارشــاد، محمدرضا نوروزپور 
مدیرعامــل ایرنــا، محمدجواد شوشــتری معاون 
پشــتیبانی و مدیریت منابع جهاددانشگاهی، عیسی 
علیــزاده معاون فرهنگی جهاددانشــگاهی، ســید 
محمــد مهدی زاده رئیس دانشــکده علوم ارتباطات 
دانشــگاه علامه طباطبایی، ، علی متقیان مدیرعامل 

ایســنا و ... حضور داشتند . 
تسلیت و ابراز همدردی 

سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
در پیامــی درگذشــت خبرنگاران ایســنا و ایرنا در 
ســانحه واژگونــی اتوبــوس حامــل خبرنــگاران 
محیط زیســت را به خانواده های این عزیزان داغدار 

تسلیت گفت. 
در متن پیام تســلیت ســیدعباس صالحی آمده 
اســت: »خانواده محترم یاســینی،خانواده محترم 
کریمی، خبر حادثه تلخ درگذشت دو بانوی خبرنگار، 
همکاران گرامی خانم ها ریحانه یاســینی و مهشــید 
کریمی خبرنگاران دو رســانه ایرنا و ایســنا موجب 
تألم و تأسف شدید شد. مجدداً این ضایعه را به شما 
عزیزان و جامعه رســانه ای کشــور صمیمانه تسلیت 
می گویم. این داغ ســنگین در خاطر جامعه ایرانی و 
تمامی خبرنگاران، که در ســوگ فراق شان ماتم زده 
هســتند، فراموش نشــدنی اســت. برای آن عزیزان 
رحمــت واســعه الهی و برای تمامــی بازماندگان و 
همکاران رســانه ای اجر و شــکیبایی را از ایزد منان 

آرزومندم.« 
الزام رعایت اســتانداردهای وسایل نقلیه 

معــاون امــور مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی گفت: به زودی در قالب بخشــنامه ای همه 
دســتگاه ها را ملــزم می کنیــم بــرای برگزاری هر 
مراســمی، تمامــی اســتانداردهای لازم مخصوصا 
اســتانداردهای مربــوط به وســیله نقلیــه را برای 
 مهمانــان خــود از جمله اهالی رســانه با وســواس 

رعایت کنند. 
محمد خدادی دیروز در حاشــیه مراســم تشییع 
پیکر ریحانه یاســینی و مهشــاد کریمی خبرنگاران 
ایرنا و ایسنا، به خبرنگار ایرنا، گفت: قواعد و قوانینی 
برای اســتانداردهای سرنشین و ماشین وجود دارد 
کــه بایــد رعایت شــود. ما در معاونــت مطبوعاتی 
بــه زودی در قالب بخشــنامه ای این موضوع را ابلاغ 
خواهیم کرد تا دســتگاه هایی که میهمان می پذیرند 
همان طــور که نگران غذایی هســتند که مســموم 
نباشــد، حتما باید از اســتاندارد بودن وسایل نقلیه و 
جابجایی مســافران نیز مطمئن باشند.   وی ادامه داد: 
چیزی که مســلم اســت ما استانداردهای استفاده از 
وســایل حمل و نقل را در کشور داریم اما بی توجهی 
و عدم رعایت این اســتانداردها در این حادثه تقریبا 
مســجل شده است.  ضمنا” مدیریت و کارکنان هفته 
نامــه اقتصادی اعتبار ، شــهریران ، شــهرتاش این 
ضایعه را به خانواده آنان و همکاران رسانه ای تسلیت 
مــی گوئیــم، امید آن کــه با پیگیری هــا و رعایت 
اســتانداردها ،  چنین اتفاقات تلخ در ســطح کشور 

رخ ندهد .

خبر

آب  به زاینده رود رسید  
واحــد حفاظت رودخانه زاینده رود با 
صدور اطلاعیه ای ااز آب اندازی رودخانه 
زاینده رود از تاریخ ۹ تیر ماه ۱۴۰۰ خبر 
داد. واحد حفاظت رودخانه زاینده رود با 
صــدور اطلاعیه ای اعلام کرد، با توجه به 
آب انــدازی رودخانــه و افزایش میزان 
جریــان خروجــی ســد زاینــده رود از 
حدفاصل ســد تنظیمی از تاریخ  ۹ تیر 
مــاه ۱۴۰۰، از هرگونه اســتقرار، تردد، 
توقــف، شــنا و ایجاد مانــع در رودخانه 
زاینــده رود در دوره توزیــع آب جــداً 
خودداری کرده و کلیه ضوابط ایمنی در 
خصــوص حریم رودخانه را به طور کامل 

رعایت کنید.
بر اساس این اطلاعیه، در صورت وقوع 
و یا مشــاهده هــر گونه تخلف یا حادثه، 
مراتب را با شماره همراه ۰۹۱۰۹۷۸۹۰۰۲ 
و یا فوریت های پلیسی ۱۱۰ و نزدیکترین 
 مرکــز امــداد و نجــات آتش نشــانی

 گزارش کنید.
در پایــان این اطلاعیه آمده اســت، 
هیچگونــه  منطقــه ای  آب  شــرکت 
مسؤولیتی در خصوص حوادث احتمالی 
ناشــی از عدم توجه به ضوابط ایمنی در 
حریم رودخانه را نخواهد داشت. /  فارس 

 
زاینده رود در انتظار آب

 بالاخره بعد از یک ســال  از ۹  تیرماه  
آب در زاینده رود باز و جانی در رگ های 
اصفهان جاری شد.   طبق اظهارات حسن 
ساســانی مدیرکل  شرکت آب منطقه ای 
اصفهــان ۲۴درصــد از ظرفیــت ســد 
زاینده رود آبگیری شــده اســت، ذخیره 
مخزن این ســد را بیش از ۳۵۰ میلیون 
مترمعکــب می داند و می گوید:  »در حال 
حاضر ۲۴درصد از ظرفیت ســد مخزنی 

زاینده رود آب دارد.«
اوضاع آب در اصفهان اما خوب نیست. 
نه برای کشاورزان و نه برای آب  آشامیدنی 
و به همین دلیل مســئولان از کشاورزان 

خواسته اند که مدارا کنند.
 بــه گفته رئیس مشــترکان و درآمد 
شــرکت آب منطقه ای اصفهان ، درباره 
تنش آبی بر حوضه زاینده رود از وضعیت 
نگــران کننده ای بر حوضــه زاینده رود 
حاکــم و همیــن موضــوع زمینه ســاز 
بهره برداری بیشــتر و بی ضابطه از منابع 
آب زیرزمینی برای رفع اضطرار شــرایط 
آشــامیدنی، باغ ها و صنعت و در نتیجه 
فشــار بیشتر به سفره های آب زیرزمینی 

استان اصفهان را فراهم کرده است .
معتقدنــد  اصفهــان  کشــاورزان 
تصمیم هــای اشــتباه مدیــران بــرای 
زاینده رود موجب شــده است کشاورزی 
این منطقه که هزاران ســال قدمت دارد 
از بیــن بــرود. از دید آن ها و بســیاری از 
فعالان محیط زیست ایجاد صنایع آب بر 
آن هم در منطقه ای کویری موجب شده 
بــه جای آبادانی، بی آبی، خشکســالی، 
بیکاری، مهاجرت و فقر سهم اصفهانی ها 
شود. حالا نه کشــاورزان شرق اصفهان 
آرامش دارند و نه حتی کشاورزان استان 
همسایه یعنی چهارمحال وبختیاری که 
از زاینده رود آب برداشت می کنند. بیش 
از ۷۰۰ هــزار بهره بردار کشــاورزی در 
حوضه زاینده رود این روزها نان شــان با 

سرنوشت زاینده رود گره خورده است.

افزایش خروجی سد زاینده رود 
 محمود چیتیان  سرپرســت معاونت 
 حفاظــت و بهره بــرداری شــرکت آب
 منطقه ای اصفهان گفت: خروجی ســد 

زاینده رود از نهم تیرماه صرفاً برای باغات 
غرب افزایش می یابد.

 وی درخصوص افزایش خروجی از سد 
زاینده رود اظهار داشــت: خروجی آب از 
سد زاینده رود بر اساس مصوبات کارگروه 
ســازگاری با کم آبی با حجم محدودی 
صرفاً برای جلوگیری از خشــک شــدن 
درختــان باغات غرب اســتان افزایش 

می یابد.
او با تأکید بر ذخیره ۴۳۶ میلیون متر 
مکعــب آب در مخزن ســد زاینده رود، 
افزود: با توجه به ذخیره ســد زاینده رود 
آب رها شده تا محدوده ی کانال نکوآباد 
جریان دارد و زاینده رود در شهر اصفهان 

جریان پیدا نمی کند. / مهر  

آب زاینده رود برای آبیاری درختان 
غرب اصفهان بازگشایی شود

 حســینعلی حاجی دلیگانی  نماینده 
مردم شــاهین شــهر، میمه و برخوار در 
مجلس گفت:کشــاورزان غرب و دشت 
برخوار برای اینکه درختان چندین ساله 
خشــک نشود، خواســتار بازگشایی آب 

برای آبیاری درختان منطقه هستند.
وی با اشاره به بازگشایی آب زاینده رود 
و اعتراض کشاورزان شرق اصفهان اظهار 
داشت: کشاورزان شرق معتقد بودند که 
آب در این فصل باز نشود و در فصل پاییز 

بازگشایی شود.
 کشاورزان غرب و دشت برخوار برای 
اینکه درختان چندین ســاله خشــک 
نشــود، خواســتار بازگشــایی آب برای 

آبیاری درختان منطقه هستند.

مشــکل بی آبی در عدم اجرای 
برنامه هاست

 برای آبیاری درختان باید این آب باز 
شود اما قرار بوده که در تاریخ پنجم تیر 
این اتفاق بیافتد که هنوز تصمیمی گرفته 
نشــده است. او با اشاره به جریان دائمی 
زاینــده رود گفــت: این موضوع را باید با 
دولــت جدید پیگیــری کنیم که اتفاق 
بیافتد و البته برنامه برای رفع مشــکلات 
بی آبی در کشــور وجــود دارد که نیاز به 

اجرایی شدن دارد.

پیگیری اجرای قانون هوای پاک 
با شکایات مردمی

 مشکل بی آبی در کشور در نبود برنامه 
و طــرح نیســت بلکه عــدم اجرایی آنها 
مشــکل آفرین شــده است و البته با رفع 
آنهــا اختلافات منطقه ای نیز حل خواهد 
شــد. وی همچنیــن در خصوص اجرای 
قانون هوای پاک توســط دســتگاه ها و 
مراکز صنعتی که آلودگی تولید می کنند، 
گفت: اگر شــکایت و یا گزارشات مردمی 
نســبت به این موضوع و عمل نکردن به 
قانــون و یا ماده های و تبصره های آن به 
دســت من برســد، آنگاه می توانم از بعد 
نظارتــی اقدام کنم در غیر این صورت به 
صورت کلی ایــن موضوع قابل پیگیری 

نیست. /مهر

وزارت نیرو خسارت کشاورزان را 
جبران کند

 اســفندیار امینــی دبیر اجرایی نظام 
صنفی کشــاورزان اصفهان گفت: وزارت 
نیــرو اگر از منطقه ونک - ســولگان آب 
مازاد دارد بدهی و خسارت به کشاورزان 
اصفهانــی را جبران کند ،  جلســه ای با 
حضور نمایندگان وزارت نیرو و نمایندگان 
استان کرمان برای خط انتقال آب ونک- 
ســولگان در اداره کل محیط زیســت 
اصفهان حدود یک ماه پیش برگزار شده 
و آقایان جهانگیری و مرعشــی تلاشش 
می کننــد در این فرصــت باقی مانده از 
دولــت دوازدهم بــرای این انتقال آب از 

اصفهان مجدد مجوز بگیرند.
ایــن انتقــال آب نــه تنها بــه لحاظ 
محیط زیســتی مشــکل دارد بلکه طبق 
مــاده ۴۴ قانون توزیع عادلانه آب وزارت 
نیرو مکلف شــده که اگر از محل حقابه 
کشــاورزان آب برداشت و یا طرحی اجرا 
شــد که باعث نقصان آب و خســارت به 
حقابه بر شــد، جبران کند و براســاس 
همیــن مــاده قانونی وقتــی از منبعی 
برداشت شــده اولویت این است وزارت 
نیــرو از منبــع آب دیگــری خســارت 

کشاورزان را جبران کند.
وی  با بیان اینکه حجم این انتقال آب 
نزدیک به ۲۰۰ میلیون مترمکعب است، 
تصریــح کرد: اگر وزارت نیرو احســاس 
کرده از منطقه ونک- ســولگان سمیرم 
اصفهــان آب مــازاد دارد آن را صــرف 
بدهکاری اش به کشاورزان و زاینده رود 
کنــد نه اینکه در ۸۰۰ کیلومتر پایین تر 

توقع جدید ایجاد کند.

شرط بازگشایی زاینده رود
او همچنیــن به نتیجه جلســه اخیر 
نمایندگان کشاورزان با مسئولان استان 
درباره نحوه و زمان بازگشایی زاینده رود 
اشاره کرد و گفت: تأسف بار است که در 
هر جلسه ای که برگزار می شود مسئولان 
اســتانی و رئیس حوضه آبریز یک حرف 
جدیدی به ما کشاورزان می زنند؛ از چهار 
مــاه پیــش که برای گرفتن آب کشــت 
امســال پیگیری کردیم قرار شــد سهم 
کشاورزان را مطابق تابلو منابع و مصارف 
بــر اســاس وضعیت منابع آبی امســال 

محاسبه کرده و اعلام کنیم.
وی بــا بیــان اینکه ۷۴.۳ درصد از آب 
ورودی بــه ســد زاینــده رود متعلق به 
کشاورزان و محیط زیست اصفهان است، 
ابراز داشت: ولی به اجبار بخشی از آب را 
به ویژه امســال که خشکســالی است، 
برداشــت کردند؛ قریب به ۷۰ درصد از 
حقابه کشــاورزان و محیط زیســت را به 
زور و اجبــار برداشــت می کنند و تصور 
می کنند کشاورز با ۳۰ درصد باقی مانده 
می تواند معادل ۳۰ درصد کشــت انجام 
دهد در حالی که آن ۳۰ درصد نمی تواند 

تأمین کننده یک دوره کشت باشد حتی 
اگر کشاورزان بخواهند ۳۰ درصد اراضی 
خود را بکارند.  نتیجه جلســات با کمیته 
کشاورزان شرق و غرب این بود که ۲۵۰ 
میلیون مترمکعب آب برای کشــاورزی 
حوضه زاینده رود در غرب و شرق اصفهان 
تحویل شود در حالی که در آخرین جلسه 
استانداری که روز چهارشنبه دوم تیرماه 
برگزار شد، مسئولان بدون هیچ توافق و 
صحبت قبلی که با ما داشته باشند گفتند 
علی الحساب ۳۰ میلیون مترمکعب آب 
در یــک نوبــت برای باغات رهاســازی 
می شــود که نمایندگان کشاورزان این 
موضوع را نپذیرفتند و خواســتار عمل به 
تعهدات قبلی به کشاورزان شدند. از این 
رو طبق توافق انجام شــده در این جلسه 
مقرر شد در چند روز آتی موانع مختصری 
که در مســیر رودخانه از سد چم آسمان 
تــا نکوآباد وجــود دارد اصلاحاتی انجام 
شــود تا مقدار محدود آبی که رهاسازی 
 می شــود پــرت )هدر رفــت( کمتری 

داشته باشد.

نیاز کشــاورزان: دبی خروجی از 
سد کم و زمان توزیع آب بیشتر باشد

برپایــه این گــزارش ،  در بین جامعه 
کشاورزان اصفهان گمانه زنی هایی مبنی 
بر رهاســازی آب در ســه دوره ۱۰ روزه 
مطرح شــده بــود.او با بیــان اینکه این 
موضوع قطعی نیست، اظهار داشت: مدت 
زمان رهاســازی آب بــه رفتار رودخانه 
بستگی دارد از این رو قرار شد آب با دبی 
مختصر بازگشایی شود و پس از یک هفته 
تا ۱۰ روز پس از رهاســازی آب دقیق تر 
می توان گفت چه می شود و به میزان آبی 
که از چم آســمان رهاســازی می شود و 
پرت آب در مســیر بســتگی دارد. نیاز و 
مطلوب ما این اســت که میزان خروجی 
)دبی( آب از ســد کــم و زمان توزیع آن 
طولانی باشــد در حالی که ۱۰ ماه است 
رودخانه خشک بوده است. اگر این امکان 
وجود داشــته باشــد که آب با دبی کم 
رهاســازی شود و جریان آب ممتد باشد 
تا به انتها برسد، ممکن است پرت آب در 

مسیر نیز زیاد باشد.

آبی که رهاسازی می شود مناسب 
کشت نیست

وی بــا بیان اینکه با این آب نمی توان 
کشت کرد زیرا کشت به یک دوره زمانی 
نیاز دارد، ادامه داد: این آب بیشــتر برای 
کشاورزانی مناسب است که باغ و درخت 
یا کشت ریشه ای، چاه آب و استخر دارند 
در حالی که پایین دست رودخانه کشت 
امکان پذیر نیست و در کمیته کشاورزان 
شرق و غرب قرار شد با بررسی و بازدیدهای 
میدانــی مناطقــی که به هیچ وجه از این 
آب بهــره ای نمی برند، جبران خســارت 
شود.   تعجیل داریم که آب هرچه زودتر 
رهاســازی شود زیرا باغات نیاز به آبیاری 
دارد. اما باید اقدامات مختصری بین سد 
چم آســمان تا نکوآباد انجام شود ،  البته 
در اســتان چهارمحــال و بختیــاری و 
همچنین بالادست استان اصفهان بدون 
هیچ محدودیتی آب برداشت می کنند و 
نــه تنهــا محدودیتی وجود نــدارد بلکه 
وزارت نیرو قراردادهایی با این افراد دارد 
کــه اگر چهار ســاعت در ســاعات پیک 
مصرف، پمپ ها خاموش باشد ۲۰ ساعت 
برق رایگان در اختیار آنها قرار می دهد و 
اینگونــه بــه جای اعمــال محدودیت و 
برخورد با پمپاژهایی غیرقانونی، تشویق 

به مصرف نیز می کند. / مهر 

حسینعلی حاجی دلیگانی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی، باتوجه به آب اندازی محدود رودخانه زاینده رود گفت :

مشکل بی آبی دراستان اصفهان ، عدم اجرای برنامه هاست 

۱۳درصد آرای باطله مشارکت کنندگان انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم همچنان در صدر حاشیه برانگیزترین موارد انتخاباتی اخیر قرار دارد. این آرا سفید بودند یا 
نام ها و عبارات دیگری غیراز موضوع و نامزدهای انتخابات روی آنها نوشته شده بود؟ روح الله جمعه ای در توییتی با برچسب انتخابات درباره همین شایعات نوشت: شایعات 
مربوط به تفکیک اسامی آرای باطله کاملا کذب بوده و آرای باطله شامل آرای سفید و با نام های متفرقه است که حجم آرای سفید بیش از ۲برابر آرای با نام بوده است. تنها 
مرجع اعلام جزئیات انتخابات وزارت کشور است. پیش از این حمیدرضا ترقی، مدعی شده بود که حدود ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار رأی با نام محمود احمدی نژاد در انتخابات 
اخیر به صندوق ریخته شده که البته با توجه به عدم وجود ایشان به عنوان کاندیدا، به عنوان آرای باطله منظور شد. براساس توضیحات روح الله جمعه ای صحت اظهارات 
حمیدرضا ترقی نیز تکذیب شــد و آرای باطله با نام و عبارات خاص در مقایســه با آرای ســفید حجم کمتری داشــته اند. همچنین در آخرین اعداد و ارقام آماری انتخابات 

۲۸خردادماه امسال »بالاترین میزان مشارکت استانی در خراسان جنوبی و کمترین میزان مشارکت هم دراستان تهران به ترتیب با ۷۴.۳۸ و ۳۴.۳۹درصد« اعلام شد.

دانشمند ایرانی دانشگاه »مک مستر« کانادا موفق به ابداع یک دستگاه آزمایش تشخیصی بیماری ها شده است که قادر خواهد بود عفونت های ویروسی و نشانگرهای 
سرطان را تشخیص دهد و نیاز به آزمایش های وقت گیر و هزینه بر آزمایشگاهی را برطرف سازد. به گزارش ایسنا و به نقل از آی ای، آیا می توانید تصور کنید که بیماری به یک 
پزشک مراجعه کرده و بلافاصله با تشخیص و درمان آنجا را ترک کند؟ امروزه این امکان وجود ندارد، زیرا تشخیص بسیاری از بیماری ها به آزمایش های آزمایشگاهی وقت گیر 
نیاز دارد؛ اما اکنون تیمی از محققان دانشگاه »مک مستر« به دنبال تغییر این رویه هستند. این تیم یک دستگاه آزمایش سریع دستی را برای عفونت های باکتریایی ایجاد کرده 
است که می تواند نتایج دقیق و مطمئنی را در کمتر از یک ساعت در همان محل ارائه دهد. این آزمایش مزایای زیادی به همراه دارد. لیلا سلیمانی، نویسنده اصلی این مطالعه و 
استادیار فیزیک مهندسی دانشگاه »مک مستر« گفت: »این بدان معنی است که بیماران می توانند درمانی بهتر و نتایجی سریع تر داشته باشند و از عوارض جدی جلوگیری کنند. 

همچنین با استفاده از این ابزار می توان از استفاده غیرضروری آنتی بیوتیک ها جلوگیری کرد، چیزی که می تواند ما را در جنگ با مقاومت باکتریایی پیروز کند.«

بیشترآرایباطلهسفیدبودند صفهایآزمایشگاهبهلطفمحققایرانیبرچیدهخواهندشد
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آب شرب در اصفهان لیتربه لیتر 
مدیریت می شود

میزان تخصیص آب شرب به آبفای استان اصفهان از ۳۳۰ میلیون 
مترمکعب در سال ۱۳۸۹ به ۳۲۱ میلیون متر مکعب در سال جاری 

رسیده است. 
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره به کاهش 
۹ میلیون متر مکعبی تخصیص آب شــرب طرح آبرســانی اصفهان 
بزرگ در دوازده سال گذشته افزود: به همین دلیل مدیریت آب شرب 
در اصفهان به صورت لیتر به لیتر صورت می گیرد و ســعی شــده تا 
آب به صورت عادلانه بین شهروندان و روستاییان توزیع شود.  هاشم 
امینی افزود: هم اکنون بیش از ۸۷ درصد مشترکین خانگی کمتر از 
الگو آب مصرف می کنند و این امر بیانگر فرهنگ سازی مصرف بهینه 
آب در اصفهان است. وی با تاکید بر نهادینه کردن مصرف بهینه آب 
در جامعه خاطرنشان ساخت: آبفای اصفهان هشت سال است که به 
طور مستمر در برنامه رادیویی جاری حیات مردم را به مصرف درست 
آب ترغیب می کند.  امینی تامین پایدار آب شرب جمعیتی بالغ بر 
۴ میلیون و ۴۰۰ هزار نفر در استان را ضروری برشمرد و اظهار داشت: 
راه اندازی ســامانه دوم آبرســانی از نان شب برای اصفهانی ها واجب 
تر است چرا که درحال حاضر  برای تامین آب شرب پایدار با کمبود 
۴.۳ مترمکعب  آب در ثانیه مواجه هســتیم . وی راه برون رفت از 
چالش کم آبی در اصفهان را بهره برداری از ســامانه دوم آبرســانی 
دانســت و گفــت: انتظار می رود در آینده نزدیــک با راه اندازی فاز 
اضطراری سامانه دوم آبرسانی، مشکل کاهش فشار آب در ۵۷ شهر 
و ۳۸۰ روستای تحت پوشش سامانه آبرسانی اصفهان بزرگ برطرف 
شود. در ادامه این مراسم مدیرعامل خیریه مهر کوثر گفت: این خیریه 
با هدف مصرف بهینه آب و جاری شــدن دائمی زاینده رود در ســال 
۱۳۹۸ پایه گذاری و درسال ۹۹ فعالیت خود را به صورت رسمی آغاز 
کرد. حســین مولایی با اشــاره به هدف فعالیت این خیریه که بهینه 
ســازی مصرف آب در بخش های مختلف اســت، اعلام کرد: اعضای 
خیریه مهر کوثر که افراد صاحب نظر در بخش آب شرب، کشاورزی 
و صنعت هستند، تمام تلاش خود را برای نجات اصفهان از چالش 
کم آبی انجام می دهند. شایان ذکر است در پایان این مراسم از فعالیت 
داوطلبانه اعضای خیریه مهر کوثر در زمینه اطلاع رسانی به مسئولان 

و آموزش شهروندان با موضوع مصرف بهینه آب تجلیل شد. 

پرداخت وام قرض الحسنه
 به مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی

بانک سینا در راستای توانمندسازی 
اقشار کم درآمد و نیازمند جامعه با هدف 
توســعه کار و اشــتغال، به مددجویان 
کمیته امداد امام خمینی)ره( و سازمان 
بهزیســتی کشــور وام قرض الحسنه 
پرداخــت می کند.  بــه گزارش روابط 
عمومی بانک ســینا، این اقدام در راســتای بخشنامه بانک مرکزی و 
اجرای بند)ب( ماده ۸۳ قانون برنامه ششــم توســعه و ماده ۵۲ قانون 
احکام دائمی برنامه های توسعه کشور و به منظور توانمند سازی جامعه 
هدف صورت می گیرد.براین اساس مبلغ ۲۰۰ میلیارد ریال از محل 
سپرده های قرض الحسنه پس انداز و جاری بانک به سازمان بهزیستی 
و ۴۰۰ میلیارد ریال به کمیته امداد امام خمینی)ره( جهت پرداخت 
به معرفی شدگان مددجوی این دستگاه ها اختصاص می یابد.گفتنی 
اســت بانک ســینا در راستای ترویج سنت ارزشمند قرض الحسنه و 
حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، اقدامات متعددی را به انجام رسانده 
که اجرای طرح های نیکو، مواسات، مهرآفرین، احسان و ایثار در راستای 

پرداخت وام قرض الحسنه به جامعه هدف، از آن جمله است.

مشتریان مراقب سوء استفاده از نام و نشان 
بانک رفاه کارگران در فضای مجازی باشند

بانک رفاه کارگران نسبت به 
ســوء اســتفاده از نام و نشان 
تجــاری این بانــک در فضای 
مجازی به شــهروندان هشدار 
داد که مراقب باشند تا در دام کلاهبرداران قرار نگیرند. 
بــه گزارش روابط عمومی بانک رفــاه کارگران، اخیراً 
تعدادی کانال تلگرامی نسبت به قرار دادن نام و نشان 
تجاری بانک های کشــور از جمله بانک رفاه کارگران 
در قســمت آرم و نشــانه کانال و به عضوگیری با وعده 
واریــز وجه، اقــدام کرده اند که این کانال های نامعتبر 
مشــابه در شــبکه های اجتماعی، هیــچ گونه ارتباط 
ســازمانی با این بانک ندارند و با هدف ســوء استفاده از 
کاربران راه اندازی شده اند. شهروندان باید مراقب باشند 
در دام کلاهبرداران فضای مجازی قرار نگیرند. بر اساس 
این گزارش، در سال های اخیر، با رشد روزافزون ضریب 
نفوذ شــبکه های اجتماعی نظیر کانال های تلگرامی و 
صفحــات اینســتاگرامی، متاثر از عــدم رعایت نکات 
حفاظتی و احتیاطی، افزایش ســوء اســتفاده از غفلت 
 کاربــران نظیــر کلاهبــرداری، بــاج خواهــی و ... 

را شاهد هستیم.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

مجمع عمومی عادی سالیانه صاحبان سهام شرکت فنی و مهندسی فولاد مبارکه منتهی به ۳۰ اسفندماه 99، در تاریخ ۲9 خردادماه ۱4۰۰ و با حضور اکثریت سهام داران در محل دفتر مرکزی این شرکت 
در اصفهان برگزار شد.  این مجمع که ریاست آن را غلامرضا طاهری به نمایندگی شرکت فولاد مبارکه به عهده داشت، با ارائه گزارش عملکرد سال 99 شرکت فنی و مهندسی فولاد مبارکه توسط 
مهدی تولاییان مدیرعامل این شرکت آغاز شد.  مهدی تولائیان، مدیرعامل شرکت فنی و مهندسی فولاد مبارکه نیز  در این مجمع ضمن ارائه گزارش عملکرد از فعالیت های سال گذشته و تشریح 
برنامه های شرکت در سال مالی جاری، از حمایت ها و رهنمودهای مدیریت عالی شرکت فولاد مبارکه و همین طور تلاش همکاران که در موفقیت ها، تحولات چشمگیر و اصلاح ساختار سرمایه 
شرکت نقش اساسی داشته است، تشکر و قدردانی نمود و ابراز امیدواری کرد امسال که سال »تولید، پشتیبانی و مانع زدایی ها« نام گذاری شده است، سال تداوم توفیق فولاد مبارکه و شرکت فنی 
و مهندسی باشد. وی یادآور شد: شرکت فنی و مهندسی فولاد مبارکه مشاور مادر و حلقه اتصال بسیاری از شرکت های ایرانی )مهندسی، بازرگانی، تجهیزات و قطعات پیمانکاران( به گروه فولاد 
مبارکه است که با برخورداری از پشتوانه فنی و تجربی گروه فولاد مبارکه در دوران ساخت، بهره برداری و توسعه، موفق به بومی سازی دانش ساخت پلنت های فولادی و پیاده سازی آن در کشور 

شده است. این شرکت، صدور دانش فنی، طراحی، ساخت و بهره برداری واحدهای فولادی به سایر کشورها را در غایت اهداف خود دارد./ روابط عمومی

حجت اله صیدی مدیر عامل و جمعی از دیگر مســئولین 
بانک صادرات ایران یک شنبه ۶ تیر ماه ضمن حضور در ذوب 
آهن اصفهان و بازدید از خط تولید این شرکت ، با منصور یزدی 
زاده مدیر عامل ، احمد سلیمی معاون مالی و اقتصادی و دیگر 

مسئولین این مجتمع عظیم صنعتی دیدار و گفتگو کردند. 
در این دیدار ،آخرین شــرایط و تحولات تولیدی ، مســایل 
مالــی، تامیــن مواد اولیه، تولید ریل ملی ، فروش و صادرات و 
دیگر مســایل شــرکت مورد بحث و بررســی قرار گرفت و بر 

گسترش مناسبات و تعاملات فی مابین تاکید شد. 
منصور یزدی زاده در این بازدید گفت: در ســال گذشــته 
تعاملات اقتصادی وسیعی با تمامی بانک های کشور و از جمله 
بانک صادرات ایران داشتیم که امسال تداوم دارد و توسعه می 
یابد. در حال حاضر با توجه به سرمایه عظیم در گردش ذوب 
آهن و برنامه های مربوط به توسعه کمی و کیفی شرکت نیازمند 
تامین مالی قابل توجهی برای خرید مواد اولیه و فراهم آوردن 
سایرامکانات هستیم. مدیرعامل ذوب آهن تسهیلات مالی با 
نرخ مناسب را یکی از خدمات مهم بانک ها دانست و گفت: با 
توجه به اطمینان متقابل بین این دوسازمان ، بانک صادرات 
می تواند ذوب آهن اصفهان را با ارائه تسهیلات یاری کند. مدیر 
عامل بانک صادرات ایران نیز در این بازدید با اشاره به ارتباطات 
متقابــل این بانک با مجموعــه ذوب آهن اصفهان گفت : این 
شــرکت وارد گام های بلند صادراتی شــده و با تولید انواع ریل 
،کشور را از واردات این نو ع محصول بی نیاز کرده است.  وی 
افزود: شــکل گیری ذوب آهن اصفهــان و تولید آهن آرزوی 
قدیمی مردم ایران بود که با ایجاد این شرکت به سرعت محقق 
شد و هم اکنون باید تولید ریل در ذوب آهن اصفهان را به عنوان 
یک پروژه ملی و اســتراتژیک در دانشــگاه ها و مراکز صنعتی 
کشور مطرح نمود.  حجت اله صیدی در پایان یاد آور شد:بانک 
صادرات ایران با توجه به شــرایط موفق تولیدی در ذوب آهن 
اصفهان و رغبت و علاقه مندی مدیریت و کارکنان این شرکت، 
در بالاتریــن ســطح آماده همکاری بــا ذوب آهن اصفهان و 

اختصاص اعتبارات لازم به آن است.

به دنبال سهولت هرچه بیشتر در دسترسی 
جامعه شاهد و ایثارگر به خدمات بانک

مدیرعامل بانک دی بر اولویت بخشــی این بانک به توسعه 
خدمات و ایجاد سهولت دسترسی جامعه هدف شاهد و ایثارگر 
به خدمات بانکی تأکید کرد. برات کریمی با اشــاره به این که 
ســهولت دسترســی خانواده های شهدا و ایثاگران به خدمات 
بانک به عنوان جامعه هدف به طور جدی در دستور کار بانک 
دی قرار گرفته اســت، گفت: در حال حاضر ۶۰ میز خدمت 
بانک دی در مراکز استان  ها فعال شده است و در نظر داریم در 
همه مراکز استان ها و شهرهای مهم کشور باجه های بانک دی 
را برای ارائه خدمات بانکی راه اندازی کنیم و به انتظار چندین 
ساله خانواده شهدا و ایثارگران برای در دسترس بودن بیشتر 
شعب بانک دی، پاسخ دهیم. وی به طراحی محصولات جدید 
برای تنوع بخشی به خدمات ارائه شده به جامعه شاهد و ایثارگر 
از ســوی بانک دی اشــاره کرد و گفت: بانک دی تلاش کرده 
اســت با هدف تکریم و ایجاد رفاه هر چه بیشــتر برای خانواده 
معزز شــهدا و ایثارگران، دامنه ارائه خدمات به این عزیزان را 
گسترش دهد و امیدواریم بتوانیم با تنوع بخشی به محصولات 
و خدمات، تمرکز فعالیت های بانکی خانواده های شاهد و ایثارگر 

در سراسر کشور را در این بانک ایجاد کنیم./ روابط عمومی

 برخورد قضایی با فروشندگان 
قرص برنج در عطاری ها

رئیس اتحادیه عطاران تهران گفت: با افرادی که در عطاری ها 
قرص برنج می فروشند، برخورد قضایی می شود.  علیرضا رضایی 
در گفت و گــو با باشــگاه خبرنگاران جوان، در خصوص فروش 
قــرص برنــج در عطاری ها اظهار کرد: فروش قرص برنج در هر 
کدام از عطاری هایی که مجوز رسمی از اتحادیه داشته باشند، 
ممنوع اســت مگر آنکه فروشــنده جواز کســب نداشته باشد.  
ممکن است برخی فروشنده ها خود را به عنوان عطار جا بزنند 
و اقــدام بــه فروش قرص برنج کنند که اتحادیه هیچ وظیفه ای 
در رابطه با برخورد با آن ها ندارد. در برخی از واحد های صنفی 
که مجوز رســمی از اتحادیه دارند، فروش قرص برنج مشــاهده 
شده اما اتحادیه برخورد های لازم را با آن ها کرده است.  به طور 
مثال در صورتی که اتحادیه متوجه فروش قرص برنج در یکی 
از واحد های صنفی شود؛ در گام اول واحد مد نظر را برای ۲۰ 
روز تعطیل می کند و در صورت تکرار این ماجرا هم فرد فروشنده 
به مراجع قضایی معرفی می شــود. او در پایان تصریح کرد: از 
آنجایی که قرص برنج مســتقیما باعث مرگ انســان می شود، 

باید با فروشندگان آن برخورد کرد.

تعاملات اقتصادی ذوب آهن اصفهان
 با بانک صادرات ایران

خبر »باشگاه روابط عمومی ها« در تصمیم سازی های صنعت کشور
 نقش تاثیرگذاری خواهد داشت

مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکه در 
دومین نشســت هم اندیشی مدیران روابط 
عمومی عضو اتاق بازرگانی اســتان اصفهان 
که به میزبانی شــرکت فولاد مبارکه برگزار 
شــد؛ گفت: ایجاد باشــگاه روابط عمومی با 
همــکاری اتاق بازرگانــی اصفهان میتواند 
منجر به هم افزایی میان فعالان این بخش، 
همچنین پیشــبرد اهداف شرکت ها شود. 
وی همچنین از طرح تحول دیجیتال فولاد 
مبارکــه به عنوان یکی از برنامه های اصلی 
این شرکت یاد کرد و گفت با اجرای آن بازار 
بزرگی برای نخبگان، شرکتهای استارتاپی 

و دانش بنیان به وجود خواهد آمد.
به گزارش ایراســین؛ دومین نشست هم 
اندیشــی مدیران روابط عمومی عضو اتاق 
بازرگانی استان اصفهان به میزبانی شرکت 
فولاد مبارکه برگزار شــد. در این نشســت 
حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل شــرکت 
فولادمبارکه، مســعود گلشیرازی، رئیس 
اتاق بازرگانی اصفهان، مهدی شایسته فرد، 
مدیر حوزه ریاست و ارتباطات اتاق بازرگانی 
اصفهــان، هادی نباتی نــژاد، مدیر روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه و ۴۰ تن از 
مدیران صنعتی عضو اتاق بازرگانی اســتان 

اصفهان حضور داشتند.
 حمیدرضا عظیمیان در این آیین اظهار 
کرد: کســانی که درگیر کار عملیاتی روابط 
عمومــی هســتند با همــه توصیفاتی که 
درخصوص روابط عمومی و اهمیت کار آن 
مطرح می شود به خوبی آشنایی دارند. اگر 
سنگ بنای راه اندازی باشگاه روابط عمومی 
اســتان را با اتــاق بازرگانی اصفهان قطعی 
کنیــم و اتاق بازرگانــی اصفهان محور این 
دست از اقدامات باشد، نتایج خوبی به همراه 
خواهــد داشــت. مدیرعامــل شــرکت 
فولادمبارکــه ادامــه داد: به این صورت که 
باشــگاهی را برای روابــط عمومی در نظر 
بگیریم تا با شــکل گیری این تشــکیلات و 

همــکاری و تعامــل بین مدیــران روابط 
عمومی، شــاهد هم افزایــی در این بخش 

باشیم.
 روابط عمومی ها در این باشــگاه برای 
انتشــار اخبار شــرکتها و آگاهی بخشی به 
جامعه گام بردارند و در مقابل نیز شــرکتها 
در جهــت حمایــت از بخش روابط عمومی 
قــدم برخواهند داشــت و بــه نفع طرفین 
خواهد بود.  در ۵ ســال آینده قدرت روابط 

عمومی ها در مسائل کلان بیشتر می شود
اگر این باشگاه راه اندازی شده و فعالیتش 
به طور مداوم انجام شــود، در ۵ سال آینده 
باشگاه روابط عمومی می تواند در عرصه ملی 
حضــور پررنگ داشــته در دولت بعدی از 
ظرفیت های این باشــگاه اســتفاده گردد و 
نظرات و پیشنهادات آنها در تسهیل قوانین 
مورد استفاده قرار گیرد. شرکت فولادمبارکه 
برای ایجاد باشــگاه روابط عمومی آمادگی 
خود را اعلام می کند و امید می رود که این 

باشگاه به صورت رسمی ثبت شود.
در دنیــا تمامــی اتفاقــات و تصمیــم 
گیری های اصلی در باشگاه ها و دورهمی ها 
و شــرایط آرام گرفته می شــوند. بنابراین 
می توان از هم افزایی میان روابط عمومی و 
اهــداف پیشــبرد  بــرای   شــرکتها 

 استفاده کرد.

نقشه راه فولاد مبارکه بر پایه 
تکنولوژ شدن است

وی در این آیین در پاسخ به این سوال 
که نقشــه راه فولادمبارکه چیست، اظهار 
کرد: نقشه راه تولید فولادمبارکه بر مبنای 
تکنولوژ شدن قرار دارد و الگوی ما شرکت 
پوسکوی کره جنوبی است که بعد از دوره 
۳۰ ســاله از تولید فــولاد، اکنون به یک 
تکنولوژ تبدیل شــده اســت. زمانی که ما 
نیز تکنولوژ شویم یعنی علم آن صنعت را 
به طور کامل دریافت کرده ایم. زمانی که 
این نقشه ترسیم شد، پروژه های متعددی 
مطرح و سازمانهای مختلفی برای اجرای 
آن راه انــدازی کردیــم. بزرگترین پروژه 
تعریــف شــده بــرای تکنولوژ شــدن 
فولادمبارکــه طــرح تحــول دیجیتال و 
اســتفاده از انقــلاب صنعتی چهارم برای 
هوشــمند اداره کردن سازمان است. یک 
باشگاه نیز با عنوان باشگاه فانوس دریایی 
در جهان ایجاد شده که اکنون ۵۵ شرکت 
بــزرگ همچون مایکروســافت، جنرال 
موتــورز و ... بــه عضویت آن درآمده اند. با 
اجــرای طرح تحول دیجیتال ســازمانی 
همچون فولادمبارکه از ابتدا تا انتهای کار 
هوشمند خواهد شد. ) از انتخاب کارمند 
تا اندازه گیری طول عمر آجرهای کوره و 

انتخاب پیمانکار تا فروش محصول و...(  
وی ادامه داد: ذوب آهن در نســل دوم 
تکنولــوژی و فولادمبارکه نســل ســوم 
تکنولوژی اســت و این درحالیست که در 
جهان شــرکت های بسیاری هستند که 
وارد نســل چهارم تکنولوژی شــده اند و 
شــاید از بین ۱۰۰ها شــرکت فولادی ۴ 
شــرکت فولادســاز باشــند که عضو این 
باشــگاه شده اند و ما به دنبال این هستیم 
که به عضویت باشــگاه فانــوس دریایی 
درآییــم.  این یک بازار بســیار بزرگی از 
کارهــای آی تــی بــرای شــرکت های 
اســتارتاپی و دانش بنیان ایجاد می کند و 
امسال نیز ۲۲ پروژه طرح تحول دیجیتال 
در بازار عرضه کردیم که تمام مشــتریان 
ما نیز جوانان هستند و یک مرکز نوآوری 
نیز در دانشگاه تهران در حال آماده سازی 
اســت که گروههای استارتاپی را در خود 
جــای دهد.  این طــرح از مرداد ۹۹ آغاز 
شده و بر اساس برنامه ریزی های صورت 
گرفته تا ســال ۱۴۰۴ فولادمبارکه تمام 
هوشمند خواهیم داشت و اولین شرکتی 
در ایــران خواهــد بود که طــرح تحول 
دیجیتــال را اجرا کرده و بنچ مارکی برای 

همه صنایع خواهد شد.
 

افزایش ۶ تا 8 درصدی بهره وری
مدیرعامل فولادمبارکه افزود: مشــاور 
آلمانــی فولاد مبارکه معتقد اســت طرح 
تحــول دیجیتال بیــن ۶ تا ۸ درصد بهره 
وری را افزایــش می دهــد.  به زودی و در 
ســالهای آتی شــاهد فعالیــت رباتها در 
مجموعه فولاد مبارکه خواهید بود. چراکه 
ورود بــه انقلاب چهارم صنعتی یک الزام 
اســت تا بهره وری افزایش یابد.  با اجرای 
طرح تحول دیجیتال بازار بســیار بزرگی 
برای نخبگان، استارتاپی ها و شرکت های 

دانش بنیان خواهیم داشت.
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فولاد مبارکه در ایفای نقش تربیتی، فرهنگی و توسعه ای در اصفهان پیشتاز است
مســعود گلشیرازی، در این نشست با بیان اینکه 
برگــزاری چنین جلســاتی بایــد منتج به یک اتفاق 
فرهنگ ســاز در اقتصاد ما شــود، اظهار کرد: به طور 
کلی اتاق های بازرگانی به سه نسل تقسیم می شود. 
اتــاق نســل اول اتاقــی اســت کــه بــه لابی گری 
می پرداخت، اتاق نســل دوم که روی شبکه پردازی 
اعضا و توانمندســازی آن ها تمرکز داشــت و اتاق 
نســل سوم اتاقی است که حوزه اجتماع، رفاه مردم 
و بــه طــور مشــخص مســئولیت های اجتماعی را 

دستور کار دارد.
وظیفه روابط عمومی امیدآفرینی و تقویت 

سرمایه اجتماعی است
 نشســت امروز در راســتای توانمندسازی اعضا، 
تبدیل انرژی به سینرژی و ایجاد ارتباط بین اعضای 
اتاق بازرگانی اســت. وظیفه روابــط عمومی، عالم 
کــردن جامعه بــه رخدادهــا، امیدآفرینی و ایجاد 
انگیزه در راســتای تقویت سرمایه اجتماعی است و 
این تعریف روابط عمومی هدفگرا است. رئیس اتاق 
بازرگانــی، صنایع، معادن و کشــاورزی اصفهان با 
بیان اینکه بزرگترین ذی نفعان یک ســازمان مردم 

هستند، گفت: در این صورت می توانیم امید داشته 
باشــیم که شــاخص ســرمایه اجتماعی در استان 

اصفهان و ســپس در کشور افزایش یابد. 
بر اســاس داده های موجود مقایسه آمار زمستان 
۹۷ و زمستان ۹۹ حکایت از رشد ۱۴ پله ای اصفهان 
در شــاخص محیط کســب و کار )از رتبه ۲۶ به ۱۲( 
اســت. امــا وضعیــت اصفهــان در حوزه ســرمایه 
اجتماعــی خــوب نیســت. ایــن مســئله نیــاز به 
فرهنگ ســازی دارد که ابــزار آن واحدهای روابط 
عمومی سازمان ها و شــرکت ها هستند. گلشیرازی 
با اشــاره به نقش کلیدی شــرکت فولاد مبارکه در 
جامعــه گفــت: این شــرکت در جامعه ســه نقش 
تربیتی، فرهنگی و توسعه ای را در کنار بخش اصلی 
فعالیــت خود یعنی بخش اقتصــادی، ایفا می کند. 
یکی از نتایج نقش تربیتی این شــرکت، کارشناسان 
خبره ای اســت که این صنعت تربیت کرده و نمایان 

است. 
پیشتازی فولاد مبارکه در توسعه

 استان اصفهان
وی با اشاره به پیشتازی فولاد مبارکه و مدیرعامل 

آن، مهندس حمیدرضا عظمیان، در توســعه اســتان، 
اظهار کرد: پیشــتازی مدیرعامل این شــرکت در امر 
توســعه اســتان به تقویت نقش فرهنگی، اقتصادی و 

تربیتــی این مجموعه کمک می کند.
 پروژه هــای زیربنایی ماننــد پروژه های قطار بین 
شــهری، خــط انتقــال آب از خلیج فــارس و دهکده 
لجســتیک که با همکاری شرکت فولاد مبارکه انجام 
شده، از جمله پروژه هایی است که اثر آن بیشتر مربوط 
به جامعه است تا فولاد مبارکه بنابراین روابط عمومی 
ســازمان ها نبایــد تنها به فکر معرفی ســازمان خود 
باشند. چنین نشست هایی باید منجر به اتفاقات مثبت 
و امیدآفرین شــود. باید توجه داشــت که کار روابط 

عمومی ایجاد انگیزه و تکرار نقاط مثبت اســت.
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  نظر به انعکاس/ انتشــار مطالبی با موضوع شــرکت 
ســهامی بیمه ســرمد در برخی از رسانه ها و درج برخی 
از ادعاها و بعضا اتهامات در خصوص این شرکت، بیمه 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران  به عنوان نهاد ناظر و 

حاکمیتــی صنعت بیمه به دو دلیل:  
  عمــل بــه وظیفــه قانونی خود در حمایت از بیمه 
گران و بیمه گذاران در چارچوب ماده اول قانون تاسیس
      و نــام بــردن از ایــن نهــاد در برخــی از مطالب 

منتشر،منعکس شده
موارد زیر را برای تنویر افکار عمومی اعلام می دارد: 
   یکی از سیاست های تعیین شده سال جاری در 
راســتای تحقق شــعار» تولید، پشــتیبانی ها و مانع 
زداییها« تسریع و سهولت در خدمت رسانی به ذینفعان 
و به حداقل رســاندن میزان پاســخگویی به تقاضاها و 
مطالبات رسیده ازطرف مردم و شرکت های بیمه است، 
در همیــن راســتا  یکی از ایــن وظایف اعلام احراز و یا 
عــدم احراز تقاضاهای دریافتــی برای تصدی مدیران 

کلیدی شــرکت هــای بیمه در چارچــوب آیین نامه 
شماره۹۰شــورای عالی بیمه اســت، به گونه ای که با 
برنامــه ریــزی صورت گرفته مدت زمان رســیدگی به 

درخواســت ها به حداقل زمان ممکن کاهش یابد.
    بیمــه مرکــزی وظیفــه تعیین و معرفی اعضای 
هیــات مدیره شــرکت ها را نــدارد، بلکه تنها مطابق با 
قوانیــن و مقررات، احراز و یا عدم احراز صلاحیت افراد 

معرفی شــده را اعلام می کند.
   مطابق با بررسی های انجام شده، مصداق عینی 
و قابل اتکایی برای اثبات برخی از تخلفات اعلام شــده 
در مطالب برخی از رســانه ها در خصوص این شــرکت 
وجود ندارد اما برخی از تخلفات در این شــرکت اتفاق 
افتاده که گزارش آن بصورت مفصل تهیه شــده و بطور 
معمــول در کمیتــه ارزیابی عملکــرد مدیران کلیدی 

شــرکت در بیمه مرکزی بررسی خواهد شد.
    میــزان حقــوق، مزایا و اضافه کاری های مدیران 
عامــل،  اعضــای هیات مدیره، مدیران و حتی کارکنان 

کلیــه شــرکت های بیمــه ای از طریق مصوبات هیات 
مدیره ی شــرکت ها در مجامع ســالانه آنها تعیین و به 
امضای رییس هیات مدیره شرکت نیز می رسد، باتوجه 
بــه اینکه گزارش این مجامع در نهایت به بیمه مرکزی 
ارســال شــده و فرایند های عملیاتی شــدن مصوبات 
بصورت منطقی طی می شــود، مشــاهده مســتندات 
دریافتی  نشــان می دهد که  فارغ از میزان پرداختی 
اختصــاص یافته، تخلف قانونــی در پرداخت حقوق و 
 مزایــا بــه مدیــران شــرکت بیمــه ســرمد صورت 

نگرفته است.
در خاتمه از رسانه های معظم انتظار می رود که در 
تهیه مطالب خود قبل از انتشــار/ انعکاس، از صحت و 
درســتی آن مطمئن شــوند و تا بررسی کامل و جامعی 
انجام نداده اند- مانند اســتناد به اســنادی که ملاحظه 
تاریخ آنها نشــان می دهد که بررســی آنها به ماههای 
قبل از انعکاس گزارشــهای مرتبط با این موضوع بوده 

اســت- ،  نسبت به درج آنها اقدام نکنند.

وظیفه ما بررسی صلاحیت اعضای هیات مدیره شرکت های بیمه ای است نه تعیین آنها
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سکهوارز

خبر
بزرگترین شرکت های هوش مصنوعی 

منطقه در ایران هستند

معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری گفت: تمام نرم افزارهای حوزه فناوری 
اطلاعات داخلی ســازی شــده و از نرم افزارهای داخلی در کشور استفاده می شود.  
ســورنا ســتاری  در مراســم رونمایی از محصولات فناورانه نسل سوم حوزه اقتصاد 
خلاق، دیجیتال و هوشمند سازی که به صورت مجازی برگزار شد، افزود: هدف از 
این رونمایی شناســاندن برخی از شــرکت ها و قدردانی از زحمات آنها، به ویژه در 
حوزه های جدیدی است. در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات بحث های جدیدی 
از قبیل بلاکچین چند سالی است در کشور مطرح شده، اما شرکت هایی که توانستند 
کار عملی و محصول روی میز بگذارند تعداد محدودی است. درخصوص حوزه های 
جدید فناوری اطلاعات در دانشــگاه ها تدریس می شــود. خیلی از اســاتید در این 
خصوص صحبت می کنند ولی کسی که محصول روی میز بگذارد باید تشویق شود. 
 در حوزه های هوش مصنوعی تعداد زیادی از شرکت ها کار می کنند. البته این 
حوزه، حوزه بسیار وسیعی است. حوزه های هوشمندسازی و هوش مصنوعی بسیار 
وسیع هستند و تعدادی از شرکت های ما نیز در این حوزه رشد پیدا کرده است. وی 
گفت: بزرگترین شرکت های هوش مصنوعی منطقه در ایران هستند، شرکت هایی 
که بسیاری از آنها تعداد بسیار زیادی از دانش آموختگان نخبه را در خود جذب کرده 
اند. شرکت هایی داریم که بیش از هزار نفر نیروی انسانی دارند که در زمینه هوش 
مصنوعی کار می کنند و ابتکارات و نوآوری هایی داشتند که در جای خود یک کار 
منحصر بفرد در کشور بوده است.  ما زیست بوم خودمان را در کشور داریم وشرکت 
ها نیز باید کارهای بومی خود را ارایه دهند. در حال حاضر تعداد زیادی از شرکت 
های ایرانی هوش مصنوعی در زمینه گفتار باتوجه به لهجه های مختلف در کشور 
کار می کنند.  همچنین در زمینه تصویری، هوشمندسازی شرکت های بسیاری با 
توجه به رشدی که هوش مصنوعی دارد، فعال شده اند.زمانی ما متهم می شدیم که 
استارتاپ ها فقط کار خدماتی می کنند. درحالی که کار خدماتی که انجام می دهند، 
فناوری هوش مصنوعی در آن استفاده شده است.  تمام نرم افزارهای حوزه فناوری 
اطلاعات داخلی سازی شده و از نرم افزارهای داخلی در کشور استفاده می شود. وی 
با اشــاره به اینکه این خدمات در حوزه بیمه و بانکداری نیز پیشــرفت کرده اســت، 
یادآور شد: از ستاد اقتصاد دیجیتال معاونت نیز می خواهیم از شرکت هایی که در 
زمینه حوزه های پیشــرو قدم می گذارند، حمایت کنند. حســن فعالیت در حوزه 
فناوری اطلاعات و ارتباطات این است که زود محصول به بازار می رسد مثل حوزه 
های دیگر مثل بیوتک، نانو، سلول های بنیادی، هوا و فضا نیست که تا ۶ ماه و حتی 
یک سال دیگر در بازار باشد، اما هر حوزه نوظهوری نیاز به حمایت دارد. حمایت می 
تواند مادی و معنوی باشد و مجموعه حمایت هایی که باید اتفاق بیفتد. ستاد موظف 
است این حمایت ها را انجام دهد و معاونت نیز در کنار شرکت ها است، این حوزه 
ها در آینده کسب و کارهای بزرگی را شکل می دهند. شرکت هایی که چهار سال 

پیش در  حوزه هوش مصنوعی وارد شده اند خیلی رشد کرده اند. / ایرنا 

ســال گذشــته در همین روز )۱۰ تیرماه ( بود که سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه 
خودروسازی سایپا در پیام روز ملی صنعت و معدن تأکید کرد که در سایه همت و تلاش 

همه همکاران خود در بخش تولید ، به حرکت توسعه ای ادامه خواهیم داد و امیدواریم در 
راه شکوفایی اقتصاد کشور و قطع وابستگی به خارج ، سهم خود را ایفا کنیم . حال یک 

سال از این گفته ها گذشته است و کارنامه گروه خودروسازی سایپا نشان می دهد که در 
تمام این روزها مسیر توسعه طی شده و این مجموعه به سایپای نوین تبدیل شده است.

با وجود اینکه سازمان بازرسی کیفیت و استاندارد به صورت ماهیانه مرور کارنامه درخشان سایپا در روز صنعت و معدن

تولد سایپای نوین در سال های سخت تحریم و کرونا
 افزایش عرضه و جلوگیری از نقش آفرینی

 واسطه ها
اگر بخواهیم اعداد و ارقام را مبنا قرار دهیم ، در سه ماهه 
نخســت ســال جاری ۱۰۸ هزار و ۴۱۲ دســتگاه خودرو به 
مشــتریان تحویل داده شــد ، این در حالی اســت که سال 
گذشته این عدد ۹۶ هزار و ۹۷۰ دستگاه خودرو بود . افزایش 
تولیــد خــودرو و اجرای طرح های فروش فوق العاده و پیش 
فروش هم از دیگر اتفاق هایی بود که در یک سال صنعتی 
ســایپا ) ۱۰ تیر ماه ۱۳۹۹- ۱۰ تیر ماه ۱۴۰۰( با موفقیت 
دنبال شد . این مجموعه با عمل به تعهدات خود ، توانست 
آرامش را وارو بازار خودرو کند و اجازه ندهد دلالان و واسطه 

ها نقش آفرینان بازار ، شوند.
در این مدت گروه خودروسازی سایپا دستاوردهای بسیار 
خوبی هم در امر تحویل خودروها داشته است  ، به گونه ای 
کــه اکنــون تحویل خودروی تیبا ۲ به روز شــده و به تمام 
تعهدات سال گذشته عمل شده است . حال این موفقیت در 
شرایطی به دست آمده که سال های گذشته به جهت تحریم 
، امکان عمل به تعهدات در موعد مقرر وجود نداشــت. این 
موضوع نشان می دهد که گروه خودروسازی سایپا با وجود 
فشــارهای ظالمانه تحریم و شــیوع ویروس کرونا که تمام 
واحدهای تولیدی و صنعتی را تحت الشعاع قرار داد. توانست 

در حوزه تولید خودرو، فعالیت های بزرگی انجام دهد.

شاهین ، نماد تحول در صنعت خودرو ایران
از دیگــر فعالیــت هایی کــه از تیر ماه ۱۳۹۹ تا تیر ماه 
۱۴۰۰ در مجموعه ســایپا انجام شــده ، تولید و عرضه 
خودروی شاهین به عنوان نماد تحول در صنعت خودرو 
ایران به ویژه گروه خودروســازی سایپا است. تحویل این 
خودرو ایمن و با کیفیت که بر اساس استانداردهای جهانی 
تولید شــده  به مشــتریان از اسفند ماه سال گذشته آغاز 

شد و مورد استقبال وسیع مردم نیز قرار گرفت. 
از دیگر محورهایی که در این دوره یک ساله با جدیت 
دنبال شــد و شــاهین نیز از دســتاوردهای آن بهره برد ، 
اجرای طرح نهضت تعمیق ساخت داخل بود . این موضوع 
با ســه هدف اصلی صورت گرفت که اولین آن به حداقل 
رســاندن وابســتگی به شرکت های خارجی ، دومین آن 
کاهش ارزبری صنعت خودرو و سومین ، هدف باور و توجه 

به سازندگان داخلی بود .  براین اساس در این مدت ۱۲۸ 
پروژه قطعه مرتبط با قطعات پیشرفته خودرویی با تکیه 
بر ظرفیت های داخلی تعریف شد که ۵۶ پروژه آن محقق 
شــد و به تولید انبوه رســید. حرکت در این راســتا ۱۵۳ 
میلیون دلار صرفه جویی ارزی )سالانه( و ۴۳ میلیون یورو 
صرفــه جویــی ارزی در خرید تجهیزات و قطعات یدکی 
خطوط تولید داشت. بدین جهت باید تأکید کرد که اجرای 
طرح نهضت تعمیق ساخت داخل متوسط ارزبری خودرو 
را بــه حــدود ۱۵.۵ یــورو ) مواد اولیه ۵۵۰ یورو ، قطعات 
الکترونیکی ۴۴۶ یورو و خودروسازان ۵۰۹ یورو ( رساند 
؛ بــا ادامــه این رونــد ، ارز مورد نیاز برای تولید خودرو در 

سال های متوالی کاهش قابل توجهی خواهد یافت.

سایپای نوین در همکاری با دانش بنیان ها و 
صنایع دفاعی

بخشی از موفقیت هایی که گروه خودروسازی سایپا به 

آن دســت یافته حاصل همکاری مشــترک با شرکت های 
دانش بنیان ، مراکز دانشگاهی و سایر نهادها مانند وزارت 
دفاع اســت . در حال حاضر مجموعه ســایپا با ۲۶ شرکت 
دانش بنیان در ســاخت داخل قطعات همکاری می کند و 
از طرفی  ۶۰پروژه مشترک بومی سازی قطعات با همکاری 
نیروهای مســلح ) ســازمان صنایع دفاع ، نیروی هوا و فضا 

سپاه و نیروی هوایی ارتش ( تعریف شده است.
گروه خودروســازی ســایپا با همکاری های مشترک و 
تخصصی که آغاز کرده اســت ، می خواهد در ســال ۱۴۰۴ 
به ۵ هدف برســد ؛ اهداف ۵ گانه ترســیم شده که در قالب 
چشم انداز آمده شامل تولید ۱ میلیون دستگاه خودرو در 
ســال ، عرضه ۱۸ محصول جدید به بازار و توســعه خانواده 
موتور جدید ) شامل یک خودروی برقی ( ، صادرات ۱۵۶ 
هزار دستگاه در سال با هدف موازنه ارزی ، ساخت داخل 
قطعات ) متوسط ارزبری هر خودرو ۱۲۵۰ دلار ( و سطح 
کیفی خودروها با IQS کمتر از ۲۰۰ اســت. در این میان 

برای تحقق اهداف یاد شــده ۶ اقدام کلیدی مد نظر قرار 
گرفته است . که مهم ترین آنها سیستم یکپارچه عملیات 
، مدیریــت خریــد و تأمین یکپارچه ، سیســتم یکپارچه 
طراحی و توسعه محصول ، افزایش عمق ساخت داخل در 

محصولات یا برند داخلی و نیروی انسانی بهره ور است.

آریا و اطلس از راه می رسند
در این میان در روز صنعت ســال ۱۴۰۰ باید چند خبر 
خوش خودرویی هم داد ؛ در نیمه دوم ســال جاری شــاهد 
ورود خودوهای سواری آریا و اطلس به بازار خواهیم بود . 
خودروهایی که ســال گذشــته از آنها رونمایی شد و طبق 
وعده داده شده ، امسال در ماه آبان پروژه آریا و بهمن ماه 

پروژه خودروی اطلس به پایان می رسد.
از ســویی نیمه دوم ســال آینده ، پروژه خودروی برقی 
ارائه می شــود که با این اتفاق قطعا” صنعت خودرو وارد 
عرصه جدیدی می شــود و باور ملی نســبت به خودروهای 

داخلی و تلاشــی که مهندســان و کارگران خودروسازی 
انجــام مــی دهند ، قابل لمس تر خواهد بود . نکته دیگری 
که گروه خودروســازی ســایپا بر تحقق آن اصرار و تأکید 
دارد و طی ســال های اخیر دنبال کرده ، صادرات اســت . 
مجموعه سایپا با کنار گذاشتن خودروی پراید از خط تولید 
، طراحی محصولات جدید و به روز و همچنین تنوع بخشی 
به سبد محصولات خود ، به دنبال رسیدن به بازار کشورهای 
منطقه اســت. بدین جهت مجموعه ســایپا برای افزایش 
صادرات محصولات ، قطعات و خدمات ، شناسایی و جذب 
شــرکای تجاری بــرای صادرات محصــولات و تولید در 
بازارهــای هدف ، توســعه ســبد قطعات آپشــن جهت 
خودروهای صادراتی و توسعه پیمان های منطقه ای جهت 
توســعه صادرات ، برنامه ریزی شــده است . هدف گذاری 
صادراتی که سایپا برای سال جاری دارد، صادرات ۱۰ هزار 
خودرو است و در این راستا ارزش صادرات خودرو ، قطعات 
منفصلــه و خدمات ۶۰۷۵ میلیون دلار پیش بینی شــده 
اســت ، با توجه به توســعه محصول و فعالیت های توسعه 
ای که شــکل گرفته اســت ، صادرات خودرو و قطعه به 

کشورهای منطقه امکانپذیر است .

روند رو به بهبودی که ادامه دارد
پرونده کاری خودروســازی ســایپا نشان می دهد که دو 
سال موفقیت آمیز را پشت سر گذاشته اما به موفقیت های 
کنونــی اکتفــا نکرده و با تمام توان می خواهد که روند رو به 
بهبــود خــود را ادامه دهد . یکی از کارهایی که در این مدت 
انجام شد ، امضای موافقت نامه داوری بین گروه خودروسازی 
سایپا و معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
کل استان تهران بود . بر این اساس اتاق داوری و حل اختلاف 
برای رسیدگی به دعاوی و اعتراض احتمالی تشکیل شد تا 
تفاهم و توافق با مشتریان جایگزین رسیدگی های قضایی 
شود. از سوی دیگر ، سایپایی که از تولید پراید به طراحی و 
عرضه شــاهین رســیده ، با امضای تفاهم نامه سودای تولید 
خودروهای متصل و هوشــمند را در ســر دارد و برای تحقق 
آن با بزرگترین اپراتور تلفن همراه کشور تفاهم نامه همکاری 
امضا کرده و قصد دارد در سه سال آینده یک میلیون خودرو 
با این فناوری را تولید و عرضه کند . به نظر می رســد تازه 

اول کار سایپای نوین است. / روابط عمومی

بخشی از موفقیت های که گروه خودروسازی سایپا به آن دست یافته حاصل همکاری مشترک با شرکت های دانش بنیان 
، مراکز دانشگاهی و سایر نهادها مانند وزارت دفاع است. در حال حاضر مجموعه سایپا با 26 شرکت دانش بنیان همکار 

 در ساخت داخل قطعات همکاری می کند و از طرفی 60 پروژه مشترک بومی سازی قطعات با همکاری نیروهای مسلح
 ) سازمان صنایع دفاع ، نیروی هوا و فضا سپاه و نیروی هوایی ارتش ( تعریف شده است


